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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
405.003-4/2023. 

 
 
 

Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. április 27. napján 

09 óra 18 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt 
testületi üléséről. 

 
 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Bajusz Gábor, Barta Gábor, 
Bartha György Imre, Bazin Levente Dávid, Borkuti László Imre, Cseléné Figula Edina, Deák-
Bárdos Mihály, Erdei Sándor Zsolt, Fodor Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Hollósy Endre 
András, Kopcsó Gábor, Kozma István Jánosné, Dr. Kovács László, Molnár Péter, Dr. Mokrai 
Mihály, Dr. Nagy Ákos, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Dr. Simon Gábor, Soós Attila, Szarka 
Dénes, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs képviselők, Szopkó Tibor alpolgármester és Varga 
Andrea Klára alpolgármester 
 
Később érkezett: Badány Lajos alpolgármester 
 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent vendégeket, érdeklődőket, 
a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati gazdasági 
társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, Képviselőtársait.  
Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 27 fő. Megállapítja, hogy a 
Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja.  
Mielőtt belekezdenének a napi teendőkbe, néhány pozitív hírről és helyzetelemzésről szeretne 
tájékoztatást adni. Örömmel és szívesen számolhat be több dologról is. Többször is beszélt már 
arról, hogy Miskolc több lábon áll, ha az egyik meggyengül vagy megbicsaklik, akkor legyenek más 
lábak, amire tudnak támaszkodni, és megtartja a város és a város gazdaságát. Fontos, hogy mindig 
legyenek a városnak ilyen tartólábai, ez biztosítja a talpon maradásukat. Az egyik ilyen fontos láb a 
magas hozzáadott értéket képviselő ipar, amiben – büszkén mondhatja – jól állnak, hiszen az ipari 
parkok beteltek. Nem véletlen, hogy például a BOSCH számos más versenyben lévő európai 
várossal szemben Miskolcot választotta új logisztikai központjának helyszínéül. Ilyen láb az 
iparfejlesztés, amiben komoly sikereket értek, és komoly törekvéseik vannak a továbbiakban is. Még 
az iparon belül sem egy lábon szeretnének állni, hiszen járműipar, alkatrész gyártás, kisgépek, 
energetika, és még sorolhatná, hogy hány területen vannak befektetői a városnak. Ha egy szektor 
bajba kerül, még mindig ott a többi, ami segíti a város gazdaságát. Ezt jól bizonyította a COVID 
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idején a város gazdasága. Köszönetét fejezi ki a gazdaság szereplőinek, az adózóknak, a helyi 
iparűzési adót befizetőknek, akik segítik a város működését. Miskolcnak ugyanilyen erős lába a 
kultúra, és minden balszerencse közt ebben sem állnak rosszul. Sok más várossal ellentétben 
Miskolcnak az energiaválság és a rezsi árrobbanás ellenére is sikerült nyitva tartani a színházat 
példás vállalkozói, városi és lakossági összefogással, de működnek a mozik, a Művészetek Háza, a 
könyvtár és a múzeum, és még sorolhatná, hány kulturális intézmény. A következő láb pedig a 
turizmus, ami egyébként az ipar mellett talán a legnagyobb lehetőséget jelenti Miskolc számára. 
Éppen ezért különösen fájdalmas, hogy a város minden erőfeszítése ellenére sokkal kevesebbet volt 
képes áldozni, mint amennyit kellett, illetve mint amennyit szerettek volna, hiszen másra is alig jut. 
A központi elvonások, a rekord infláció, a brutális áremelkedések, a rezsidíjak teljes elszabadulása 
okán. Szerencsére, amikor kevesebb a pénz, ott lép színre az emberi kreativitás, az összefogás, ott 
nyer teret az igazi elkötelezettség, a tettre készség és az eltökéltség. Ez a sziszifuszi, sokszor 
láthatatlan apró munka pedig beérni látszik. A márciusi Kocsonyafesztiválon több százezren voltak, 
a tavalyi Borangoláson 20 ezernél is többen, és az idén még ennél is többre számítanak. A 
Barlangfürdőt annak ellenére sikerült újra nyitniuk, hogy a vállalkozói összefogás végül nem teljesen 
úgy alakult meg, ahogy azt szerették volna. Az országban így is páratlan volt az az elkötelezettség 
és összefogás, ami végül is meghozta a gyümölcsét. Miskolc ma már valóban négy évszakos város 
turisztikai szempontból, ami minden időszakban kínál programot az ideérkezőknek, akik úgy 
mennek el innen, hogy el sem hiszik, hogy ez ugyanaz a város, ami szürke iparvárosként élt a 
fejekben. Úgy mennek haza, hogy sokkal többet kapnak Miskolctól, mint amire számítottak. 
Hangsúlyozza, hogy ezt nem ő mondja, hanem a turisztikai és egyéb országos szaklapok. Legutóbb 
például a Világgazdaság, mely így írt a városról: „Akik Miskolcon járnak, többségében úgy távoznak, 
hogy minden várakozást felülmúlóan jól érzik magukat. Sokkal több érdekes és jó élményben volt 
részük, mint amennyit reméltek.” A Blikk úgy fogalmazott, hogy „Szép élet van Miskolcon, mely 
próbál kitörni a rárakott koszos közhelyek szorításából, és még egyre szebb bort is készítenek a 
hajdani iparvárosban.” Szinén itt olvasható, hogy „Az emberek Miskolcról, pláne Diósgyőrről 
teljesen sztereotip, közhelyszerű izéket tartanak a fejükben. Poros iparvárosok, sötét 
gyárépületekkel, ahol munkanélküli bányászok sírdogálnak a kihűlt kohók tövében. Ehhez képest 
Diósgyőr nemhogy rendezett, de kicsit ilyen osztrákos karakterű utcácskákkal várja például, hogy 
beüljenek a Végállomásba.” Megemlít egy igen népszerű gasztro bloggert, aki úgy írt a Bor, mámor, 
Miskolc címmel egy blogjában, hogy egy igazán pozitív hangvételű, dicsérő cikk születhetett a 
városról, de a turizmus.com is részletesen számol be a miskolci tapasztalatokról. Mindez csak 
néhány azok közül az írások közül, amelyeket az országos médiumok az utóbbi hónapokban 
jelentettek meg a városról, úgyhogy alighanem sikerült végre egy sokkal pozitívabb képet 
közvetíteni a városról, ami jó az itteni turisztikai vállalkozásoknak, és jó az itt élőknek is. Mindez 
például a Borangolás apropóján is történt, vagyis az látszik, hogy nemcsak a természeti értékek, de 
a város nagyrendezvényei is érdemes és hasznos, érdeklődésre szert tevő turisztikai értékeket 
képviselnek. Éppen ezért van szükség arra, hogy támogassák, igyekezzenek megtartani azokat a 
rendezvényeket, amelyek vendégeket csábítanak ide, akik elviszik a város jóhírét, nemcsak szóban, 
de akár az idézetekhez hasonló cikkekben, blog bejegyzésekben, közösségi oldalakon közzétett 
posztokban mutatják meg, hogy milyen is az igazi Miskolc. Ezért van szükség a fesztiválokra, a 
Kocsonyafesztiválra, az egyetemi rendezvényekre, ezért kell a Borangolás, az Avasi Kvaterka, a 
CineFest, és a városnak ezért kötelessége beállni az ilyen kezdeményezések mögé, és erejéhez 
mérten, vagy akár azon túl is támogatni azokat. Hangsúlyozza, éppen ezek miatt az erőfeszítések 
miatt születnek ilyen cikkek, ezek erősítik az itteni turisztikai vállalkozásokat, vendéglátóhelyeket és 
szálláshelyeket, ezek erősítik Miskolc turisztikai arcát. Épp ezért köszönet jár azoknak a 
rendezvényeken dolgozó üzleti vállalkozásoknak, azoknak, akik ezeket megszervezik, lebonyolítják, 
szívüket-lelküket teszik ezekbe a rendezvényekbe is. Köszönet jár azoknak a kollégáknak, akik 
ezeket a rendezvényeket segítik, a városmarketinggel foglalkozó csapat a Városházán, a MIDMAR 
Kft., a Kulturális Központ. A pénz sajnos kevés, de az elkötelezettség nagy, és az eredmények pedig 
jönnek, ahogy azt az előbb is bizonyította. Ezért kell, hogy minden évszakban legyenek nagy 
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rendezvények, hogy minden nehézség ellenére is nyitva tudják tartani a Barlangfürdőt, hogy jó 
partnerséget alakítsanak ki az itteni turisztikai és vendéglátóipari vállalkozásokkal, szállásadókkal és 
programszervezőkkel. Ezek a cikkek is azt mutatják, hogy jó úton járnak, országszerte is látják, 
hogy ez a Miskolc már nem az a Miskolc, mint régen volt, hanem egy olyan úticél, ahova érdemes 
eljönni, költeni. Ez pedig az itteni, nemcsak turisztikai vállalkozásokat erősíti. Ezért újították meg 
a történelmi Avast, és folytatják annak felújítását, a Kilátót és környékét, Miskolc-Tapolcát. Ezért 
terveznek végiggondolt városi rehabilitációt. Ez nem kis munka, és nem egyik percről a másikra 
véghez vihető feladat. Ahogy az idézett cikkekből is látszik, van értelme, és hosszabb távon, évek 
alatt beérik és megtérülnek a belefektetett forintok is. Ezért folytatják továbbra is ezt a munkát, 
ezért keresnek partnerséget a turisztikai vállalkozásokkal, ezért támogatják a kulturális szabadidő 
programokat, fesztiválokat. Azért, hogy minél erősebb, stabilabb és biztosabb legyen Miskolcnak 
ez a bizonyos turisztikai lába. Itt nem állnak meg, tovább fogják fejleszteni a városnak ezt az 
ágazatát, hogy az itt élők mellett az ide érkezők is büszkén és örömmel gondolhassanak Miskolcra.  
 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a Közgyűlés tagjait, hogy a legutóbbi ülés 
óta többen távoztak közülük.  
Életének 101. évében elhunyt Kordos Lászlóné Nagy Magdolna, nyugdíjas pedagógus, 
iskolaigazgató, a Nevelők Házának vezetője, Miskolc és környéke kulturális életének fáradhatatlan 
és szeretett alakja. 77 éves korában elhunyt Garamvölgyi Ernőné könyvtáros, könyvtörténész, a 
Lévay József Muzeális Könyvtár egykori vezetője, a Miskolci Városi Könyvtár igazgatóhelyettese, 
a régi könyves szakma megbecsült képviselője, Miskolc város 2007. évi Nívódíjasa. Életének 90. 
évében elhunyt dr. Szabadfalvi Józsefné, aki nyugdíjazásáig a Miskolci Városi Könyvtár 
megbecsült munkatársa volt. Életének 80. évében elhunyt Romenda Norbertné, a legendás 
Kazinczy könyvesbolt egykori vezetője, aki középiskolai tanulmányait befejezve nyugdíjazásáig 
Miskolc könyvszerető közönségét szolgálta ki. 83 éves korában csendesen elhunyt dr. Hronszky 
Istvánné dr. Sedlák Mária nyugalmazott tiszti főorvos. 78 éves korában elhunyt Párkányi Zsolt, 
aki 1985-től 1990-ig tanácstagként, 1990-től 2002-ig pedig önkormányzati képviselőként szolgálta 
a miskolciakat. Fájdalmasan fiatalon, 54 éves korában elhunyt Simon Tibor, a Zrínyi Ilona 
Gimnázium tanára, volt igazgatóhelyettese, az Oktatási Hivatal munkatársa.  
Emlékezzenek rájuk egyperces néma felállással. 
 

(megemlékezést követően) 
 
Veres Pál polgármester: A vonatkozó jogszabályi előírások alapján tájékoztatja a Közgyűlést, 
hogy 2023. március 31. – április 6. között 5 nap szabadságot vett igénybe. 
 
A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzése következik. 
 
A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzésével folytatják munkájukat. Az SZMSZ 20. szakasz 
(5) bekezdése alapján az alábbi javaslatokat teszi: 
 
1. sürgősségi napirend – zárt ülésre: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 

által fenntartott Miskolci Integrált Óvodai Intézmény 
intézményvezetői (magasabb vezetői) beosztásának 
ellátására vonatkozó pályázatok elbírálására 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő) mellett a sürgősségi 
indítványt a zárt ülés napirendjére felvette. 
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2. sürgősségi napirend – zárt ülésre: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 
által fenntartott Miskolci Egyesített Szociális, 
Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény igazgatói 
(magasabb vezetői) beosztásának ellátására vonatkozó 
pályázatok elbírálására 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő) mellett a sürgősségi 
indítványt a zárt ülés napirendjére felvette. 

 
3. sürgősségi napirend – zárt ülésre: Javaslat bírósági ülnökök megválasztására 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés 
napirendjére felvette. 

 
4. sürgősségi napirend – nyílt ülésre: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének és Építési Szabályzatának módosítására 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés 
napirendjére felvette. 

 
5. sürgősségi napirend – zárt ülésre: Javaslat tulajdonosi komfort levél jóváhagyása tárgyában 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés 
napirendjére felvette. 

 
Veres Pál polgármester: A tárgyalási sorrend kapcsán első javaslata, hogy a meghívó szerinti 5. 
napirendi pontot követően kerüljön sor az Építési Szabályzat módosítását érintő 4. sürgősségi 
előterjesztés megtárgyalására. Kéri, szavazzanak. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot. 
 

Veres Pál polgármester: Második javaslata az SZMSZ 24. § (12) bekezdése alapján, hogy a 
napirendi pontok tárgyalása után közvetlenül kerüljön sor a napirendi pontokról történő 
szavazásra. Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról. 

 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot. 
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Veres Pál polgármester: Most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelemmel a 
napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend kapcsán meghozott 
döntésekre. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett az ülés napirendjét – a napirendre 
felvett sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási 
sorrend kapcsán meghozott döntésekre figyelemmel – a 
meghívóban foglaltak szerint állapította meg. 

 
(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

 
Napirendi pontok: 
 
Nyílt ülés: 
 
1. Javaslat az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló 

zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára  

2.   Javaslat a helyiségek bérletéről szóló önkormányzati rendelet megalkotására, valamint 
kapcsolódó döntés meghozatalára 

3.  Javaslat a lakások bérletéről szóló 30/2021. (VIII.31.) önkormányzati rendelet 
módosítására 

4.  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet, valamint az Önkormányzat tulajdonában lévő lakás- 
és nem lakás célú helyiség bérlemények elidegenítéséről szóló 48/1997. (IX.29.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

5.  Javaslat deregulációs tárgyú döntések meghozatalára 

4.  Sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 
Tervének és Építési Szabályzatának módosítására 

6.  Javaslat közterület elnevezésére 

7.  Javaslat a közösségi közlekedés minőségének javítását célzó intézkedések 
bevezetésére 

8.  Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén működő térfelügyeleti kamerarendszer 
megfigyelési pontjainak bővítésére 

9.  Javaslat a Miskolci Szakképzési Centrum részeként működő szakképző 
intézményeket érintő átszervezések véleményezése tárgyában 

10.  Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2022. évi munkájáról szóló beszámoló 
elfogadására 

11.  Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2022. évi munkájáról szóló beszámoló 
elfogadására 

 
12.  Javaslat a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására 
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13.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi ellenőrzési jelentés és 
összefoglaló éves ellenőrzési jelentésének jóváhagyására 

14. Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati 
ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 

 

 

Zárt ülés: 
 
 
15. Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet igazgatójával kapcsolatos döntés 

meghozatalára 

 

1. Sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által 
fenntartott Miskolci Integrált Óvodai Intézmény intézményvezetői (magasabb 
vezetői) beosztásának ellátására vonatkozó pályázatok elbírálására 

 
 
2. Sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által 

fenntartott Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény 
igazgatói (magasabb vezetői) beosztásának ellátására vonatkozó pályázatok 
elbírálására 

 
 
3.   Sürgősségi napirend: Javaslat bírósági ülnökök megválasztására 
 
 
5.   Sürgősségi napirend: Javaslat tulajdonosi komfort levél jóváhagyása tárgyában 
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Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének 
végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet megalkotására és 
kapcsolódó határozatok meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető urat. 
 
Szilágyi Kornél: Az önkormányzatok számára a zárszámadás készítésének kötelezettségét az 
államháztartási törvény írja elő. Az előterjesztés három részből tevődik össze. Az első részben a 
2022. évi költségvetés végrehajtásáról szóló tájékoztatás mellett a zárszámadási rendelettervezet 
elfogadására tesznek javaslatot. Az előterjesztés tartalmaz továbbá két határozati javaslatot, melyből 
az első a költségvetési szervek belső kontrollrendszerére vonatkozó vezetői nyilatkozatok 
Közgyűlés általi elfogadására tesz javaslatot. A másik az ÁSZ ellenőrzésekkel összefüggő 
tájékoztatás, valamint az ÁSZ intézkedési tervben foglalt feladatok végrehajtásáról szóló 2022. évi 
tájékoztató elfogadása. 2022. év során a költségvetési egyensúly fenntartása érdekében 
folyamatosan nyomon követték a költségvetési bevételek és kiadások alakulását. Többletforrások 
költségvetésbe történő bevonásán dolgoztak az év során, illetve a kiadások folyamatos 
felülvizsgálatát végezték, takarékos, kontrollált kiadás felhasználásra törekedtek. Egy nagyon fontos 
tény, hogy ilyen nehéz gazdasági körülmények között is az Önkormányzat fizetőképességének 
biztosítására törekedtek. Azt gondolja, hogy sikerrel. Az előterjesztés a jogszabályi előírásoknak 
megfelelően tartalmazza az eredeti, a 2022. december 31-i állapotnak megfelelő módosított 
előirányzatokat, illetve ehhez képest történik meg a teljesítési adatoknak a bemutatása, illetve a 
szöveges értékelés is. Tartalmazza az előterjesztés az Önkormányzat 2022. év végi állapotnak 
megfelelő vagyoni helyzetének az alakulását, illetve a bevételek, kiadások alapján javaslatot tesznek 
a 2022. évi maradvány felhasználására, illetve megállapítására is. 2022 márciusában a Közgyűlés egy 
takarékos költségvetést fogadott el, ahol az alapvető célkitűzés a kötelező feladatok ellátása, az 
ellátáshoz szükséges fedezetek megteremtése volt annak érdekében, hogy valamennyi költségvetési 
érintettséggel gazdálkodó szervezet a feladatellátását biztosítani tudja. Fő prioritások tehát a 
működőképesség megőrzése, a stabilitás biztosítása volt. A gazdasági helyzet megkövetelte, hogy a 
növekvő infláció, az évközben folyamatosan növekvő energiaárakra szükséges fedezeteket, 
pénzügyi forrásokat meg kellett képezni. Kiemelt cél volt, hogy a folyamatban lévő, előző uniós 
fejlesztés ciklusban indult beruházások minél gyorsabb ütemben haladjanak előre, hiszen ebben az 
évben, 2023 novemberében a tervek szerint a projekteket be kell fejezni, le kell zárni. A tavalyi 
évben a költségvetést először a májusi ülésen a 2021. évi költségvetés végrehajtásáról szóló 
zárszámadás keretében módosította a Közgyűlés. Ekkor az előző évek maradványainak, illetve az 
ahhoz kapcsolódó kötelezettségeknek a ráépítése történt meg. Ezt követően a szeptemberi ülésen 
az I. féléves korrekció, a decemberi ülésen pedig a III. negyedéves korrekció, illetve utoljára március 
hónapban a IV. negyedéves korrekció során módosultak az előirányzatok. Az eredeti 
költségvetésben 40,6 milliárd forint főösszeg került megtervezésre. Az előbb jelzett 
módosításoknak köszönhetően ez az összeg év végére közel 105 milliárd forintos főösszegre 
módosult. Az év folyamán több, a gazdálkodást meghatározó jelentős módosítás történt, melyek 
közül néhányat szeretne kiemelni. Az egyik ilyen tétel volt az, hogy a Várost Építünk I. és II. 
kötvény pénzügyi rendezése 2022. augusztus 1-jén megtörtént. Az ehhez szükséges forrásokat a 
városi rendszerek, így a Miskolc Holding Zrt., illetve az Önkormányzat közösen biztosítani tudta. 
Ez egy 9 milliárdot meghaladó kötelezettség rendezését jelentette. A kötvény rendezésén túl, ahogy 
a bevezetőjében is jelezte, az energiaválság kezelése és az ezzel összefüggő forrásoknak a biztosítása 
jelentett kihívást az Önkormányzat gazdálkodására vonatkozóan. Ezzel összefüggésben szeretné 
elmondani, hogy a tavalyi évben Miskolci Városvédelmi Alap néven céltartalék került létrehozásra. 
Ennek alapját a különböző területeken feltárt megtakarításokkal tudták elérni, illetve azokkal a 
többletforrásokkal, amelyeket próbáltak a költségvetésbe bevonni. Ennek a céltartaléknak az 
összege 826,7 millió forintban került megállapításra. Szükség is volt erre, hiszen valamennyi 
költségvetési érintettséggel gazdálkodó szervezetet érintett az energiaválság, jelentős 
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költségnövekményt jelentett ez minden szereplőnek. Látszik a számokból, hogy év végére ez a 
céltartalék szinte teljes mértékben felhasználásra került. 2021. évben a városi rendszerekben, 
beleértve az önkormányzati gazdálkodó szervezeteket, költségvetési szervezeteket, nonprofit 
gazdasági társaságokat, és beleértve a Miskolc Holding Zrt.-t és tagvállalatait is, nagyságrendileg 2,9 
milliárd forint volt a gáz, a távhő és a villamosenergia költsége. Ez az összeg a tavalyi évben 
meghaladta a 6 milliárd forintot. Jelezte a költségvetés tárgyalásakor is, hogy az Önkormányzatnak 
2023-ra, ez a tervezett becsült összege akár az energia vonatkozásában 8-9 milliárd forintot is 
elérheti. Az látszik azonban, hogy a különböző lehetőségekkel élve az önkormányzati költségvetési 
szervek, gazdálkodó szervezetek, különböző villamos energia fixálás, gázenergia fixálás 
lehetőségével élve ezeket a költségeket várhatóan 2023. év során csökkenteni fogják. Tehát a 
tervezett költségeket – reményeik szerint – nem kell majd ezen területen teljes mértékben 
felhasználni. Ennek a felülvizsgálata jelenleg is folyik, hónapról hónapra próbálják ezeket a 
költségeket és a fogyasztási adatokat nyomon követni. A 2022. adóév során kis- és 
középvállalkozások az iparűzési adót 1%-os mértékben kellett, hogy megfizessék, ezért az eredeti 
költségvetés szintjén iparűzési adómérték kompenzációja címen bevétellel, állami támogatással 
számoltak. Meg is jelent az a kormányrendelet 2022-ben, amely alapján két részletben az 
Önkormányzat 2 x 574 millió forint összeget kapott, összesen 1 milliárd 148 millió forint 
kompenzációban részesült. Azt is szükséges azonban elmondani, hogy a kieső bevétel ezen a 
jogcímen az Önkormányzatnak magasabb volt. 2022. évben rendkívüli önkormányzati támogatást 
is két alkalommal nyújtottak be. Az elnyert támogatási összeg 333 millió forintot jelentett, amit az 
Önkormányzat, illetve a költségvetési szervek szállítói kötelezettségeinek rendezésére tudtak 
fordítani. A bevételi fő összesítő számok kapcsán elmondja, hogy a tavalyi év végével összesen 91,5 
milliárd forint volt a bevételeknek a teljesülése. Kiemeli a bevételek között, hogy a közhatalmi 
bevételek kiemelkedően jól teljesültek, 17,6 milliárd forint volt az év végén a realizált, ilyen típusú 
bevételük. A koronavírus járvány és a válság kezelése érdekében hozott intézkedések a 2020-2021. 
év során jelentősen befolyásolták a tavalyi év eredeti előirányzatának a tervezési lehetőségeiket, 
nehezítette a gazdálkodás számára azt a prognózist, hogy milyen forrásokkal tudnak 2022. év során 
számolni. Így utólag elmondható, hogy az adócsökkentő központi intézkedések, az orosz-ukrán 
háború, az infláció, és az ezek okozta gazdasági bizonytalanság ellenére, 2022. évben ilyen 
kiemelkedő adóbevétel tudott realizálódni. Építményadó vonatkozásában 3,6 milliárd forintos 
teljesítésről számol be, az iparűzési adó tekintetében pedig 13,2 milliárd forint bevétel képződött. 
Elmondja, hogy az adó szakterület munkájára is szükség volt, kiemelt figyelmet fordított az Osztály 
az adóhatósági munka során az adózói morál javítására, az adóellenőrzések, végrehajtások 
adózóbarát módon történő lefolytatására is. Kiadási oldalon szeretné elmondani, hogy 2022. évben 
104,9 milliárd forintos módosított előirányzatból év végéig 65,6 milliárd forint volt a pénzügyi 
teljesítés, amiből 41 milliárd forint működéssel, összefüggésben 14 milliárd forint volt a 
felhalmozási kiadásokkal kapcsolatos kifizetés. A finanszírozási kiadásokkal összefüggésben pedig 
9 milliárd forintról tud teljesítési adatként számot adni. Ahogy említette, a 2022. évi maradvány 
elszámolás kapcsán szükséges azt elmondani, hogy az alaptevékenység maradványa az 
Önkormányzatnak a teljesült bevételek és a teljesített kiadások különbözeteként, alaptevékenység 
maradványaként, 2022. év végén 25,8 milliárd forint az a maradvány összeg, ami áthúzódik 2023. 
évre. Jelzi, hogy a 2023-as költségvetés során az eredeti költségvetésben 650 millió forint maradvány 
került betervezésre. A javasolt alaptevékenység maradványaként további felhasználás tervezett a 
költségvetési szervek vonatkozásában az áthúzódó kötelezettségek rendezésére, illetve a 
folyamatban lévő önkormányzati feladatok forrásaként kerül felhasználásra ez a maradványösszeg. 
Szintén 2023. évet érinti majd, hogy a maradvány elszámolás eredményeképpen az általános 
tartalékba 108 millió forint betételét javasolják a Közgyűlés részére. Összességében ennyiben 
szeretette volna összefoglalni a 2022. évi költségvetés végrehajtásáról szóló zárszámadást. Kéri a 
Közgyűlést, hogy a határozati javaslatokat, illetve a rendelettervezetet támogassa. 
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Veres Pál polgármester: Megköszöni Főosztályvezető Úrnak a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mind a rendelettervezetet, mind a két határozati javaslatot 
támogatta. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a rendelet megalkotását és a két 
határozati javaslatot szintén többségében támogatta.  

• Pénzügyi Bizottság: mindhárom szavazás alkalmával többségében támogatta a rendelet 
megalkotást és a határozatokat.  

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a rendelettervezetet 
és a két határozati javaslatot többségében támogatta.  

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: a rendelettervezetet és 
a két határozati javaslatot többségében támogatta.  

• Rendészeti Bizottság: a rendelet megalkotását és a két határozati javaslatot szintén 
többségében támogatta.  

 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Az Önkormányzat gazdálkodását számos jogszabály szabályozza, 
az egyik ilyen, talán a legfontosabb az államháztartásról szóló törvény, annak is a 91. §-a rendelkezik 
arról, hogy a költségvetés végrehajtásáról egy záró számadást kell készíteni. Ez fontos, hogy a 
költségvetéssel összehasonlítható szerkezetben készüljön el, hiszen akkor tudnak valójában számot 
adni a gazdálkodásról. Nagyon fontos, hogy az eredeti, a menetközben korrekciókkal módosított 
előirányzatok mellett a tényleges teljesítést is tartalmazza. Ahogy említette, teljesítéseket tartalmaz, 
tehát ilyen értelemben magát a zárszámadást tartalmilag nehéz lehet vitatni. Azt is előírja ez a 
jogszabály, hogy a működési, de a felújítási, beruházási feladatok vonatkozásában is adjanak számot 
a tavalyi évi gazdálkodásról. Vagyonmérleget is kell készíteni, hiszen be kell mutatni az 
Önkormányzat vagyoni helyzetét, és az egyes vagyoncsoportok szerinti változásokat. Ebben a 
rendeletben állapítják meg és számolják el a 2022. évi maradványokat is, és nyilván ezeknek a másik 
oldalán az áthúzódó kötelezettségek is bemutatásra kerülnek. Azért tartotta fontosnak elmondani, 
hogy bár ez tűnhet egy technikai jellegű előterjesztésnek, hiszen minden jogszabálynak megfelel, de 
azért mégis csak számot adnak ezzel az előterjesztéssel a tavalyi évi gazdálkodásról. Ahogy 
Főosztályvezető Úr is elmondta, abban az évben, ahol az energiaárak gyakorlatilag az összes 
energiaszámlát figyelembe véve több mint megduplázódtak, ahol nagyon komoly inflációs nyomás 
volt általában véve az Önkormányzat és a különböző szervezeteinek a gazdálkodásán. Abban az 
évben, amikor bár kaptak kompenzációt, de összességében mégis csak negatív a szaldója az 
elvonásoknak, abban az évben, ahol már elindultak a kamatszintek, és ezzel tovább nehezítették a 
gazdálkodást az adósságszolgálati terheken keresztül, és amelyik évben több mint 9 milliárd 
forintnyi pénzeszközt ennek a rendszernek a gazdálkodásából ki kellett vonni. Visszafizettek egy 
évtizedes adósságot kötvény formájában. Még ebben az évben is sikerült megőrizni a 
fizetőképességet, a működőképességet. Tették mindezt azokkal a helyes döntésekkel, amelyek 
például a Városvédelmi Alapot létrehozták, ami közel 1 milliárd forintos céltartalék képzés volt. 
Azzal a teljesítménnyel, amit a miskolci gazdasági szereplők letettek az asztal, ezekkel az 
eszközökkel mégis sikerült megtartani a stabilitást, az eredeti célokat elérni, hiszen a 
működőképessége az Önkormányzatnak megmaradt, a kötelező feladatokat szintén el tudták látni. 
Ez a stabilitás az értelmezésében egy hatalmas siker. Ezt a sikert a városvezetés felelős költségvetési 
politikája mellett a városvezető frakció és a Közgyűlés helyes döntései mellett kiemelten egy 
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munkatársuknak szeretné megköszönni, aki Szilágyi Kornél Gazdálkodási Főosztályvezető Úr. 
Több tucat, sőt, több száz ember dolgozik nap, mint nap azért ebben a rendszerben, hogy ez a 
működőképesség megmaradjon. Azonban Főosztályvezető Úr, akivel napi szinten együtt dolgozik, 
az elvárhatónál nagyobb mértékű elkötelezettséget, nehezebb, de eredményesebb munkát és 
maximális szakmaiságot tudott hozzátenni a tavalyi évi gazdálkodáshoz. Nélküle nem ment volna. 
Kéri a Közgyűlést, hogy ezt az előterjesztés támogassa, fogadják el az előterjesztett 
rendelettervezetet és a kettő határozati javaslatot is.  
 
Soós Attila: Nagy Ákos képviselőtársával együtt ugyanaz a gondolat jutott eszükbe Alpolgármester 
Úr tájékoztatója végén, az öndicséret büdös. Azt gondolja, hogy azok a visszajelzések, fórumok, 
közösségi oldalak, cikkek, szóbeli és írásbeli vélemények, amik eljutnak hozzájuk, messze nem azt 
támasztják alá, amit Polgármester Úr elmondott. Sosem vitatták – és nem is fogják – mindazt, hogy 
a város lakói és az itt élő cégek mindent megtesznek szeretett városukért, sem azt, hogy a Hivatal 
és a Holding dolgozói, munkatársai teszik a dolgukat annak érdekében, hogy Miskolc jobb és 
élhetőbb legyen. De negyedik éve látszik az, hogy ez a városvezetés alkalmatlan, ez a város 
tehetetlen, és ez mindenfajta szakmaiságot nélkülöz a városvezetés városfejlesztés területén is. 
Nyilván bele fognak menni abba a vitába, hogy mi történt. Azt gondolja, hogyha valaki nézi a 
számokat és csak ilyesmiket vesz ki belőle, hogy tavaly ebben a városban, amely még mindig nem 
tudja levetni a piszkos 12-nek a szerepét és rémképét, 25 millió forintot költött a város 
környezetvédelemre. Ebben a városban zárszámadásról beszélnek, valós, elköltött pénzekről, hogy 
itt egészségügyre – az szerepel a számokban – 3 millió forint jutott, arról beszélni, hogy hű, de 
csodálatos ez a városvezetés, ez kellően bátor. Igen, rengeteg adóbevételük van, köszönhetően a 
miskolciaknak, az itt dolgozóknak és a vállalkozásoknak. Ezt a vezetés többek között arra költötte, 
hogy az általuk felvett kötvény adósságszolgálatát tizenegynéhány év után visszafizették. 
Tapsoljanak? Nem gondolja azt, hogy amikor Polgármester Úr elmondja a beszédét, és 
turisztikailag ódákat zeng, majd amikor látják, hogy ezekben a cikkekben nincs ott a fizetett cikket 
jelző X. Azt látják majd, hogy tiszta, rendezett területen Tapolcán turisták tömegei sétálnak, vagy 
Lillafüreden, vagy el tudják azt mondani, hogy Lillafüred egyébként Miskolcnak a része, mert az 
országban ezt sem tudják, vagy akár Miskolc-Tapolca is Miskolc város része, mert ezt sem tudják 
sokan, akkor lehet beszélgetni turisztikai attrakciókról. Azzal zárja első hozzászólását, hogy jelen 
pillanatban ott tartanak, hogy ez a város mindig is iparváros volt, mindig is büszke volt arra, hogy 
milyen szürkeállománya van. Ez a város nem akarja, és nem is vetheti le azt a mundérját, hogy 
maradni akar kutatási-fejlesztési központ, ipari központ. Nincs is jelentősége, hogy abban az 
irányban elmenjen, hogy turisztikai központ legyen. Lehet ezzel dicsekedni, de ez marginális. Innen 
folytatja majd.  
 
Molnár Péter: Sokszor, amikor költségvetéssel kapcsolatban annak módosításáról vagy 
zárszámadásról beszélnek a Testületben, el szokta mondani, hogy a város kapcsán gyakorlatilag egy 
tükörkép, egy lenyomat az, hogy milyen városban is élnek, hogy milyen a város költségvetése. A 
zárszámadás kapcsán annyiban muszáj visszautalnia a tavalyi költségvetési vitára, amelyben a 
FIDESZ-KDNP Frakciószövetség képviselői elmondták, hogy azt a költségvetést nem tudták 
támogatni. Abban nem látták Miskolc számára az előrelépést, a fejlődést és a fejlesztéseket. Most, 
mikor a zárszámadásról beszélnek, akkor nyilván megint kritikai hangon fognak megszólalni, mert 
azt látják, hogy nincs rendben a város. Nincs a városnak továbbra sem jövőképe, perspektívája, 
nem előremutató az a gazdaságpolitika, amit Miskolc baloldali önkormányzata, Miskolc baloldali 
városvezetése folytat. Főosztályvezető Úr úgy fogalmazott, hogy egy takarékos költségvetést 
alkottak meg tavaly, Miskolc baloldali városvezetése egy takarékos költségvetést fogadott el. 
Szeretne arra rámutatni, és mindenkit emlékeztetni arra, hogy a tavalyi költségvetési vitában is 
elmondták azt, hogy szerintük a tavalyi költségvetés az a helyi bevételeket, a helyi adóbevételeket 
indokolatlanul alultervezi. Nem tudják, hogy ezzel akkor mi volt a céljuk, mit akartak ezzel akkor 
megmagyarázni, hogy miért így terjesztették be ezt a költségvetést. Most a zárszámadás kapcsán 
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látszik, hogy akkor nekik, ellenzéki önkormányzati képviselőknek igazuk volt. A helyi adóbevételek 
nőttek, még az azt megelőző évhez képest is. Nyilván ezért köszönettel tartozik Miskolc 
Önkormányzata, minden képviselő és minden városlakó a városban működő és jól dolgozó 
cégeknek, hogy az ő adóbevételüknek köszönhetően nőtt a költségvetés bevétele is. Látják, hogy 
egy elég jelentős növekedés van, aminek természetesen örülnek, nagyon pozitív dolognak látják. 
Máris el kell mondani, hogy ez a bevétel növekedés nem Miskolc baloldali önkormányzatának, 
vezetésének az érdeme, hanem az itt dolgozó cégeké. Az Önkormányzat vezetésének az a 
felelőssége, vagy felelőssége lenne, hogy ezekkel a bevételekkel egyrészt már jól tervez, és ezeket a 
bevételeket megfelelően és jól költi el. Muszáj rámutatni arra is a zárszámadás kapcsán, hogy 
Alpolgármester Úr bejelentette, hogy a Várost Építünk Kötvény I.-II.-t 9 milliárd forintért 
rendezték. Igen, tudják, hogy a városnak ez egy régi adóssága volt, de azért most mondják el azt 
megint újra – amit már többször megtettek a FIDESZ-KDNP-s önkormányzati képviselők – hogy 
ezt az adósságot, a Várost Építünk I.-II.-t 2010. előtt, Miskolc baloldali önkormányzata vette fel, 
ők kreálták ezt a hatalmas hitelt, és maradt itt a város nyakán. Alpolgármester Úr próbált nagyívűen 
beszélni a zárszámadás kapcsán, viszont szerinte egy nagyon fontos dolgot – nyilván szándékosan 
– kifelejtett, nem mondott el, melyre szeretne mindenképpen rámutatni. A tavalyi költségvetés 
tartalmazta a Salkaházi Sára juttatást a miskolci szépkorúak számára, amit nem fizetett ki Miskolc 
baloldali önkormányzata. Veres Pál polgármesterjelölt ígérete ellenére nem volt tavaly Salkaházi 
Sára növekedés, sőt, mínusz volt tavaly, mert nem kapták meg a miskolci szépkorúak. Ez most a 
zárszámadásban is kimutatásra kerül, hogy tavaly nem fizették ki ezt a miskolci szépkorúaknak 
jogosan megillető támogatási formát, amit Miskolcnak a FIDESZ-KDNP-s önkormányzata hozott 
létre. Szerinte, amikor a zárszámadásról beszélnek, ennek hiányára mindenképpen rá kell mutatni, 
és arra, hogy a FIDESZ-KDNP képviselői követelik, hogy ebben az esztendőben fizessék ki a 
miskolci szépkorúaknak a Salkaházi Sára juttatást. A zárszámadást a kritikai észrevételek miatt nem 
tudják támogatni. 
 
Veres Pál polgármester: A személyes megszólíttatás kapcsán néhány apró részletre felhívná a 
figyelmet. 2021. egy covid-os év volt, amikor a bevételek alakulása teljesen bizonytalan volt. 2022-
ben éppen a költségvetés előkészítésekor még nem látszott az, hogy milyen lesz vajon az 
adóbevételi lehetőségük a 2022-es évben, de már kitört az a háború, aminek a végkifejletét nem 
tudták, tehát az adóterhek, adóbevételek kalkulálásánál ez jelentős tételt jelentett. Valóban 
betervezték a Salkaházi Sára Programot, de senki nem számított rá, hogy az alapvető energiaárakban 
10-12-15-szörös áremelés következik be. A vezetésnek alapfeladata, amit a Kormány szabott meg 
számukra, hogy a kötelező feladatokat ellássák. A kötelező feladatokat ellátták, melynek egy feltétele 
volt, hogy az ahhoz szükséges forrásokat előteremtsék. Ez sajnálatos módon minden nem kötelező 
feladatukból lehetőség szerint a források visszavonását jelentette. Ez szerinte az igazsághoz 
hozzátartozik, és a miskolciak megérdemlik azt, hogy ezt megismerjék, és tudatosítsák, hogy ez nem 
más miatt, mint a külső tényező rendkívül negatív hatása miatt történt. Megjegyzi, az a gazdasági 
környezet, amelyben az itt lévő cégek jól működnek, ezt a város gazdaságfejlesztése valósította meg, 
ennek alapján, ennek segítségével tudnak igazán az itt működő cégek jól működni, hiszen egy 
egyablakos ügyintézést valósítottak meg a Gazdaságfejlesztési Igazgatóság segítségével. Jól mutatja 
a pozitív gazdasági környezetet, amely elősegíti a gazdasági fejlődést és a helyi iparűzési adó 
befizetést, hogy a város tulajdonában lévő iparterületekre mindenhol gazdát találtak, és nagyívű 
beruházások vannak jelen pillanatban is folyamatban. Ennyi a tisztességhez hozzátartozott. 
 
Soós Attila: Ott tartott, hogy turizmus kontra iparváros, de ha már Polgármester Úr személyes 
megszólíttatás formájában megszólalt, akkor had adjon neki egy választ arra, hogy milyen 
csodálatosan csúsztat, amikor azt mondja, hogy a kötelezően vállalt feladatok. Kötelezően vállalt 
feladatok az elsődlegesek, és addig, amíg azok nincsenek ellátva, addig önként vállalt feladatra nem 
lehetne költeni. Mindenki, aki ebben a városban él, az eldöntheti, hogy vajon kötelezően a szociális, 
az egészségügyi, a sport vagy a – leginkább, amit éreznek – a városüzemeltetés területén hogyan 
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végzik a kötelezően ellátandó feladataikat. Akkor beszéljenek a számok. Előtte a zárszámadás, és 
mondja, hogyan is néz ki az a matek, ahol Polgármester Úr azt mondja, hogy addig amíg kötelezően 
nincs ellátva, addig önként vállalt nem lehet. Ez a matek úgy néz ki, hogyha fellapozzák a kiadások 
mellékletét sorban, ahol jogcímenként ott van, hogy kötelezően ellátandó feladatok. 
Városüzemeltetésre önként 466 millió forintot költött, tehát nem a kötelezően ellátandó 
feladatokra, ez a város. Ahogy már említette, környezetvédelemre szintén önként költötte ezt a 25 
milliót, melyre eredetileg közel 100 milliót tervezett. Vagyongazdálkodásra, bár 4 milliárdot 
tervezett, 3,6-t költött, de azért pluszban elköltött még egyéb, nem kiemelt feladatokra is 45 millió 
forintot. Egészségügyben önként vállaltan elköltött 4 milliót még, elköltött szociális önként vállalt 
feladatokra 99 millió forintot, oktatásra önként vállaltan 100 millió forintot. Kulturális és 
idegenforgalmi feladatokra elköltött önként vállaltan 340 millió forintot, sportra 280 millió forintot. 
Milliárdos nagyságrendben költött a város önként vállalt feladatokra. Hogy ez jó-e? Igen, jó. Van 
rá pénz, csinálják, de akkor ne mondják azt, mert akkor innentől kettősmérce van, hogy „majd én 
azt eldöntöm, hogy mire adok, meg mire nem”. Nyilván ki lehet semmizni a nyugdíjasokat, de ne 
bújjanak a mögé, hogy önként vállalt feladatokra nem lehet költeni, mert itt az élő példa, hogy lehet 
költeni. Nagyon helyesen egyébként, hajrá! Ennyit a korrektségről. Megjegyzi, Polgármester Úr 
mentalitásához talán méltatlan is, hogy ezt hozta szóba, hogy önként vállaltan nem lehetett 
megoldani. Meg lehetett volna. „Szopassuk meg a nyugdíjasokat, ez volt a cél.” Majd utána 
elegánsan azt mondhatják, hogy nézzék csak, most már lehet rá költeni. Nyilván az nem egy 
városvezetés. Mindenkinek megvan a maga feladata. Van covid, van migráció, van most háború, de 
ezzel együtt is Polgármester Úrék a város vezetői, ezzel együtt is mindig meg lehet magyarázni. 
Összességében azonban a rossz teljesítményre akkor sem lesz felmentés, magyarázat. Ez a 
teljesítmény összességében siralmas. Azért, mert ez a város nagyon jó természeti adottságokkal 
rendelkezik, mondhatná, hogy félig-meddig környezetvédelmi területen van, azért, hogy tökéletesek 
a turisztikai adottságai, hogy az ország egyik legjobb ivóvíz bázisán ülnek, hogy tömegközlekedési 
útvonal középpontjában vannak, ez mind-mind olyan adottság, amit ki kellene használni. Azzal 
kellene foglalkozni, hogy amikor annak idején a Kormány azt mondta, hogy a Dunántúlon Győr 
lesz ipari központ, a Dunán innen Miskolc lesz ipari központ, és azon kellene elgondolkozni, 
hogyan jutottak el odáig, hogy 4 év alatt Debrecen egy második fővárossá növi ki magát azzal 
együtt, hogy meg van jelölve az is, hogy Nyíregyháza következik, jön Miskolc. Várják, hogy mikor 
jön Miskolc. A vezetés előszeretettel példálózik pályázatokkal is. Még mindig ott tartanak, de 
nyilván majd ki fogják egyszer vetíteni, hogy melyek azok a pályázatok, amelyeket ez a vezetés nyert 
el, és az általuk elnyert forrásokból valósulnak meg a városban, mert még mindig az előző 
városvezetés érdemeivel dicsekednek. Ahogy eltitkolják azt is, hogy a saját adósságukat nagy 
nehezen visszafizették. Itt tartanak most. Ez a város visszajutott abba az állapotába, ami 2010. előtt 
volt. Közbiztonságilag rosszabb helyzetben van, mint pár éve, ahogy tisztaságilag is, elvándorlás 
szempontjából is. Semmit nem tesznek azért, hogy ez bármit is megváltozzék. Ezzel kellene 
foglalkozni, nem pedig cikkeket fizetgetni, írni. Eredmények kellenek, de a miskolciakat nem tudják 
becsapni! Ez a szerencse. Nem rájuk kell hallgatni, mert ilyenkor van az, hogy nem azt az agyféltekét 
kapcsolják be, amit kellene, nem érzelmileg kellene válaszolni, hanem munkával, eredményekkel, 
tényekkel kellene válaszolni a miskolciaknak, hogy valóban vezetik ezt a várost, ami nem 
tehetetlenül sodródik, immár 4. éve.  
 
Veres Pál polgármester: Eléggé tanulságos, szerinte politológiában egyszer még valaki példaként 
fogja elmondani. Egyetlen megjegyzése az iparfejlesztéssel kapcsolatban, mint mondta, az 
iparterületeiket eladták, az összeset, tehát a gazdaságfejlesztés jó. Úgy emlékszik, hogy Debrecen 
fejlődésének egy jelentős alapja van, a BMW beruházás Debrecenbe kerülése. Felteszi a kérdést, 
hogy miért nem Miskolcra került a BMW beruházás. Gondolja, valószínűleg ez is a vezetés hibája. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Ha az öndicséret büdös, akkor valószínűleg az önbírálat bizonyára kellemes 
illatú. Ha kimegy Miskolcról, akkor is bűzlik az ország ettől a fideszes propagandától, amit tolnak, 
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közben meg rohad minden. Olyan infláció van, hogy már nem tudnak mit csinálni. És a FIDESZ 
ezt is a háborúra fogja természetesen. Szeretne a költségvetéssel, ami a napirend téma, foglalkozni. 
Örül annak, hogy képviselőtársai aggódnak az egészségügyért, ami egyébként nem önkormányzati, 
hanem főként kormányzati feladat. Szerény eszközeikkel az Önkormányzatnál, ami az anyagban az 
57. oldalon is látható, hogy 947 millió forintot fordítanak egészségügyi kiadásokra, és ez a MEFI-
be van kiszervezve. Nem több, nem kevesebb. Az összes többi, az a 1,5 milliárd, amiben benne 
van a beruházás is, az pályázati pénzt, tehát nem önkormányzati alapból csinálják. Felhívná 
Képviselő Úr figyelmét, ha már olvassa a költségvetést, a 263. oldal táblázatára is. Azzal jönnek 
állandóan, hogy nő az adóbevétel. Valóban nő az adóbevétel, csak egy dolgot nem mondanak 
hozzá, hogy a növekvő adóbevételből növekvő mértékben vonnak el, és a kettő aránya nem hasonló 
a növekvéssel, hanem sokkal nagyobb az elvonás aránya, mint amennyivel nő az adóbevétel. 
Magyarul nettó károsultjai ennek a magatartásnak. Az a tavalyi 1 milliárd 350 millió, amivel 
megnövelték, összességében azt jelenti, hogy Miskolc a társasági adóbevételéből 3 milliárd 584 
millió forint elvonást szenved el. Hagyják itt, és akkor lesz jobb közlekedés, közbiztonság és 
élhetőbb a város. De mindent elvisznek, ha van egy szabad forrás, azonnal lecsapnak rá. Elviszik a 
Miskolci Vízműveket, mindent! Mindent úgy államosítanak, hogy jóformán az önkormányzati 
feladatok és az önkormányzati gazdálkodást ellehetetlenítik. Örül ennek a debreceni hasonlatnak, 
azért, mert szeretné elmondani a miskolciaknak, hogy télen Debrecenben nem járt a villamos, hiába 
akart kimenni az egyetemre, nem tudott, mert nem járt a villamos. Amikor pedig át akart menni a 
trolibuszhoz, az sem járt. A buszmegállóban át volt húzva a menetrend, gyakorlatilag minden 
harmadik busz ment csak. Felteszi a kérdést, hogy ilyen városban akarnak élni? Ez a valóság, amiről 
most beszél. Hangsúlyozza, Miskolcon mentek a villamosok. Lehet bírálni, hogy nem jól mentek, 
lehet azt mondani, hogy lehetett volna jobban. Ezt el tudja fogadni, mindent lehet jobban csinálni, 
mert nincs olyan, hogy valaki magában hordozza a bölcsek kövét, de az, hogy itt volt közlekedés, 
ott meg nem, azért az mégis egy egzakt összehasonlítható dolog. Kéri, próbáljanak már meg ebben 
a napirendi pontban nem a kormányzati propagandával jönni, hanem a költségvetéssel 
kapcsolatban a javaslataikat elmondani. Hangsúlyozza, lehet bírálni, de próbálják meg úgy, hogy 
azzal javítsanak valamit. Mondják azt, hogy erről a sorról csoportosítsanak át oda, és akkor abból 
majd valamit megcsinál a vezetés. Olyat azonban ne mondjanak, hogy egészségügyi kiadások, 
amikor nem feladata az Önkormányzatnak. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Képviselőtársa egy gondolattal megelőzte, de a 
tényszerűség kedvéért az egészségügyre szeretne kitérni. Soós Attila képviselőtársa 3 millió forintról 
beszélt. Ehhez képest a valóság az, hogy a város önkormányzatának az alapellátás a feladata, 
kizárólag az alapellátás, a fogorvosi, a felnőtt és házi orvosi, gyermekorvosi, a fogorvosi ügyelet, a 
felnőtt és gyerek háziorvosi ügyelet, valamint a védőnői szolgálat biztosítása. Erre 947,6 millió 
forintot költöttek, ahogy azt képviselőtársa elmondta. A realizálódott saját bevételek ebből 799,3 
millió forintot tettek ki. Akárhogy számolja, ez lényegesen több hozzáadott plusz érték, mint 300 
millió forint. Ehhez képest az egészségügyi ellátásra panaszkodó miskolciak arra az ellátásra 
panaszkodnak, amely az állami feladatban végrehajtott ellátás, hogy mennyit kell ülni a sürgősségen, 
hogy két év lassan egy várólista, és ehhez hasonlók. Őszintén kíváncsi arra, hogy milyen 
tapasztalatai lesznek a miskolciaknak attól, hogy most az egészségügyben gyakorlatilag minden az 
állam feladatává válik. Valószínűleg sokkal jobban fogják megszervezni. Bár az eddigi tapasztalataik 
alapján azt látja, hogy sokkal több a panasz, melyek érkeznek a városhoz. Bízik abban, hogy az 
Egészségügyi Monitoring Bizottság felállításával meg fogják mutatni, hogy mennyivel 
eredményesebben tud gazdálkodni egy önkormányzat az egészségügyben, mint ahogy teszi azt a 
herdáló és pazarló állami finanszírozás.  
 
Dr. Simon Gábor: Minden ellenkező híreszteléssel ellentétben nem kampánybeszédeket kell 
tartani, amivel most próbálkozott a FIDESZ-KDNP. A konkrét napirend a város 2022. évi 
gazdálkodása és annak tényei. A tények makacs dolgok, persze azon is lehet vitatkozni, mint ahogy 
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néha kísérletet tettek arra, azonban úgy érdemes, ha a tényeket figyelembe is veszi. Úgy, hogyha 
csak csapkodni akarnak és politikai lózungokat puffogtatni, úgy gondolja, annak semmi értelme 
nincs. A tény az, hogy Soós Attila 1,5 évvel ezelőtt drámaian ecsetelte, és 47 darab sajtótájékoztatót 
tartottak, hogy a városvezetés ezt a várost már 2021-ben csődbe viszi. Aztán 2022-ben megint 
előálltak, hogy most már biztos, hogy csődbe fogja vinni. Persze közben asszisztáltak a pénzek 
elvonásához. Kéri Képviselő Urat, mondja el, hogy szolidaritási hozzájárulási adót az 
Önkormányzat tavaly 2,5 milliárd forint értékben fizetett, amit a FIDESZ most felemelt 3,5 milliárd 
forint összegre. A helyi iparűzési adó, ami tény és való, hogy örvendetesen növekszik, azonban 
most ebből 3,5 milliárd forintot a FIDESZ és a KDNP elvesz a miskolciaktól. Megkérdezi, hogy 
ezt a 3,5 milliárd forintot hova adják. Elveszik, ott van a központi költségvetésben, valahova 
elköltik. Egy biztos, nem Miskolcra, nem a miskolci tömegközlekedésre. Ha tényekről akarnak 
beszélni, akkor a tény az az, ami feketén fehéren le van írva az anyagban, hogy soha nem látott 
nehézségek …az év eleje még a covid gyűrűjében telt, az év vége pedig a rezsikatasztrófa gyűrűjében 
telt, amit szintén nagyrészt a fideszesek, kdnp-sek okoztak. Senki ne mondja neki azt, hogy a paksi 
áram, ami 10 forintba kerül, azt a Miskolci Önkormányzatnak a FIDESZ-KDNP döntése alapján 
300 forintért kell eladni. A városvezetés, a Polgármesteri Hivatal szakemberei megőrizték a város 
működőképességét. Ez a tény. Tudja, hogy ez Képviselő Úrékat zavarja és bántja, és ezért 
csapkodnak össze-vissza, mert nem erre számítottak. Arra számítottak, hogy a vezetés nem fogja 
tudni működtetni ezt a város, és összeomlik minden. Nos, a számításaik nem jöttek be. 
 
Bajusz Gábor: Simon képviselőtársa azt mondta, a tények makacs dolgok. Valóban azok. 
Képviselő Úrék az előző választáskor azt ígérték a miskolciaknak, hogy ezt a várost jól fogják 
vezetni. Ha ellenzékben is van a város, az országot a FIDESZ vezeti, a városi vezetés akkor is jól 
fogja vezetni. Mostanra kiderült, hogy ez nem így van. Szegeden szintén baloldali városvezetés van, 
ott sikerült, de itt Miskolcon nem. Egerben baloldali városvezetés van, és ott is sikerült. Mi lehet a 
probléma? Úgy látja, a helyi vezetésben van a probléma, ők nem tudják ezt a várost jól vezetni. 
DK-s kollégájához, Mokrai Mihályhoz fordul, aki azt mondta, hogy tegyenek javaslatokat. Most azt 
tesz újra, kéri, hogy a féláron, áron alul megvett főutcai ingatlannak azt az árkülönbözetét tegye 
vissza a költségvetésbe, és itt van egy sor. Ott van egy sor, hogy 100 millióért üdülőt újítanak fel, 
vagy még egy sor, hogy 5 millió megy el közvélemény kutatásra, ahol a miskolciakat megkérdezik, 
hogy mi a véleményük. Nem kell 5 millió a közvélemény kutatásra, hanem ki kell menni az emberek 
közé. Az a véleményük, hogy nem megy a tömegközlekedés. 
 
Veres Pál polgármester: Az előbb azt hallották, hogy megy a tömegközlekedés, de biztos azóta 
történt valami. Mesél egy kicsit. A hétvégén itt volt 300 ember a Kárpát-medencéből, tanárok és 
diákok, akik az egyetemen laktak, de programjaikat a városban valósították meg. Nem külön 
busszal, hanem tömegközlekedéssel közlekedtek, melyet mindenki dicsért. Hallották, hogy itt 
nagyon rossz a tömegközlekedés, de nem értik. Nyilván nem 5 percenként jönnek a buszok, de 
mindenhonnan mindenhová, ha valaki megtervezi az utazását, el lehet jutni. Megjegyzi, nem fizetett 
hirdetésként mondták. Nem lehet ilyet mondani, hogy ezt megrendelték tőle, mert őszintén 
mondták. Kiemeli, hogy nemcsak ők, hanem az idejövő turisták is így szokták mondani. Nyilván 
lehetne jobban, ebben igazat ad. Mindösszesen annyi szükséges, hogy valahonnan elő kellene 
teremteni a 2019-es szükséges menetrend biztosításához azt a hiányzó, nagyjából 6 milliárd forintot, 
ami nincs jelen pillanatban a város költségvetésében többletforrásként. Várják a javaslatot, hogy ezt 
a 6 milliárdot, hangsúlyozza, nem 5 milliót, hanem 6 milliárdot honnan lehet előteremteni.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Nem tudta megállni, hogy ne reagáljon. Ha lesz olyan perverz 
politológus hallgató, akik végigolvassa ennek az ülésnek a jegyzőkönyvét, nagyot fog csodálkozni, 
hogy Soós Attila a FIDESZ-KDNP vezérszónoka gyászos mimikával, drámai hanggal kilép a 
pulpitusra és olyan dolgokat oszt meg velük, amihez ennek az előterjesztésnek nem sok köze van. 
Visszautasítja Képviselő Úr iménti hozzászólásában azt a megjegyzését – ha már perverzió – hogy 
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Képviselő Úrnak milyen szexuális aktusok jutnak eszébe a miskolci nyugdíjasokkal kapcsolatban, 
őt ez nem érdekli. Ez Képviselő Úr otthoni dolga, itt ilyenek nem szoktak elhangozni. Ezt sokadjára 
csinálja, hogy olyan hangot enged meg magának ebben a teremben, ebben a Közgyűlésben, ami az 
ő tudása szerint korábban soha nem volt jellemző. Polgármester Úrnak abban a pillanatban el kellett 
volna vennie a szót. Ezt visszautasítja, nem korrekt. Nem korrekt az sem, hogy összemossák a 
dolgokat egymással az előterjesztés kapcsán. Az egészségügyi kiadásokat kérik a vezetésen számon? 
Az állam egészségügyi kiadásaival kellene foglalni, nem a helyi vezetés feladata, hogy rendezze az 
egészségügyet. Járnak az emberek orvoshoz és kórházba, pontosan tudják, hogy milyen az 
egészségügy Magyarországon. Egyáltalán nem Veres Pálnak köszönhető, ezt is tudják. Az, hogy 
adóbevételekhez semmi közük, igenis beszélgetnek a Paktum Irodán keresztül, kerekasztalokon és 
egyéb fórumokon keresztül, a Gazdaságfejlesztési Igazgatóság munkáján keresztül a gazdasági 
szereplőkkel. Ők maguk mondják, hogy nagyon élénk az az ökoszisztéma, az a szimbiózis, amiben 
együttműködnek. Mindenki tudja, hogy így van, hogy igenis van hatása az önkormányzat 
munkájának arra, hogy milyen sikeres a helyi gazdaság. Molnár Péter elmondja, hogy a KDNP-s 
képviselőknek nincs köze ehhez a kötvényhez, sem a FIDESZ-eseknek. Vissza tudták volna 9 év 
alatt fizetni, ha nagyon akarják, ne ferdítsenek. Maga a zárszámadás kapcsán ne mondják azt, hogy 
az egyik táblázati sorba 1-es helyett 2-es kerüljön, mert tartalmi hiba van benne. Erről nem 
beszélnek. Amúgy is unja már azt, hogy minden, ami jó az a Kormánynak köszönhető, és minden, 
ami rossz, úgy általában, az az önkormányzatnak. Ilyeneket mondanak a képviselők, hogy nem 
tudják az emberek, hogy Lillafüred Miskolcnak a része? Hogy gondolja Elnök Úr? 2019-ig tudták, 
aztán jött Veres Pál, Szopkó Tibor és a Velünk a Város Frakció megnyomott egy gombot, mint a 
Man in Black-ben, és akkor hirtelen nem tudják Magyarországon? Nem érti a gondolkodásukat, 
kéri, fejezzék be ezt az agyrémet, a hangnemet valahogy máshogy állítsák be. Amilyen az adjon 
Isten, olyan a fogadj Isten. Ő egy rendkívül higgadt, visszafogott, és a tényekhez ragaszkodó 
frakcióvezetői, pontosabban előterjesztői hozzászólással nyitotta meg ezt a vitát, ehhez képest 
teljesen mást kapott az ellenzéki képviselőktől, különösen Soós Attila elnök úrtól. Kéri, felejtsék el 
ezt a beszédet ebben a teremben.  
 
Dr. Mokrai Mihály: Két dologról szeretne beszélni, és utána reagálna képviselőtársa 
személyeskedő megszólalására. Gyakorlatilag működik a város, azt lehet mondani, hogy jól, rosszul, 
de így élnek. A legfontosabb az, hogy visszafizették azt a hitelt, amit az előző vezetés képtelen volt 
visszafizetni a lejáratkor. Jelen vezetés megtette azt, amit a Kriza-érában nem tudtak megtenni, 
hogy visszafizessék ezt a hitelt. Ez a városvezetés, ez a frakció kiizzadta ezt az adósságot. Most 
jöhet az ellenzék azzal, hogy nem ők vették fel, vagy mondhatnak bármit, de a lejárati időpont az 
előző vezetés idejére esett. Ez az egyik dolog, ami nagy dolog, mert erre Képviselő Úrék képtelenek 
voltak. A másik nagy dolog, amit ez a költségvetés tartalmaz, hogy túlélték az energiaválságot. … 
ha képviselőtársa nem akarja meghallgatni, jöjjön ki, szívesen átadja a felszólalási idejét. Tehát a 
másik dolog az, hogy túlélték az energiaválságot. Tervezhetetlen volt! Egyszerűen ilyen nincs a 
gazdaságban, nincs egyetlen üzleti tervben sem, hogy az árak a tízszeresére nőnek. Aztán egy 
döntéssel december 31-én a Magyar Közlönyben a felére esnek vissza, aztán most megint kaptak 
egy levelet, hogy a fele a felére esik. Ez nem tervezhető. Ez körülbelül a Búza téri piacon az 
alkudozásnak a folyamata, és nem tudják, hogy ki van mögötte. A vezetés csak elszenvedője ennek 
a dolognak, és Miskolc ezt is túlélte, ezt a felelőtlen energetikai politikát, amit a kormányzat 
folytatott. Még van néhány szava, melyet Bajusz képviselőtársának szeretne szánni. Majdnem 30 
évig bérelte azt az ingatlant, ami ugyanolyan ingatlan, mint az összes többi, amit a város értékesített. 
Elmondja, hogy nem ő értékelte fel az ingatlant, a felette lévő lakást pontosan 30 ezer forinttal 
adták el olcsóbban négyzetméterenként. Amennyiben erre szüksége van, meg tudja mutatni az ezzel 
kapcsolatos előterjesztéseket. Azt is el akarja mondani, hogy nem rongyabb ember, mint bármelyik 
miskolci polgár. Ugyanolyan jogai és kötelezettségei vannak, mint bármelyik miskolcinak, és ha van 
egy lehetősége, amivel élhet, akkor él, ha a Közgyűlés lehetővé tette. Ráadásul a Képviselő Úr 
szavazata is benne volt abban, hogy ez a lehetőség megnyílt. Tisztelettel kéri, hogyha legközelebb 
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kijön Képviselő Úr a mikrofonhoz, akkor ne fogalmazzon meg valótlan állításokat. Ha azt gondolja, 
hogy ebben van valami svindli vagy bármi, kéri, nyomatékosan kéri, tegye meg a feljelentést, menjen 
az ügyészségre, rendőrségre, vagy bárhova, ahova akar, tegye meg. Vállalja fel, hogy ő, Bajusz elvtárs 
bement és feljelentést tett.  
 
Szarka Dénes: Megint nagyon kellemes hangulatú vita van kibontakozóban, és igyekezni fog, 
ahogy a korábbi alkalmakkor is, hogy ebből egy kicsit visszább vegyen a maga részéről, és 
csatlakozzon az előterjesztéshez. Annyit szeretne hozzátenni, hogy Molnár Péter frakcióvezető úr 
hétszer mondta el a beszédében, hogy baloldali városvezetés. Korábban már próbáltak ebben 
napirendre térni. Van ilyen probléma, hogy az ember, ha hirtelen arra gondol, hogy melyik a jobb 
és bal keze, akkor nem tudja megállapítani. Sokan azt szokták csinálni, kipróbálják, hogy melyikkel 
tudnak írni, és akkor az egyik vagy a másik, aszerint jobb vagy bal kezesek. Vannak ilyen jó 
módszerek. Láthatóan gond van Képviselő Úrnál. Nem tudja, hogy a hetet jól számolta-e, kéri 
ellenőrizze a megírt papírból, hogy tényleg hétszer mondta, lehet, hogy még belefért volna néhány. 
Egy olyan helyzetben, ahol egy Kormány kommunista ársapkákkal, hatósági árakkal él, amikor 
bolsevik módon gyakorolják a hatalmat, amikor most már azt is megmondják, hogy milyen 
akcióknak mikor kell lennie a boltokban, ez egy olyan szintű pótcselekvés, és olyan szinten meríti 
ki a kommunizmust, hogy ezen szerinte el kellene gondolkozni, biztosan jól tudja-e, hogy mi a jobb 
és mi a baloldal. A zárszámadás kapcsán, mint minden költségvetést érintő előterjesztés kapcsán, 
azt gondolja, el kell mondania azt, hogy egy ilyen előterjesztés egy önkormányzat életében túlmutat 
önmagán. Túlmutat önmagán, mert általában véve az önkormányzatok helyzetéről is kell ilyenkor 
beszélniük, és most nem úgy szeretne szólni, mint bármelyik pártnak a képviselője. Egyébként 
minden képviselőre úgy tekint ebben a Testületben, hogy elsősorban Miskolcot képviselik, és csak 
másodsorban bármilyen más pártot. Ezt mindenkinek megadja előzetesen. Ennek kapcsán úgy érzi, 
hogy szükség lenne azért közös nevezőket kialakítani abban az értelemben, hogy mit tekintenek egy 
önkormányzatiság normális állapotának. Olyan a demokráciának a természete, hogy aki egyszer 
városvezető vagy kormánypárti, az lehet utána ellenzéki és fordítva. Nagy a félelme, hogyha egyszer 
bárhol is váltás lesz, akkor például az önkormányzatisággal kapcsolatban ugyanez a gyakorlat fog 
folytatódni, mint most. Az önkormányzatoktól hatáskörök, források elvonása, lenullázása. Nagyon 
tart ettől és úgy érzi, ebben szükség lenne közös nevező kialakítására, hogy képviselőtársai biztos 
jónak tartják-e azt az állapotot, hogy az önkormányzatokat ilyen szintre – megjegyzi, minden 
magyar önkormányzatot – süllyesztik. Úgy véli ebben a Testületben közös nevezőnek kellene lenni, 
és ezt minden egyes alkalommal, a költségvetést érintő előterjesztésekkor el is fogja mondani. A 
fejlesztéspolitikával kapcsolatban elmondja, hogy itt is számon kérték a vezetést, hogyan állnak a 
saját fejlesztésekkel. Egyrészt attól függetlenül, hogy valamilyen fejlesztés meg volt már tervezve, 
vagy a pályázat megvolt már rá, annak a megvalósítás szakaszába el kellett jutnia, és ebben ennek a 
városvezetésnek nagyon komoly érdemei vannak. Most is lehet látni, hogy milyen fejlesztések 
mennek végbe folyamatosan. Azok a fejlesztések, amikre pedig a Kormánynak az Unióval, a 
Bizottsággal való folyamatos vitái miatt, ezekhez a forrásokhoz még mindig nem tudnak hozzáférni. 
Azt is el kell mondani, hogy ez a város ebben a tekintetben is előre menekül, nagyon sok 
fejlesztésnél már megelőlegezett tervezési költségeket. Nagyon várják és szurkolnak, hogy 
sikerüljön a megegyezés a Kormány és a Bizottság között, hogy utána ezekről a fejlesztésekről itt 
tudjanak beszámolni.  
 
Borkuti László: Tegnap egy viharos lakossági fórumon volt túl, ahol több mint százan azt kérték 
rajta, illetve a városvezetésen számon, hogy a Miskolc-Tapolca és Görömböly között megépülő 
kerékpárút miért olyan műszaki tartalommal kerül kivitelezésre, ahogy a tervben és a közbeszerzési 
értesítőben is megjelent. Akkor is elmondta, hogy ez a terv az előző vezetés idejében született, amit 
az akkori vezetés propagandistái támadnak, szétcincálnak és ellehetetlenítenek. De nem ezért, 
hanem azért kért szót, mert költségvetési vitáról van szó, és tegnap este is el tudta mondani, hogy 
amikor a belterületi utak állapotát, használhatatlanságát kérik ezen a költségvetésen számon, akkor 
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megkérdezi azt, hogy a súlyadó, az úgynevezett gépjármű adó hol van, aminek először csak az 50%-
t vonták, most a 100%-t vonják el, ami milliárdos nagyságrendű tétel. Ez arra szolgált, hogy az 
önkormányzat tudja ezeket a karbantartási feladatokat ellátni. Ezeket a pénzeket a Képviselő Úrék 
és a Kormányuk hova teszi? Ezt szeretné nyomatékosítani a közvélemény számára.  
 
Dr. Simon Gábor: Felszólalását szeretné folytatni és visszaidézni azt, hogy ott tartott, hogy a 
FIDESZ számításai nem jöttek be, mert a városvezetés a helyén volt, és a város működőképességét 
soha nem látott nehézségek közepette is sikerült megőrizni. Ezért a városvezetés mellett szeretne 
köszönetet mondani mindazoknak a szakembereknek, annak a többezer, körülbelül ötezer 
embernek, akik a covid alatt biztosították azt, hogy ez a város működjön, és az energiakrízisben is 
biztosították azt, hogy a pénzügyi fizetőképesség megmaradjon. Szeretné kiemelni nemcsak Jegyző 
Úr munkáját, hanem a Gazdálkodási Főosztályvezető Úr és csapatának munkáját is. Látják, érzik 
és tudják azokat az óriási erőfeszítéseket, amelyeket nap, mint nap tettek egész 2022-ben. Azt is 
látják, hogy ez a folyamat nem állt meg Szilveszterrel, hanem január 1-jén számukra ez folytatódott. 
Megköszöni ezt minden városlakó nevében. Amikor egy költségvetési vitáról van szó, bármelyik 
képviselő, frakció felállhatna és mondhatná, hogy erre vagy arra nem kellett volna költeni, vagy azt 
mondaná, hogy ebből a pénzből másra kellett volna fordítani. Alapvetően ilyen javaslatok nem 
hangoztak el, néhány, ami ezt érintette, az a költségvetés 0,001%-t érintette, amit mondjuk Bajusz 
Gábor kifogásol. Tulajdonképpen a lényeghez semmi köze nincs, ezért mondta azt, hogy ezek 
szólamok, propaganda mondatok, melyeket Soós Attila mondott, és felsorolt néhány önként vállalt 
feladatot, néhány önként vállalt költést, majd hozzátette, hogy egyébként ez helyes, hogy elköltötte 
a városvezetés. Nem tudja, hogy akkor ezeket miért kellett felsorolni. Felsorolt egy konkrét számot, 
hogy például a szociális szférában ez a városvezetés elköltött 40 millió forintot önként vállalt 
feladatként … ezt mondta ugye Soós Attila? Csak Képviselő Úr közbeszólt, és azért kérdezte. 
Azért, hogy a városlakóknak egy ilyen költésről képe legyen, azt gondolja, hogy ez a plusz 
költségvetési sor, ez az időseket gondozó Őszi Napsugár Otthon kazáncseréjének a sora volt. Azért 
kellett kazánt cserélni, mert ugyan ez a kazán már 2019-ben is menthetetlen állapotban volt, de az 
előző vezetés 9 éve alatt nem cserélték ki. Azt veszélyeztették folyamatosan, hogy az a többszáz 
ellátott és gondozott, aki az Őszi Napsugár Otthonban van, szüleik, nagyszüleik, azok fűtés nélkül 
maradnak télre. Az előző vezetés ezt veszélyeztette. Most kiállnak és megkérdezik, hogy a 
városvezetés miért költött erre. Azt gondolja, hogy ilyen színvonalú, amit idézőjelbe tesz, mert 
nyilvánvalóan ez színvonaltalanságot jelent, hozzászólásokra nem sok szükség van ebben a 
Közgyűlésben. Végighallgatják fegyelmezetten, nincs ezzel probléma, de azt gondolja, hogy aki 
ilyeneket állít, pláne közgazdász létére, az önmagát járatja le. Voltak még csomópontok. Hol vannak 
az elnyert pályázatok? A fejlesztések brüsszeli forrásokból történnek. Az a Brüsszel, amit a FIDESZ 
óriásplakátokon megállított, azonban joggal kifogásolják azt, hogy a miskolci és az országos fideszes 
elit a brüsszeli uniós forrásokat ellopja. Ezért ezeket feltételhez köti, melyeket a FIDESZ nem tud 
teljesíteni, nem tudják bemutatni Brüsszelnek, hogy nem akarják ellopni ezeket a forrásokat, ezért 
nem érkeztek meg még Magyarországra, sem Miskolcra. Kifogásolták az iparterület fejlesztést. 
Polgármester Úr reagált rá. Az előző vezetés elköltött 360 millió forintot a miskolciak pénzéből 
arra, hogy a BMW-t Miskolcra telepítsék le, ebben helikopterezéstől kezdve minden volt. A BMW 
pedig Debrecenbe került, most pedig azt kérdezik, hol van ez a 360 millió forint adófizetői pénz. 
Ez a városvezetés nem olyan régen visszavásárolta az előző vezetés által a finn darugyárnak eladott 
területeket, majd befektetőket telepített le. Ha valaki ott jár, az előző vezetés üres területe helyett 
már épülnek a csarnokok. Ez a városvezetés visszavásárolta a Lufthansának eladott területeket, 
melyeken már csarnokok épülnek. A visszavásárlás az pénzért történik, méghozzá nagyon sok 
pénzért. Tehát, amit az előző vezetés eladott, a mostani visszavásárolt és befektetőt hozott, nem 
reményteli befektetőket. Összességében elmondja, hogy soha nem látott nehéz helyzetben ez a 
városvezetés 2022-ben helytállt. Megígéri, hogy 2023-ban is helyt fog állni.  
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Dr. Kovács László: Az a megmosolyogtató, amikor a baloldali képviselő kimegy és számon kéri a 
jobboldaliaktól, hogy miért hívják baloldalinak. Ha azzal „csúfolnák” őt, hogy nemzeti és 
keresztény oldalon álló képviselő, nem fog megsértődni érte, mert oda tartozik. Aki viszont összeáll 
a baloldaliakkal, és egy ilyen politikát folytat, és kikéri magának, hogy baloldalinak nevezik … hát. 
Képviselőtársaival továbbra is ragaszkodnak hozzá, hogy baloldali a városvezetése Miskolcnak, és 
aki most jelenleg a Velünk a Város Frakcióval van, az a baloldalt képviseli. Megnyugtatásul 
elmondja, továbbra is így fogják nevezni. Az, hogy a Velünk a Város Frakció tagjait bántja az, és 
kikérik maguknak, idegesek lesznek a zárszámadás kapcsán, amikor a költségvetésről beszélnek, 
hogy számon kérik őket, az az ő dolguk. Az, hogy a miskolciak hogyan gondolkoznak erről, mit 
éreznek, és mi a véleményük, az meg az egész város dolga. Simon képviselő úr által olyan kijelentést 
tenni, hogy ilyen felszólalásnak itt nincs helye, az idézi a ’40-es évek végén, ’45-’48. közötti 
időszakot, amikor a Kisgazda Pártba és a nem baloldali pártokba bele kívánták fojtani a szót. Ennek 
a Közgyűlésnek egyenjogú képviselői vannak mind a két oldalon. Azért, hogy konstruktivitást is 
mutassanak, elhozott néhány javaslatot, amely a saját körzetét érinti. Folyamatosan bombázzák, és 
ő is folyamatosan bombázza a baloldali városvezetést negyedik éve azoknak az utaknak a 
felújításával, kátyúzásával, amik Berekalján vannak. Hiányt szenvednek, pedig ez is kötelezően 
ellátandó feladata a városnak. Kéri Polgármester Úr segítségét, és mindenkiét, akit lehet, hogy a 
Karinthy Frigyes utca, az Endrődi Sándor utca, a Fényesvölgyi utca, a Bródy Sándor és Eper utca 
lakói nagyon kérik, hogy segítsenek. Minden évben, amikor megkérdezték ezt tőle, leírta, a 
költségvetésen keresztül próbálta ezt támogatni. Az idén sajnos már a vezetés meg se kérdezte a 
képviselőknek a véleményét, vagy legalábbis a jobboldaliakét nem kérdezték meg, hogy mit 
szeretnének. Elmondja Polgármester Úrnak, hogy a berekaljaiak ezt várják. Szeretné kihangsúlyozni 
azt, hogy amit Soós képviselő úr mondott, hogy önként vállalt feladatokra adtak pénzt. Amikor 
most kiderül, hogy a közhatalmi bevételek között csak magában az iparűzési adóban 3,3 milliárd 
forinttal emelkedett a bevétel az előző évhez képest. Megjegyzi, évről évre emelkedik a bevétel az 
előző évhez képest, akkor a Salkaházi pénznek a kifizetését, amit nagyvonalúan vett el tavaly a 
vezetés, illetve szüneteltették a 2022. évi kifizetését. Kéri, ne halogassák tovább, most fizessék ki a 
nyugdíjasokat.  
 
Bazin Levente: Nem hiszi, hogy Képviselő Úrék hülyék és nem tudják, hogy mi az önként vállalt 
feladat, vagy mi a kötelező feladat, vagy, hogy léteznek különböző ideológiák. Néhány dolgot 
szeretne tisztázni a Közgyűlésen a miskolciak előtt. Az egészségügyi ellátás, a kórházak fenntartása, 
működtetése nem önkormányzati, hanem állami feladat. Az oktatás, kutatás fejlesztés, vagy az utak 
fejlesztése nem önkormányzati, hanem állami feladat. Az önkormányzatnak és a Városgazdának 
annyi szerepe van, hogy ami balesetveszélyes kátyú, azt valamilyen módon be kell tömni. A 
tömegközlekedés már önként vállalt feladat. Képviselő Úrék biztos emlékeznek, amikor a választás 
utána a miskolciakon bosszút állva, elvonták a tömegközlekedés támogatását, ami évente fél milliárd 
forint, a miskolci tömegközlekedéstől, a miskolciaktól. Hangsúlyozza, ezt már önként szolgáltatja 
a város. Sorolhatna még nagyon sok ilyet. Mi miért történik a városban? Azért történik, mert az 
előző vezetés bevezetett a miskolciaknak, a Miskolci Önkormányzatnak egy szolidaritási adót. Ezt 
is fizetniük kell az állam felé a miskolciaknak. Elvették a gépjármű adót, ami nagyon jó volt arra, 
hogy az utakat felújítsák, de ezt a pénzt is elvonták a miskolciaktól, az útfelújítások lehetőségét, 
amit az előtte felszólaló Képviselő Úr mondott. Ennek ellenére folyamatosan történnek ilyenek a 
városban, választókerületében is. Elvonták az idegenforgalmi adót is a várostól, ennek ellenére a 
vezetés a turizmusban is igyekszik teljesíteni és helytállni. El tudja mondani, hogy mire költötték 
ezeket, például Lombkorona sétányra lomb nélkül. A FIDESZ elvette ezt a pénzt, és elköltötték, 
de még ezt sem Miskolcon csinálták, ezt is máshova vitték, és elköltötték félméteres kilátókra. 
Költik arra, hogy a pártelnöküket, Orbán Viktort kerítéssel, kordonokkal meg rendőrsorfalakkal 
védjék a néptől. Erre költik a miskolciaktól elvett pénzt. Ahelyett, hogy Miskolcon csinálnának 
legalább valamit, de még azt se csinálják. Reméli, hogy a miskolciaktól elvont pénzt egyszer majd 
vissza is fordítják ebbe a költségvetésbe, és lehet egy magasabb értékű zárszámadásról beszélni.  
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Szarka Dénes: Volt némi személyes megszólíttatás. Elmondja, hogy nem veszi rossz néven, vagy 
nem sértődik meg azon, hogyha baloldalinak nevezik. Csak azért próbálta ezt mindig tisztázni, hogy 
ne járassák le magukat képviselőtársai, ne tűnjön hülyeségnek az, amit mondanak. Az, hogy 
egyrészről nyilvánvalóan a FIDESZ országos politikája az kommunista és bolsevik. Ettől 
függetlenül Képviselő Úrékra nem mondana ilyet soha. Nem tudja megítélni, és nem is gondolja, 
hogy azok. De ez a másik probléma és a másik állítása, hogy az önkormányzatiság helyzete olyan 
ma már, hogy erről vitatkozni nincs értelme. Nem tudják azt meg, hogy mi baloldali, mi a jobboldali, 
mert az önkormányzatok munkáját üresíti ki. Ez a zárszámadás soraiban is tetten érhető, minden 
egyes település költségvetésében, minden egyes település közgyűlésén meg lehet ugyanezt vitatni. 
Az önkormányzatiság kiüresítése az, amivel neki problémája van. Hozzáteszi, hogy neki jobboldali 
emberként van ezzel problémája. Az uniós forrásokat illetően elmondja, továbbra is azt tudja 
mondani, hogy egy olyan szerepcsere történt, hogy 2006-ban Orbán Viktor volt az, aki világosan 
kérte, követelte, hogy Magyarország ne kapja meg az uniós forrásokat. Most ő az, aki elérte, hogy 
tényleg nem kapja megy Magyarország az uniós forrásokat. Nem ért egyet semmilyen olyan 
ellenzéki hanggal, ha vannak ilyenek, amik ezt támogatják, hogy a Brüsszel és a Magyar Kormány 
közötti vita fenntartása az jó. Miskolcnak az az érdeke, és szerinte mindannyiuknak ezt kell szem 
előtt tartani, hogy ezek a források is megérkezzenek. Miskolcnak az az érdeke, hogy a miskolci 
adófizetők adóforintjai a lehető legnagyobb mértékben, de igazságosan Miskolcon maradjanak, itt 
kerüljenek elköltésre, ezt a várost gyarapítsák. Ebben mindenkinek bármikor kezet, szövetséget fog 
ajánlani.  
 
Dr. Nagy Ákos: Sajnos nem tud ilyen összetetten, szépen, szofisztikáltan fogalmazni, és kicsit 
talán ideológiai útra terelődött ez a kérdés. Saját álláspontját tudja a baloldaliság, jobboldaliság 
kapcsán elmondani Képviselő Úrnak. Aki Apró Antal unokájával összeáll, az kommunista. Ez az ő 
fejében így áll össze, az baloldali. Egy kávéval a kezükben fogják végignézni, hogy a Jobbikos és az 
MSZP-s képviselők megtöltik a Szemlőhegyi utat. Elmondta azt is Mokrai képviselőtársa, hogy 
Bajusz Gábor kommunista, és hogy pénzért vette azt, amit. Igaza, ez nem egy kommunista 
tulajdonszerzés volt, akkor zabráltak, mint Apró Antal, de legalább Mokrai képviselőtársa fizetett 
ezért a lakásért. A napirend kapcsán elmondja, hogy felmerült egy tapolcai beruházás, amely 
történet kapcsán érintett. Megkérdezi, hogy 2019. óta, az elmúlt 3,5 évben mi akadályozta meg őket, 
hogy társadalmasítsák ezt a rendkívül fontos kérdést, hogy megkérdezzék a tapolcaiakat erről a 
kérdésről. Kérdése továbbá, hogy mi akadályozta meg a vezetést 2019-ben, amikor se covid, se 
válság, se semmi nem volt, hogy nyomjanak egy igen gombot a Brassói út felújítására. Pénzt kért, 
és a vezetés azt mondta, hogy nem újítják fel. Megjegyzi, ma a fél város forgalmát a Brassói útra 
akarják terelni. Frakciója nagyon egyszerű kérése, hogy a növekvő adóbevételekből fizessék ki a 
Salkaházit és tegyék rendbe a közlekedést. Ha ez megtörténik, még az is lehet, hogy kommunistázni 
sem fognak.  
 
Dr. Simon Gábor: Úgy érezte, hogy a jobboldali képviselők után egy baloldali képviselőnek is fel 
kell szólalni, ami lenne ő. Reagálni szeretne a két fideszes képviselőtársa mondataira. Nagy Ákos 
azt kérdezte, hogy 2019-ben mi akadályozta meg a vezetést, hogy a Brassói utat felújítsák. 
Elmondja, hogy 2019-ben az akadályozta meg őket, hogy ezt az utcát felújítsák, hogy a FIDESZ 
vezette ezt a várost. 2019. október végén volt a választás, tehát a 2019-es történések hozzájuk 
fűződnek. Tehát az, hogy ez nem történt meg 2019-ben, az nyilvánvaló, hogy az előző vezetés 
hibája. Az, hogy ezt Nagy képviselő úr felrója nekik, szerinte ez nevetséges. Elmondta korábban, 
hogy senkiben nem akarja belefojtani a szót, mert Kovács László ezzel vádolta. Azt mondta, hogy 
ez egy nevetséges felszólalás és nem ide való. Kovács László képviselő úgy viselkedik, mint aki 
elmegy vendégségbe, bedobja a sáros cipőjét a nagyszoba közepére, szétdobálja a tányérokat, majd 
utána el kezd panaszkodni, hogy eljött vendégségbe, és milyen rendetlenség van. Képviselő Úrék 
ugyanezt csinálják Miskolccal. Teljesen világos volt Borkuti Lászlónak a mondata, amikor 
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elmondta, azért van a gépjármű adó, hogy azt Miskolc útjaira kell fordítani. Gépjármű adónak 
először elvették az 50%-t, majd a covid ürügyén, bár már nincs covid és nem adták vissza, elvitték 
a másik 50%-t, ami durván kétszer 500 millió forint, azaz 1 milliárd forint, amiből évről évre utakat 
tudnának helyrehozni, azonban a kormányzat elvette. Aztán kimegy Kovács László a mikrofonhoz, 
és követeli, hogy a körzetében utak épüljenek, holott ahhoz tapsol, hogy a Kormány elvette 
Miskolctól ezt a forrást, és nem tud utat építeni. Ezért mondja azt, hogy csinálnak egy nagy bajt, 
kalamajkát, majd az ellenkezőjét elkezdik követelni. Azt gondolja, ez a kettő együtt nem megy. Az 
megy, hogy Képviselő Úrék követeljék azt például, hogy a gépjármű adót, amit a FIDESZ-KDNP 
elvett Miskolctól, követeljék azt, hogy a Kormány adja vissza. Ha visszaadja, a vezetés az utakra 
fogja tudni fordítani.  
 
Dr. Kovács László: Miután végighallgatták a baloldali képviselőknek a mentegetőzését, 
vádaskodását, természetesen lenyugodva, pár dolgot mégiscsak szeretne elmondani. Az egyiket 
Bazin képviselő úrnak mondaná, hogy valószínűleg tévedésben van. Az utak felújítása, az nem 
önként vállalt feladat. Azok az utak, amelyek átmennek és állami fenntartásúak, azokat az állam 
köteles karbantartani, amelyek önkormányzatiak, azokat az önkormányzatnak kell karbantartani. 
Hangsúlyozza, az utak karbantartása nem önként vállalt feladat. Másodszor, azok az utak, amelyeket 
Berekalján lát, és a berekaljai lakosok kérnek, azt immár negyedik alkalommal kéri, hogy tegyenek 
valamit. Amikor azt mondják, hogy Képviselő Úrék folyamatosan a Kormányra mutogatnak, akkor 
azt elmondhatja, hogy egyéni önkormányzati képviselőként nem rendelkezik azokkal a forrásokkal 
és lehetőségekkel, hogy ezt a kérdést megoldja. Ezen túl, amikor ilyen igényeket kap, kénytelen lesz 
ide továbbítani. Talán Szopkó Tibor alpolgármester úr mondta azt, hogy megköszöni a munkát a 
hivatalnokoknak. Igen, az ő szakértőik is megtekintették az anyagot, és azt mondták, hogy egy 
korrekt anyagot tettek le. Elmondja, nem az előkészítőivel, nem a hivatalnokokkal van a probléma, 
hanem a politikával, azzal a baloldali városvezetéssel, amely negyedik éve tehetetlenkedik. Mindez 
az mutatja, hogy itt jövőre változásnak kell jönnie, a FIDESZ-KDNP-nek kell visszajönnie, mert 
az biztosítja a város fejlődését.  
 
Soós Attila: Egy félig tréfás megjegyzéssel kezdi, azon gondolkozott, ahogy Jegyző Úr jön-megy, 
hogy nagy baj lehet annál a városvezető frakciónál, ahol már a jegyző mondja, hogy mit kell 
mondaniuk. Komolyra fordítva a szót, szeretné leszögezni, azt látja, hogy a továbbiakban minden 
személyeskedés megengedett, mert senkiben nincs belefojtva a szó, mint a témától való eltérés, 
mert ezért sem lett senkitől megvonva a szó. Mindezzel együtt azt gondolja, hogy lehet a 
miskolciakat hülyének nézni, csak nem biztos, hogy hosszútávon érdemes. Azt gondolja, hogy 
bármilyen színezetű kormány volt hatalmon a rendszerváltás óta, és ehhez képest bármilyen 
színezetű városok, önkormányzatok dolgoztak, ahol volt kompetens, alkalmas városvezetés, 
mindenhol megtalálták a közös hangot a kormánnyal és minden település tudott fejlődni. Az elmúlt 
négy év Miskolcon teljes nihil. Tisztában van azzal, hogy a továbbiakban is azt fogják hallgatni, 
hogy természetesen ők a Kormány, ezt nagyon jól csinálja a városvezető koalíció, miközben titkolja 
azt, hogy nem csinál semmit négy éve. Hangsúlyozza, nem ők a Kormány. Képviselő Úrék vezetik 
a várost, ők fogadták meg azt a miskolciaknak, hogy ezt a várost építeni és vezetni fogják. Tegyék 
ezt! Lehet mindig bűnbakot találni, ahogy mondta az előbb is, minden egyes elégtelent meg lehet 
magyarázni, összességében a teljesítmény ettől még elégtelen marad, nem fog semmi megváltozni. 
Nem azért tart itt ez a város, mert a Kormány. Azért tart itt ez a város, mert a vezetés alkalmatlan, 
ez teljesen biztos. Innentől kezdve nincs miről beszélgetni. Ha a Kormánnyal akarnak foglalkozni, 
akkor menjenek a Kormányhoz. Ugyanúgy, ahogy az előző polgármesterek is, oldják meg azt, hogy 
ez a város fejlődjön, mint ahogy most is, itt van számtalan fejlődő ellenzéki vezetésű város. Minden 
fejlődik. Nem hülyék a miskolciak sem, a vezetés sem. Járják a többi várost, mindegy, hogy milyen 
színezetű, és láthatják, milyen állapotban van. Itt ma sem hallottak a vezetéstől mást, csak hogy 
pont nem hibások semmiért. Ezt érti, tenni ettől többet nem tudnak, ezt is érti. Kérdése, hogy 
akkor miért veszik fel a fizetésüket, álljanak fel és menjenek el, és majd lesznek olyan emberek, akik 
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itt tesznek ezért a városért. Azért frakcióját okolni, hogy nem intéznek el semmit, az a válasza, hogy 
nem ők vezetik a várost, és nem ők a kormány. A vezetés képtelen megoldani ennek a városnak a 
vezetését negyedik éve, és ez szomorú.  
 
Borkuti László: Félig személyes megtámadtatás okán kért szót. Elsősorban a Gánti párttitkár 
gyerekének a kormány tagjaihoz. Jelezni szeretné, ha a múltakat feszegetik, hogy ki és honnan jött 
Dobrev Klára, akkor azt tudja mondani, hogy nézzék meg honnan jött Orbán Viktor. A másik az, 
hogy azt gondolja, az előző vezetés számára 2019-ben kiállították a bizonyítványt a miskolciak. Két 
ciklus után úgy döntöttek, hogy alkalmatlanok a városvezetésre. Nem voltak 2019. előtt sem jobbak 
az utak, nem hagytak rájuk Kánaánt. Hagytak egy lepukkant várost, és a mostani vezetésen kérik 
számon azt, hogy nem tudtak kellő mértékben fejleszteni az előző vezetés, a kormány hibájából.  
 
Molnár Péter: Ez a zárszámadási vita úgy tűnik igen érdekes mellékszálakat is felvet. Politológiai 
boncolgatásba nem akar belemenni. Dr. Simon Gábor frakcióvezető úrban mindig nagyra becsülte, 
hogy vállalja nyíltan is, hogy baloldali képviselő, és ezért őt tisztelik is ebben a tekintetben. Az, hogy 
a jobbikos Szarka Dénes üdültetési vezérigazgató úr most nem tudja a Jobbik identitás válságát 
leküzdeni, hogy most bal- vagy jobboldaliak. Segít ebben, baloldaliak. Mióta Gyurcsány Ferenc 
szövetségesei, azóta baloldaliak, ezért konzekvensen továbbra is azt fogják mondani, hogy baloldali 
városvezetés. Azt látják, hogy azok a tisztességes jobboldaliak, jobboldali nemzeti gondolkozásúak, 
azok a Jobbikból már átmentek egy másik pártba, a Mi Hazánkba, és ott folytatják a konzekvens 
politizálásukat. A többiek Gyurcsány Ferenc mellett baloldali politizálást folytatnak, melyhez sok 
sikert kívánnak. A zárszámadás, a költségvetés kapcsán újra el kell mondani szerinte, hogy ez a 
város, ahogy előtte Soós Attila is elmondta, nem jó irányba megy. Ezt a városlakók nagyon 
világosan és jól látják. Ezzel kapcsolatban, aki Miskolcon él, a miskolciakkal diskurál arról, hogy mi 
folyik ebben a városban, a villamos és a buszmegállókban várja hosszú órákig, félórákig a buszt, 
villamost, hogy megérkezzen, az láthatja és tudja, hogy ebben a városban nagyon nagy gondok 
vannak. A zárszámadás kapcsán már rámutattak, de itt újra rá kell mutatni, mert erre nem nagyon 
akarnak reagálni, Polgármester Úr csak röviden próbált erről magyarázkodni, de az a tény, hogy a 
zárszámadás nagyon világosan megmutatja, a vezetés nem fizette ki a Salkaházi Sára támogatást a 
miskolci szépkorúaknak, amire lett volna pénz, lett volna keret. Ha a vezetés korrekt akar lenni, 
akkor arra kéri őket, hogy még most, az év első felében, 2023-ban a 2022-es Salkaházi Sára 
támogatást fizessék ki a szépkorú miskolciaknak. A költségvetési döntésnek megfelelően pedig az 
év második felében kapják meg a miskolci szépkorúak az idei Salkaházi juttatást is. Szerinte ekkor 
lenne a vezetés korrekt, de tudja jól, nem lesznek azok. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja. Egyetlen megjegyzése, hogyha megmutatja Képviselő Úr, hogy melyik sorról fizessék ki, 
akkor azonnal kifizetik. Ahogy a 2022. évi költségvetésben is megmutatták, hogy melyik sorról, 
amit nem kellett elvonniuk. Olyan érdekes dolog ez, hogy feltételezik Képviselő Úrék, hogy a 
vezetés valamiféle mazochizmusból olyan intézkedéseket hoz, amiért haragszik rájuk a város, a 
város polgárai. Önként, mert olyan jól érzik ettől magukat. Hangsúlyozza, kényszerhelyzetek 
vannak, ezt kellene megérteni mindenkinek. Ahogy az ember bemegy a boltba, látja, hogy 
kényszerhelyzetek vannak. 
 
A napirendről történő szavazás következik. Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és 
két határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a rendelettervezetről kell szavazniuk, 
melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.  
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(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett megalkotta a 9/2023. önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat 2022. évi zárszámadásáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, most szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya 
a költségvetési szervek belső kontrollrendszerére vonatkozó vezetői nyilatkozatok elfogadása. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 12 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. 
határozati javaslatot és meghozta a  
 

53/2023. (IV.27.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A költségvetési szervek belső kontrollrendszerére vonatkozó vezetői nyilatkozatok 
elfogadása  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet 
megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a költségvetési szervek belső 
kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 
11. § (1) bekezdése értelmében tett vezetői nyilatkozatokat a jelen határozat 1-8. számú mellékletei 
szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell dönteniük, 
melynek tárgya az ÁSZ javaslatok alapján készített Intézkedési Tervekben foglalt feladatok 
végrehajtásáról szóló 2022. évi tájékoztató tudomásul vétele. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 12 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. 
határozati javaslatot és meghozta a 
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54/2023. (IV.27.) számú határozat 
 

Tárgy:  Az ÁSZ javaslatok alapján készített Intézkedési Tervekben foglalt feladatok 
végrehajtásáról szóló 2022. évi tájékoztató tudomásul vétele 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet 
megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ÁSZ vizsgálatok javaslatai alapján 
készített Intézkedési Terv végrehajtásáról szóló 2022. évi tájékoztatót a határozat 1. és 2. melléklete 
szerinti tartalommal elfogadja.  
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   Azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat a helyiségek bérletéről szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására, valamint kapcsolódó döntés meghozatalára 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kéri Zoltán ingatlangazdálkodási 
igazgató urat. 
 
Kéri Zoltán: A lakástörvény felhatalmazása alapján a Közgyűlés 2011 májusában alkotta meg a 
helyiségek bérletéről szóló 19/2011. (V.18.) önkormányzati rendeletet. Az új helyiség rendelet 
kidolgozásának legfőbb indoka az, hogy a jelenleg hatályos jogszabály megalkotása óta eltelt 12 év, 
ezáltal már nem fedi le a valós piaci viszonyokat. A folyamatosan változó élethelyzetekre való 
reagálás következtében szövegében ellentmondások, logikai hiányosságok, párhuzamos 
szabályozások találhatóak, melyek kiküszöbölése időszerűvé vált. Az előterjesztés a helyiség 
rendelet helyébe lépő, szabályozásában és szerkezetében is új helyiség rendelet megvitatására és 
elfogadására tesz javaslatot az alábbi alapelvek szerint. Értelmező rendelkezések bevezetése, bérleti 
jogviszony keletkezésének egyértelműsítése, bérleti jogviszony tartalmára vonatkozó rendelkezések 
kiegészítése, pontosítása, valamint egyéb szükségessé vált módosítások alkalmazása. Szerkezetét 
tekintve, az új rendelet I-II-III. fejezetei számba veszik a bérleti jogviszony keletkezésének 
lehetséges jogcímeit, tartalmazza az azokhoz kapcsolódó konkrét anyagi és eljárásjogi 
jogszabályokat, döntési jog- és hatásköröket. Rendelkezik a bérlők és bérbeadók jogairól, 
kötelezettségeiről, a bérleti jogviszony fennállása alatt érvényesülő szabályokról a lakástörvény 
felhatalmazó rendelkezéseivel összhangban. A rendelet IV-V-VI. fejezetei a jogcím nélküli helyiség 
használat mellett adatvédelmi rendelkezésekre is kitér. A helyiségek bérleti díjaira vonatkozóan a 
Közgyűlés 2015. évi határozata az irányadó. Hasonló, mint a rendelet szövege. Ez is a piaci 
viszonyokhoz alkalmazkodóan változtatásra, módosításra szorul. Az előterjesztés mellékletét 
képező rendeleti és határozati javaslat egyeztetésre került a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Kereskedő és Vendéglátó Vállalkozók Érdekképviseleti Szervezetével. Ők támogatták a rendelet 
megalkotását. Kéri a Tisztelt Közgyűlést, hogy a fentiekben részletezett új helyiség rendeletet és a 
kapcsolódó határozatot támogatni szíveskedjen! 
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Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mind a rendeleti, mind a határozati javaslatot támogatta. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: többségében támogatta a javaslatokat. 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslatokat. 
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Ez az előterjesztés lényegében egy szerkezetében is új, modern, 
hatékony ingatlangazdálkodás lehetőségét megteremtő szabályozás. Ez egy elavulttá vált 
szabályozás helyébe lép. Szeretné picit megvilágítani azokat a legfontosabb kérdéseket, amelyek 
relevánsak lehetnek ebben a tekintetben. Ez a rendelet olyan módon készült, ahogyan ők szeretnek 
dolgozni. Bár az alapelveket az előkészítésben meghatározták, de mégiscsak a szakma javaslata kerül 
a Közgyűlés elé előterjesztésre. A részleteket a szakma dolgozta ki. Nyilván voltak olyan alapelvek, 
amelyekben a rendeletet előkészítő kollégák segítséget kaptak a város vezetésétől. Azt szeretnék 
elérni ezzel az új szabályozással, hogy az eddiginél is magasabb legyen az üzleti ingatlanoknak a 
hasznosítási aránya. Bár ezen a területen jól állnak. Egy szakmai számítási-módszertani ok miatt ez 
nem olyan egyértelműen látszik, jól állnak. Viszont még ezen a jó helyzeten is szeretnének javítani. 
Másik ilyen nagyon fontos szempont volt, ami az előterjesztésben is szerepel, hogy kifejezetten 
rugalmas, a piaci viszonyokra reagálni képes szabályozást alkossanak. Szem előtt tartották, hogy itt 
nem csak a felelős vagyongazdálkodásból fakadó bevételek a fontosak, hanem a funkció. Kéri, hogy 
a képviselők segítsék ezzel a rendelkezéssel ezt a célt, hogy a lehető leginkább élettel teli legyen a 
belváros. Hiszen a belvárosban az egyik legnagyobb ingatlan tulajdonos gyakorlatilag az 
Önkormányzat. Nagyon fontos volt az, hogy jó üzleti partnerként tekintsenek az Önkormányzatra 
a bérlők, az érdeklődők. Az látszik a belváros vonatkozásában - az előző Közgyűlésen tárgyaltak 
erről -, hogy az elmúlt harminc évben jelentősen megváltoztak a belvárosi funkciók. A 
hipermarketek, a bevásárló központok a főutcáról képesek lettek volna elszívni a miskolciakat. Ez 
hála Istennek nem így történt. Főleg a vendéglátó és a kereskedelmi iroda funkciók azok, amelyek 
erősek a mai belvárosban. Bízik abban, hogy ezzel a rendelkezéssel ezeket a funkciókat tovább 
tudják erősíteni akkor, amikor a COVID-nak és az energiaválságnak köszönhetően ez a jellemzően 
érintett bérlői kör nagyon nehéz helyzetben van. Nem csak haladó szemléletű ez a szabályozás, 
hanem azt a jó gazda szemléletet is mutatja, amit ők elvárnak az ingatlangazdálkodással foglalkozó 
kollégáiktól. Egy pillanat erejéig visszanyúl az előző vitához. Egy napirendi ponttal foglalkozott a 
Közgyűlés nagyjából kettő órát. Nagy tisztelettel jelzi, hogy este 7 órakor az ukrán népi együttes 
előadására van jegye, ott fogja képviselni a várost, arra szeretne odaérni. Nyilván minden felmerülő 
kérdést igyekeznek a kollégáival megválaszolni, de arra kér mindenkit és arra kér partnerséget, hogy 
érdemibb vitát folytassanak az előterjesztésről, mint ahogyan tették azt a zárszámadásnál. Jegyző 
Urat arra szeretné kérni, hogy az ülést követően legyen szíves ellenőriztetni a mikrofonokat, hiszen 
elég érdekes zajjal jár, amikor némelyik képviselőtársa beszél. Amennyire ő emlékszik, találtak már 
ebben a teremben titkosszolgálati eszközöket. Reméli, hogy nem ez áll a háttérben, csak technikai 
baki. Összességében arra kéri a Közgyűlést, hogy az előterjesztett rendelettervezetet és az 
előterjesztett határozati javaslatot is a város érdekében támogatni szíveskedjen. 
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Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja.  
Az előterjesztés szerinti egy rendelettervezetről és egy határozati javaslatról kell dönteni. A 
rendelettervezet esetében minősített többség, azaz legalább 15 szavazat szükséges a szavazáshoz. 
A napirendnek megfelelően kéri, hogy először szavazzanak a rendelettervezetről. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 1 
tartózkodás, 3 nem szavazás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti rendelettervezetet és megalkotta a 10/2023. 
önkormányzati rendeletét a helyiségek bérletéről. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Veres Pál polgármester: Most egy határozati javaslatról kell szavazni. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás, 2 nem szavazás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta az 

 
55/2023. (IV.27.) számú határozatot 

 
Tárgy: a helyiségbér mértékének meghatározása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a helyiségek 
bérletéről szóló önkormányzati rendelet megalkotására, valamint kapcsolódó döntés 
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a helyiségek bérletéről szóló 

10/2023. (IV.28.) önkormányzati rendelet végrehajtása érdekében, 2023. május 5. napjától a 
pályáztatás során, valamint az ezen időpontot követően kötött szerződések, illetve a 
helyiségbért érintő szerződésmódosítások vonatkozásában a jelen határozat 1. mellékletében 
foglaltak szerint állapítja meg az önkormányzati tulajdonú helyiségek helyiségbérének 
mértékét. 

 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy „a helyiségek 

bérbe adására vonatkozó díjszabás megállapítása” tárgyú, VI-99/271.431/2015. sz. határozatát 
2023. május 5. napjától a pályáztatás során, valamint az ezen időpontot követően kötött 
szerződésekre, illetve a helyiségbért érintő szerződésmódosításokra vonatkozóan nem kell 
alkalmazni.  

 
Felelős:      Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt.  
Végrehajtást felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:     azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 3. napirend:  Javaslat a lakások bérletéről szóló 30/2021. (VIII.31.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 

Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kéri Zoltán ingatlangazdálkodási 
igazgató urat. 
 
Kéri Zoltán: A lakásrendeletük 2021. évben lett elfogadva. A Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei 
Kormányhivataltól kaptak egy szakmai segítségnyújtás című levelet. Az elmúlt időszakban 
lefolytatott pályázatokból nagyon sok tapasztalatot gyűjtöttek, így ezek okán szükséges a 
lakásrendelet módosítása. Ez alapján a bevezető rész kiegészítésre kerül, az összes olyan 
jogszabályhellyel, amely az önkormányzati rendeletalkotásra felhatalmazást ad. Az elmúlt 
időszakban jelentősen változtak a lakásfenntartás költségei, valamint a bérlők jövedelmi helyzete is. 
A jövedelem vizsgálata nagy jelentőséggel bír a tekintetben, hogy a bérlakások fenntartási 
költségeinek megfizetése biztosított legyen. Ezen szempont biztosítása érdekében a pályázat 
érvényességi feltételeként kerül meghatározásra, hogy a pályázott lakás havi bérleti díja nem 
haladhatja meg a pályázó háztartásában megjelenő havi összes jövedelem 30 %-át. Az ideiglenes 
elhelyezés szabályai pontosításra kerültek azáltal, hogy nem csak akkor van lehetőség bérlakást 
biztosítani, amikor a lakás teljesen megsemmisül, hanem akkor is, ha átmeneti időre válik 
lakhatatlanná az adott ingatlan. Munkaviszonyhoz kötődő bérlakások szabályai is módosításra 
kerültek. Jelenleg maximum öt éves időtartamra lehet bérleti szerződést kötni. Ez úgy változik, 
hogy amennyiben a bérbeadás feltételei továbbra is biztosítottak, úgy a munkaviszony fennállásáig 
a bérleti szerződés öt évente hosszabbítható lesz. A lakásrendelet hatályba lépése óta tizenegy 
pályázati kampányban 292 darab lakás került bérbeadásra 3712 darab benyújtott pályázat alapján. 
A benyújtott pályázatok feldolgozása során tapasztaltak alapján egyes szempontok, előírások 
módosítása indokolt. Például válófélben lévő házastárs esetén nem szükséges a házastárssal 
együttesen pályázni. Egyedül pályázó esetén 1,5 szobás lakásnál nagyobbra nem pályázhatnak annak 
érdekében, hogy nagyobb lakásokban inkább a több fős családok kaphassanak elhelyezést. A 
lakóközösségek védelme érdekében szigorú szabályok kerülnek bevezetésre a házirend előírásai, 
illetve az együttélés szabályait megsértő pályázókkal szemben. A szerződéskötéshez szükséges 
dokumentumok benyújtási határidejét 30 napról 21 napra rövidítik annak érdekében, hogy a 
tényleges birtokba adás hamarabb meg tudjon történni. A pályázati kampányok gyorsabb lezárását 
szolgálja az a módosítási javaslat is, amely szerint kizárásra kerül az a pályázó, aki kettő alkalommal 
a lakás megtekintése nélkül visszalépett a szerződéskötéstől. Ezen módosítási javaslatok a rendelet 
mellékletében is átvezetésre kerülnek. Fontos kihangsúlyozni, hogy a lakások bérleti díjai nem 
kerülnek módosításra, azok továbbra is a 2020. évben elfogadott árszinten maradnak a 2023-2024. 
évek vonatkozásában. Minimális mértékben kerülnek növelésre a kiegészítő szolgáltatások díjai. A 
fűtési alapdíj 12,5 %-kal kerül megemelésre, valamint a parkolási díj 7 %-kal. Az előzőekben 
ismertetett módosítások a pontozási rendszerben is átvezetésre kerültek. Kéri a rendeletmódosítás 
támogatását. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: többségében támogatta a rendelet módosítását. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: többségében támogatta a rendelet 
módosítását. 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a rendelet módosítását. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: többségében 
támogatta a rendelet módosítását. 
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Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Az a lakásrendelet, amelyet ezzel az előterjesztéssel módosítani 
kíván a Közgyűlés, bizonyos tekintetben úttörő, előremutató és egyedülálló volt Magyarországon. 
Egybehangzóan ez az ingatlangazdálkodási szakma véleménye. Az volt, hiszen olyan objektív 
szempontrendszert emelt be a bérlőkijelölési folyamatba, amely teljes mértékben nélkülözte a 
szubjektivitást. Nyilván azokban az élethelyzetekben, amikor méltányossági alapon kell megsegíteni 
valakit egy nehéz helyzetben, azokat az élethelyzeteket továbbra is meg tudja oldani ez a rendszer. 
Ahogyan az már korábban el is hangzott, alapvetően ez a lakásrendelet kifejezetten úttörő volt. 
Abban maradtak, hogy a szakma tapasztalatait számba fogják venni és finomhangolják a rendeletet, 
amelyről most van szó. Látszik, hogy igyekeztek rendezni az ingatlangazdálkodási kérdéseket már 
kettő évvel ezelőtt is. Az látszik, hogy ez csak részben sikerült, hiszen különböző kormányzati 
intézkedéseknek köszönhetően nem tudták az eredeti céljaikat teljes mértékben elérni, de az is 
látszik, hogy 292 lakást kiadtak ebben a szisztémában. Az ingatlangazdálkodási, vagyongazdálkodási 
szakma résztvevői gyakorlatilag tanulmányútra szoktak Miskolcra járni. Az előző Közgyűlésen a 
képviselők hiányolták a Hodobay programból a városfejlesztési, városrehabilitációs 
konkrétumokat. Ezek a döntések konkrétak, valójában ennek a programnak a részei, hiszen ők arra 
is tettek vállalást, hogy az ingatlangazdálkodásukat a továbbiakban is a legprofesszionálisabb 
módon igyekeznek folytatni. Az elmúlt hetek tapasztalataiból két megjegyzést tesz. A Hodobay 
program kapcsán azt a kritikát kapták, hogy nem komoly, nem konkrét és halandzsa. Az üzleti 
életben világszerte ismert egy kifejezés: „BIG FOUR”. A négy legnagyobbnak mondott 
adótanácsadó, akik nagyon sok országban jelen van. A legtöbb üzleti folyamat kapcsán a legtöbb 
gazdasági szereplő arany standard-nek tekinti az ő munkájukat. A „BIG FOUR” is érdeklődik a 
Hodabay programról, konkrét tárgyalásoknál tartanak. Ők ezt értik, a képviselőkkel ezt nehezebben 
megy megértetni. Az öt legnagyobb magyar ingatlanfejlesztő is érdeklődik e program iránt. Ezt csak 
azért mondja, mert nyilván NER-közeli szereplőkről beszél, hiszen így működik ma a gazdaság 
Magyarországon. Ezt azért tartotta fontosnak megemlíteni, mert a múltkor hiányolták a 
konkrétumokat. Most itt van három előterjesztésben három konkrétum. Az előbb az üzleti 
ingatlanok hasznosítására vonatkozó helyiségrendelet, most a modern európai lakásrendelet, és a 
következő előterjesztés is ugyanebbe az irányba fog mutatni. Elhiszi, hogy nehéz fegyelmezi 
önmagukat a képviselőknek, mindenből bohócságot csinálnak. Nagy a zaj a teremben, nem 
figyelnek arra, aki éppen hozzászól a napirendi ponthoz. Rá nem jellemző, hogy bekiabál, beszélget 
a mellette ülővel, röhögcsél. Kéri, hogy tiszteljék meg magát a témát, a miskolci lakásbérlőket azzal, 
hogy odafigyelnek, de leginkább azzal tiszteljék meg, hogy támogatják az előterjesztést. 
 
Bajusz Gábor: Száz. Száz. Száz. Itt most nem arról a száz millióról van szó, amit ráköltöttek a saját 
üdülőjükre, hanem arról beszél, hogy száz napja nem válaszol dr. Simon Gábor képviselő úr az 
általa feltett kérdésekre. Ugyanis ő száz nappal ezelőtt egy Facebook bejegyzés alatti kommentben 
arra biztatott egy miskolci bérlakásban élőt, hogy költözzön onnan el. Ez az ő hozzáállása a 
bérlakásban élőkhöz, a miskolciakhoz: költözzenek el. Gyurcsány Ferenctől is hallottak már ilyet: 
„El lehet innen költözni.”. Ezért mondja azt, hogy ez a lakásrendelet nem modern és nem úttörő, 
ahogyan azt Alpolgármester Úr mondta, hanem zavaros, ködös. Nem tudni, hogy mit akarnak. 
Szeretné, hogy válaszoljanak arra a kérdésre, ami a miskolci bérlakásban élőktől jutott el hozzá. 
Valóban az a céljuk, hogy költözzenek onnan ki és áron alul értékesítsék azokat az ingatlanokat? 
Nem látják, hogy mi történik. Ködös, zavaros. Úgy látja, dr. Simon Gábor képviselő úr érezhette, 
hogy neki fogja címezni ezeket a mondatokat és kimenekült a teremből. Várja, hogy visszajöjjön és 
válaszoljon arra a kérdésre, amit már száz napja elhallgat. Jó taktika, hogy nem válaszol. Úgy csinál, 
mintha meg sem történt volna. Közben Képviselő Úr visszatért a terembe, így megismétli a kérdést, 
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hátha nem hallotta. Miért bíztatta a miskolci bérlakásban élőket arra, hogy költözzenek onnan el? 
Mi volt ezzel a célja? És valóban ez a célja itt Miskolcon?  
 
Veres Pál polgármester: Hála Istennek a rendeletek pont nem ebbe az irányba mutatnak és a 
bérlakás kijelölések száma sem. Ezek a tények. Az összes többi mese.  
 
Szarka Dénes: Szeretne visszaevezni az előterjesztéshez. Nem kívánja ismételni Alpolgármester 
Urat, de annyit meg szeretne jegyezni, hogy hasonlóképpen olyan visszajelzések érkeztek erről az 
ingatlanrendeletről más településekről, városokból, budapesti kerületekből, hogy valóban 
példaértékű volt az, ahogyan ez az ingatlanrendelet elkészült. Azt is meg tudja erősíteni, hogy a 
2021-es vitában valóban elhangzott az, hogy természetesen a tapasztalatok függvényében 
módosítások lesznek majd benne. Azt is hozzá kell tenni, hogy az előtte lévő állapottal 
összehasonlítva jelentősen javuló statisztikákat lehet látni. Sokkal kevesebb a díj nemfizetés, sokkal 
jobb arányban a vállalt felújításokat végrehajtják a bérlők. Az új ingatlanrendelet szerinti bérlőknek 
még nem járt le az ideje a felújításra, így ez a statisztika még tovább fog javulni. Szintén nagyon 
fontos, hogy sokkal kevesebb a magatartási probléma. Nehéz visszafejteni, hogy ez pontosan minek 
köszönhető. Nem állítja, hogy ez egyértelműen csak az objektív és igazságosan kialakított és most 
szintén a jövedelmi helyzetekről szerzett tapasztalatok alapján, a különböző viszonyok szerint 
logikusan, értelemszerűen újra gondolt pontrendszernek köszönhető, de úgy gondolja, hogy jó 
eséllyel gondolhatják azt, hogy az is benne van ebben. A mostani módosítás egy másik eleme, amit 
szintén ki kell emelni, és itt is visszakanyarodna a magatartási problémákkal szembeni hatékony 
fellépésre. Önkormányzati képviselőként sokszor találkoznak olyan panasszal, ami ilyen jellegű 
magatartási problémákból ered. Szomszédságban, akár lépcsőházban, akár családi házban, ezt egy 
ingatlanrendeletben is rendezni kell, választ adni. Akinek például magatartási problémák miatt a 
bérleti szerződése felmondásra kerül, az nem pályázhat utána többször önkormányzati bérlakásra. 
Ez egy nagyon fontos olyan újítás, ami hiánypótló. Ez is illeszkedik abba, hogy minden 
szempontból, minden lehetséges módszerrel elő kell segíteni ezt. A közeljövőben biztosan fel fog 
merülni más részéről is, hogy a közösségi együttélés szabályainak a betartását a Közgyűlésnek is 
minden eszközzel támogatni kell. Ebben a szellemben azt tudja mondani, hogy egyértelműen 
támogatható ez a módosítás. Valóban modern és valóban jó ingatlanrendeletet tud módosítani. Az, 
hogy ez ködös lenne, erre vonatkozóan elhangzottak statisztikák. Látható, hogy most is a 
lakásbérleti pályázatokra többszörös túljelentkezés van. Százával jelentkeznek a lakásokra. Százával 
veszik ki ezeket a lakásokat. Használják, felújítják. Továbbra is nagy az érdeklődés. Ez alapján nem 
igazán érti, hogy mi lenne ködös, mi lenne, ami nem egyértelmű a szándékukat illetően. Ebben a 
szellemben az lenne a kérése, hogy támogassák ezt a rendeletmódosítást. 
 
Dr. Simon Gábor: Ha valaki figyeli a Közgyűlés munkáját, akkor láthatja, hogy Bajusz Gábor 
képviselő úr és társai 2019. óta nem tudták magukat túltenni azon a traumán, hogy a miskolciak 
kiállították róluk a bizonyítványt, amely azt mutatja, hogy a teljesítményük elégtelen. Ahogyan Soós 
Attila képviselő úr szokott fogalmazni: elégtelen. Azt mondták a miskolciak, nem kérnek belőlük 
többet. Felhatalmaztak egy új városvezetést és ennek az új városvezetésnek a feladata, hogy felelős 
ingatlangazdálkodást folytasson. Azon több, mint 4000 önkormányzati lakás vonatkozásában, ami 
az önkormányzati vagyonhoz tartozik, ott gyakorlatilag bérleti díjat szedjen úgy, ahogyan ez mindig 
is volt a történelemben. Bérleti díjat kell szedni, mert ez a felelős vagyongazdálkodás. Az is egyfajta 
vagyongazdálkodás, hogy az Önkormányzat a 4000 lakását odaadhatja ingyen, egy forintért, tíz 
forintért, vagy akármennyiért, amit a Közgyűlés meghatároz. Ez a Közgyűlés megpróbált egy 
világos rendező elvet meghatározni az önkormányzati lakásoknál. Kettő típusú lakás van: a 
költségelvű és a piaci elvű. Azt mondta a Közgyűlés, hogy a költségelvű lakásoknál Miskolc városa 
a piaci bérleti díjak 50 %-áért adja ki, azaz 50 %-ot alkalmazzon. A piaci elvű lakásoknál eddig az 
egyéb, magánforgalomban található albérleteknél 75 %-os mértéket alkalmazzon. Nyilvánvaló, ez 
azt jelenti, ez egyfajta kedvezmény ahhoz az ingatlanhoz képest, amit bármely magánforgalomban 
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ki lehetne venni. Egyik esetben ez 50 %-os kedvezmény, másik esetben pedig 25 %-os kedvezmény. 
Teljesen egyetért azzal, hogy aki benne lakik a lakásban és bérleti díjat kell fizessen, azt esetleg 
soknak, vagy méltánytalannak tartja, nem ért vele egyet. Arra is fel szeretné hívni a figyelmet, hogy 
a Közgyűlés másról is döntött. Döntött arról, hogy igen, segíteni akar azoknak a bérlőknek, akiknek 
ez a teher sok, aki nem tudja megfizetni ezeket a bérleti díjakat. Mindenki tudja, hogy olyan alap 
került létrehozásra, amely alap pontosan a bérleti díjak kifizetését segíti és támogatja. Ezt hónapról 
hónapra több száz ember veszi igénybe. Arra is felhívná a figyelmet, hogy az elmúlt Közgyűlésen a 
szintén rászoruló honfitársaiknak azzal segítettek, hogy a lakásfenntartási támogatáshoz a 
hozzáférést kibővítették, hiszen a jövedelemhatárokat módosították. Igen, ez egy baloldali politika. 
Lehet, hogy nem tetszik, de a lényege az, hogy bérleti díjban érvényesítik egy kedvezményes 
mértékben azt, amit egyébként kell egy felelős vagyongazdálkodónak tenni. Mellette viszont segítik 
azokat, akik rászorulnak a bérleti díj, vagy a lakásfenntartási költségek kifizetésében. Ők így 
gondolják helyesnek. Azt tudja mondani, örül, hogy nagyon figyeli a Facebook oldalát és árgus 
szemekkel minden mondatát lesi Bajusz Gábor képviselő úr. Azt szeretné kérni, hogy tegye ezt a 
jövőben is, hiszen sokat tanulhat bármelyik ilyen kommentből is. Most a piaci albérleti árak sokkal 
magasabbak, mint az önkormányzati bérlakások árai. Szarka Dénes képviselő úr erre egy példát 
mutatott. Tegnap délután 4 órai kezdettel a Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság ülésén 
ismét döntés született az önkormányzati bérlakások és pályázatok elbírálása kapcsán. Azt tudja 
mondani, a legtöbb lakásra nem csak túljelentkezés volt, hanem nagyon sokszoros túljelentkezés 
volt. Volt, amelyik lakásnál 40-50-60 család pályázott arra az egy adott önkormányzati ingatlanra. 
Ha az a 60 család nem találja azt a bérleti díjat túl magasnak és be szeretne költözni ebbe az 
önkormányzati lakásba, akkor nem tudja, milyen ténybeli alapon állítja azt egy kommentelő, vagy 
pedig Bajusz Gábor képviselő úr, hogy az a bérleti díj túl sok. Ennek a ténybeli alapjai hiányoznak. 
Azt gondolja, ha valaki azt mondja, hogy magasabb bérleti díjat fizet, mint amennyiért ő bármikor 
egy albérletet ki tud venni, akkor igen, okszerű és jogszerű, hogy azt mondja neki, hogy azt a 
megoldást válassza, ami az ő családjának, az ő pénztárcájának sokkal kedvezőbb. Ezt válaszolta a 
kommentben. Zárójelben megjegyzi, a régen megyei napilapnak hívott újság ezt az egész történetet 
megírta, és azzal fejezte be a cikket, hogy megkeresték dr. Simon Gábort, aki nem válaszolt és 
törölte a kommentjét. Ezzel kettő apró probléma van. Egy, nem törölte a kommentet, kettő 
válaszolt a bejegyzésre. Írásban elküldte a napilapnak, e-mail formájában (tehát bármikor be tudja 
mutatni) válaszolt, az pedig az újságot minősíti, hogy ilyen aljas hazugságokat írnak le róla.  
 
Dr. Mokrai Mihály: Válaszolni szeretne „Bajusz vagyonértékelő és költségvetési szakértő Gábor” 
képviselő úr felvetéseire. El szeretné neki mondani, miről szól az előterjesztés, mert láthatólag 
szövegértési és olvasási nehézségekkel küzd. Azért szeretné elmondani ezt, hogy a miskolciak is 
hallják, mire is van ez az észrevétele. Az első az, hogy a Kormányhivatal előírta, a lakástörvény 
rendelkezéseit építsék be az Önkormányzat lakásrendeletébe. Erről szól a bevezetés. A második 
része, hogy a jövedelemigazolásokat hogyan kell benyújtani a pályázatokhoz, ami ugye a lakáshoz 
jutást segíti. Előírja, hogy 30 %-os jövedelmet nem haladhatja meg. Ezt tartalmazza az előterjesztés. 
Ideiglenes elhelyezés esetén, amikor gyakorlatilag olyan életkörülményekbe kerülnek az emberek, 
milyen elvek szerint tud az Önkormányzat segítséget nyújtani. A munkaviszony fennállása esetén 
szabályozzák, hogy munkavállalói támogatáshoz a lakáshoz való jutás meddig tart, hogyan, s milyen 
módon. A lakáspályázathoz kapcsolódó módosítások azt tartalmazzák, ha valakinek megromlott a 
házassági kapcsolata, önállóan is tudjon pályázni. Ezzel az élethez próbálják igazítani a rendeletet. 
Megállapítják, hogy egyedülálló személy 1,5 szobás lakásnál nagyobbra ne pályázzon. Arról szól, aki 
a házirendet, az együttélés szabályait megszegi, az ne tudjon ez alapján a rendelet alapján később 
pályázni. Arról szól, hogy nem harminc, hanem 21 nap alatt próbálják meg elintézni, hogy lakáshoz 
jussanak a miskolciak. Aki többször visszalépett a szerződés megkötésétől pályázat nyerteseként, 
ne tudjon többet pályázni. A folyamatosan fennálló munkaviszony tekintetében hogyan számolják 
el a munkaviszonyát, miskolci lakhatását, merthogy a miskolci lakcímkártya, az életvitelszerűen 
történő itt lakás feltétel. Ez a rendelet arról szól, hogy milyen értékelési szempontokat vezetnek be 
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a fiatalok lakáshoz jutásánál. Akárhogyan is olvasta az előterjesztést – amíg több képviselőtársa is 
hozzászólt a témához -, nincs benne „Száz. Száz. Száz.”. Ezt egy másik könyvben, másik 
előterjesztésben olvasta a Képviselő Úr.  
 
Bajusz Gábor: Első körben azt szeretné mondani, örül, hogy dr. Simon Gábor képviselő úr 
beismerte, hogy sértegette a miskolciakat. Bocsánatot nem kért, reméli, hogy ez a pillanat is el fog 
majd egyszer jönni. A bejegyzést pedig törölte, ezt képernyőkép mentés is bizonyítja, de engedjék 
is el ezt a témát. Beismeri, egy hibát vétett, ezért a saját frakciójától kér elnézést. Nem volt célja, 
hogy az MSZP és DK között húzódó mély törésvonalat felszámolja és közeledjenek egymáshoz. 
Azt szeretné kérni, hogy ebben úgy látja, meg van az egység, akkor ezt javítsák tovább a miskolciak 
érdekében és a frakción belüli vitákat és törésvonalakat számolják fel. De ne azért, hogy jobb képet 
mutassanak, hanem azért, hogy a város előre menjen.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a napirendhez szorosan kapcsolódó hozzászólást.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Bajusz Úr! Ez kutyakomédia! Visszatér a miskolciak 
szempontjából fontos részletére ennek az előterjesztésnek. Megkérdezi, tudja-e, hogy mi köze van 
dr. Simon Gábor képviselő úrnak a lakásbérlők kijelölése kapcsán a folyamatokhoz? Semmi. Azt is 
megkérdezi, tudja-e, hogy neki mi a köze ehhez a területért felelős alpolgármesterként, ahhoz, hogy 
ki kerül ezekbe a lakásokba? Semmi. Veres Pál polgármester úrnak mi köze van ehhez? Semmi. Az 
egész konkrétan azért van így, mert hagyják a szakmát dolgozni. Annak idején így lett ez a rendelet 
összeállítva. Lehet, hogy a képviselőknek ez egy ismeretlen dolog, nem így dolgoznak, lehet, hogy 
nem tudják ezt így elfogadni, meg megérteni, de ez az irtó nagy igazság. Erről is szól ez az 
előterjesztés. Ezt az objektív szempontrendszert erősíti meg és azt gondolja, nemsokára elkezdenek 
majd bekiabálni, amit nem nagyon tűr meg, nem csak a saját hozzászólása kapcsán, hanem az egész 
Közgyűlés méltósága miatt is. Kéri Bajusz Gábor képviselő urat, higgye el, azzal vádolni a 
városvezetést, hogy közvetlenül hatást gyakorolnak a bérlő kijelölésre, tényszerűen nem igaz. Ezt 
támasztja alá a jelen előterjesztés is. Kéri az elfogadását, támogatását ennek a rendeletnek, az eddig 
elért ingatlangazdálkodási sikereknek. Ez a rész nagyon hiányzik a hozzászólásokból. Pedig a 
Pénzügyi Bizottság elnöke is elismerte annak idején, hogy ezen a területen jelentős adósságok 
halmozódtak fel, és Főispán Úr, mikor még önkormányzati képviselői mandátummal rendelkezett, 
ugyanilyen véleményt fogalmazott meg a Közgyűlés előtt is, nem csak magánbeszélgetésekben. 
Ezért kéri, hagyják a szakmát dolgozni.  
 
Dr. Nagy Ákos: Azt szeretné kérni Alpolgármester Úrtól, ő meg hagyja az ülés vezetését 
Polgármester Úrra, mert az meg az ő dolga. Teljesen egyetért azzal az állásponttal, ha van egy 
jogszabály és az élethelyzetek változnak, az korrekcióra szorul. Teljesen igaz. Utálják azokat, akik 
megszegik a házirendet? Utálják. Adjanak nekik lakást? Ne adjanak. Teljesen védhető és kezelhető 
módosítások vannak benne szakmailag. Egyet szeretne megtudni. Tudják, hogy ez a világ egyik 
legjobb lakásrendelete, ezt Alpolgármester Úr mondta. És volt egy átfedés. Ezek a részletszabályok 
részei a Hodobay programnak, és hogyan fognak ezek összecsatlakozni? Ő volt az a múltkor, aki 
kritikával, tartalmatlan, üres semminek minősítette a Hodobay programot. Amíg nem töltik meg 
tartalommal, addig is azt fogja állítani róla. Amennyiben valahol ezek fognak csatlakozni 
egymáshoz, kéri Alpolgármester Urat, amennyiben ingerenciája van rá, hogy a frakció fegyelmezése 
helyett, inkább próbálja meg ezt elmondani.  
 
Molnár Péter: Kicsit furcsán vette az előbb elhangzottakat. A múltkori alkalommal is próbált már 
egyfajta osztályfőnököt játszva fegyelmező mondatokat mondani a miskolci Fidesz-KDNP Frakció 
tagjainak. Pedig ő úgy gondolja, kellő kulturáltsággal vesznek részt a Közgyűlés ülésein, nem úgy, 
ahogyan a többi képviselő ezt korábban tette. Nem volt még korábban a Képviselő-testület tagja. 
De azt nem lehet elfelejteni, hogy valamikor az MSZP Frakció tagjai gyakorlatilag bojkottálni 
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kívánták dr. Kriza Ákos polgármester urat abban, hogy vezesse a Közgyűlést. Kiálltak, lepedőket, 
transzparenseket tartottak, hangosbemondóval szólaltak fel, baloldali képviselők kiabáltak be 2019. 
előtt. Ezek bizonyára Közgyűlésbe való cselekedetek voltak... Ajánlja, hogy nézze majd ezeket 
vissza, utána osszon eszet.  
 
Veres Pál polgármester: Az ülés vezetőjeként mondja, nem érti a hozzászólást. Nem volt semmi 
köze sem a napirendhez, sem a tartalmi dologhoz. A bekiabálások méltánytalanok és lassan 
öncélúvá válik ez az egész történet.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Tibor alpolgármester: Egy gyors válasszal szeretne szolgálni. 
Elővette az előterjesztést. A harmadik alappillérként került meghatározásra az önkormányzati 
tulajdonú épületek hasznosítása. Nyilván ebben a tárgykörben tette a megjegyzést, valójában a 
Hodobay programnak mindhárom előterjesztés része.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. Az 
előterjesztés szerinti egy rendelettervezetről kell dönteni. A rendelettervezet esetében minősített 
többség, azaz legalább 15 szavazat szükséges a szavazáshoz.  

 
(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás, 3 nem szavazás mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti rendelettervezetet és megalkotta a 11/2023. 
önkormányzati rendeletét a lakások bérletéről szóló 30/2021. 
(VIII.31.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet, valamint az Önkormányzat 
tulajdonában lévő lakás- és nem lakás célú helyiség 
bérlemények elidegenítéséről szóló 48/1997. (IX.29.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztéshez módosító indítvány került benyújtásra. A 
napirend ismertetésére felkéri Kéri Zoltán ingatlangazdálkodási igazgató urat. 
 
Kéri Zoltán: Igényként merült fel az elektronikus ingatlanértékesítési rendszer létrehozása, 
hasonlóan a lakáspályázatokhoz. A korszellemhez igazodva minden potenciális ajánlattevő azonos 
feltételek mellett regisztrálhat, ajánlatát elektronikus úton tudja megtenni, elektronikus 
versenytárgyaláson az egyenlőség, a tisztesség, a versenyképesség szabályának szem előtt tartásával 
vehet részt. A Miskolc Holding Zrt. elkészítette a szoftvert, jelenleg tesztelés alatt van, több teszt 
kört futtattak már le. A tesztelést követően tapasztaltak egy-két olyan hibát, mely az előterjesztés 
elkészítése és kiküldését követően merült fel. Ezek technikai módosítások, a módosító indítvány 
arról szól, egy-két pontban pontosításra kerülnek a definíciók. Az elektronikus értékesítési 
rendszerhez kapcsolódva elmondja, minden ezen a rendszeren keresztül történik elektronikus úton. 
A potenciális ajánlattevők regisztrálhatnak, ezt követően tudják az egyes ingatlanokat megtekinteni, 
meg tudják vásárolni a kiajánlási dokumentációt. Az előírt határidőn belül be tudják nyújtani a 
pályázatot. A pályázat benyújtása is elektronikus felületen történik, minden egyes adathoz, 
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funkcióhoz külön kérdéseket tesz fel a program. Segítve, gyorsítva ezzel az ajánlatadási folyamatot. 
Bontást követően, amennyiben több ajánlat van, akkor versenytárgyalás tartása indokolt. Jelenleg 
ez papíralapon történik. Ez jelentős időt és többlet adminisztrációt vesz igénybe, az elektronikus 
rendszer ezt kiküszöböli, gyorsabbá válik a folyamat. A versenytárgyalási időpontot is könnyebben 
tudják leegyeztetni az érintettekkel. On-line történik a versenyeztetés, ezt követően azonnal van 
eredmény. Tekintettel arra, hogy ez elektronikus rendszer, tehát nem személyesen történik, 
kódokkal vesznek részt az ajánlattevők, így 100%-osan garantálható a verseny tisztasága. Az egyes 
ajánlattevők nem láthatják egymást. Ennek a rendszernek a bevezetése a rendelet módosítását 
jelenti. Kéri az előterjesztés támogatását, a módosító indítvánnyal együtt.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mind a két rendelettervezetet többségi szavazással támogatta.  

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: többségében támogatta a javaslatokat. 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslatokat. 
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: A közvetítést nézők számára szeretné markánsan megvilágítani 
ennek az előterjesztésnek a leglényegibb elemeit. Egy olyan elektronikus ingatlan értékesítési 
rendszer megalkotásáról van szó, ami az ingatlanok értékesítése vonatkozásában biztosítja a lehető 
legnagyobb transzparenciát, biztosítja a lehető legtisztább versenyt, a lehető legtisztább és 
legeredményesebb piaci versenyt és kizárt bármilyen részlehajlás. Értelmezésében ez is egy 
előremutató, modern és úttörő döntés. Kéri a javaslat támogatását.  
 
Veres Pál polgármester: A napirendről történő szavazás következik. 
Két rendelettervezetről kell dönteniük minősített többséggel. Mindkét rendelettervezethez 
módosító indítvány került benyújtásra. Kéri, először a vagyonrendeletet érintő módosító 
indítványról szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 1 nem szavazattal, 8 
tartózkodás (nem szavazott: 3 fő) mellett elfogadta a módosító 
indítványt. 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, most az értékesítési rendeletet érintő módosító indítványról 
szavaznak. 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 5 
tartózkodás (nem szavazott: 3 fő) mellett elfogadta a módosító 
indítványt. 
 

Veres Pál polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés szerinti első 
rendelettervezetről, figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre. 
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(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő) mellett megalkotta a 12/2023. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Veres Pál polgármester: Most pedig kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés szerinti második 
rendelettervezetről, figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő) mellett megalkotta a 13/2023. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat tulajdonában 
lévő lakás- és nem lakás célú helyiség bérlemények 
elidegenítéséről szóló 48/1997. (IX.29.) rendelet 
módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat deregulációs tárgyú döntések meghozatalára 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Albertné dr. Lénert Viktória 
osztályvezető asszonyt. 
 
Albertné dr. Lénert Viktória: Az előterjesztés a jogalkotásról szóló törvényben foglalt 
kötelezettség teljesítését szolgálja. Kettő helyi jogszabályról van szó, melyek tekintetében szükséges 
az intézkedést megtenni. A 24/2021. önkormányzati rendelet egy kormányrendelet módosítása 
folytán nem felel meg a törvény előírásainak. A 40/2004. önkormányzati rendelet kapcsán 
elmondja, hogy tartalmi felülvizsgálat eredményeként megállapításra került, hogy nem alkalmas már 
a célzott joghatások kiváltására, nem felel meg a jogalkotásról szóló törvény előírásainak.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztést. 
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező képviselő, így a vitát lezárja.  
A napirendről történő szavazás következik. Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell 
döntenünk, minősített többséggel. 
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(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 10 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő) mellett megalkotta a 14/2023. 
önkormányzati rendeletét a településfejlesztést elősegítő 
társadalmi egyeztetési folyamatok eszközeinek 
alkalmazásáról szóló 24/2021. (VI.11.) önkormányzati 
rendelet, valamint a civil szervezetek pénzügyi támogatásának 
rendjéről szóló 40/2004. (XI.10.) önkormányzati rendelet 
hatályon kívül helyezéséről. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Veres Pál polgármester: A megállapított tárgyalási sorrend szerint a 4. sürgősségi napirendi pont 
tárgyalása következik. 
 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének és Építési Szabályzatának módosítására 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szunyogh László főépítész urat. 
 
Szunyogh László: Jelen előterjesztésben szereplő Helyi Építési Szabályzat módosításról a 
Közgyűlés határozat formájában már döntött, felhatalmazta Polgármester Urat, illetve a Hivatalt 
ennek a rendezési terv módosításának lefolytatására. Ez az eljárás lefolyt, az Állami Főépítész a 
végső véleményét megadta. Kéri a Közgyűlést, hogy a Helyi Építési Szabályzat jelen módosítását 
fogadja el.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztést.  
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező képviselő, így a vitát lezárja.  
A napirendről történő szavazás következik. Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról 
és egy rendelettervezetről kell dönteniük. Kéri, először szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

 
(Szavazás) 
 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
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56/2023. (IV.27.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosítása, a Miskolc, 
01428/23, 0124/8 hrsz.-ú ingatlanok területére 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének és Építési Szabályzatának 
módosítására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat mellékletei szerinti 
tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 175/2022. 
(XII.15.) számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének (TszT) módosítását. 
 

1. A TszT 1.1. melléklete - Területfelhasználás I.-része - a határozat 1.és 2. mellékletei szerint 
módosul, 

2. A TszT 3.1. melléklete - Változások bemutatása M= 1:80 000 - a határozat 3. melléklete 
szerint módosul, 

3. A TszT 3.2. melléklete - Változások leírása a - határozat 4. melléklete szerinti tartalommal 
kiegészül, 

4. A TszT 4. melléklete - A település területi mérlege - a határozat 5. melléklete szerint 
módosul, 

5. A TszT 5. melléklete - A területrendezési tervvel való összhang igazolása - a határozat 6. 
melléklete szerint kiegészül, 

6. A TszT 6. melléklete - A biológiai aktivitásérték számítási eredménye - a határozat 7. 
melléklete szerint kiegészül. 
 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Főépítész 
Közreműködik: Városfejlesztési Főosztály 
Határidő: Azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, most szavazzanak a rendelettervezetről, melyhez minősített 
többség szükséges. 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett megalkotta a 15/2023. önkormányzati 
rendeletét Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról 
szóló 38/2022. (XII.16.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Veres Pál polgármester: Az SZMSZ 28.§ (1) bekezdése c) pontja alapján javasolja, hogy a 
Közgyűlés a zárt ülés napirendjeinek tárgyalásával folytassa munkáját. A zárt ülést követően 
kerüljön sor a még megmaradt, nyílt ülésen tárgyalandó napirendek tárgyalására. Kéri, hogy 
szavazzanak a javaslatról.  
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Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett elfogadta a javaslatot. 

 
 
Veres Pál polgármester: A döntésnek megfelelően zárt ülés napirendjére felvett előterjesztések 
tárgyalásával folytatják munkájukat. Kéri, hogy akik nem a napirendi pontok kapcsán vannak jelen, 
hagyják el az üléstermet.  
 

- A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.  
 A nyílt ülés 12 óra 27 perckor folytatódik.  

 
 
Veres Pál polgármester: Bejelenti, hogy ismét nyílt ülést rendelt el. Folytatják a nyílt ülés 
napirendjeinek tárgyalását.  
 
 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat közterület elnevezésére 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szunyogh László főépítész urat. 
 
Szunyogh László: A Hivatalhoz megkeresés érkezett, hogy a Miskolc, Kisavas Mélyvölgyben 
található egyik közterületet arra hivatkozással, hogy a környezetében található egy béka gyűjtemény, 
a közterület viselje a Béka tér nevet. A Hivatal ennek a lehetőségét megvizsgálta és a Közgyűlés elé 
terjesztette a javaslatot ennek eldöntésére.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottság 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a javaslatot 
többségében támogatta. 

 
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező, a vitát lezárja. Az előterjesztés szerinti egy határozati javaslatról kell dönteni.  
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 14 igen, 8 nem szavazattal, 0 
tartózkodás, 6 nem szavazás mellett elutasította az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
64/2023. (IV.27.) számú határozatot 

 
Tárgy: Közterület elnevezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat közterület 
elnevezésére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy az alábbiak 
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szerinti határozati javaslatot nem fogadja el: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 
településrészben lévő, Miskolc, 11887 helyrajzi számon „kivett közterület” megjelölésű 
területnek, a Miskolc Zsolcai sor 178. sz. előtt kialakult teresedésnek a „Béka tér” elnevezést 
állapítja meg. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy gondoskodjon a jelen határozat 1. pontjában meghatározott címkezeléshez kapcsolódó 
egyéb szükséges intézkedések megtételéről. 

 
Felelős: 
Végrehajtásért felelős: 
Közreműködik: 

 
Határidő: 

Polgármester 
Főépítészi Kabinet 
Városfejlesztési Főosztály 
Hatósági Osztály 

   a határozat 1. pontja esetében azonnal, 
a határozat 2. pontja esetében jogszabályban előírt határidőn belül  

 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a közösségi közlekedés minőségének javítását célzó 

intézkedések bevezetésére 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Badány Lajos alpolgármester urat. 
 
Badány Lajos alpolgármester: A közösségi közlekedés témaköre köztudottan az egyik 
legmagasabb problémakörre emelkedett a lakosság körében. Annak ellenére, hogy az 
Önkormányzat szinte erőn felüli támogatást biztosít már a szolgáltatás elvégzéséhez. Megjegyzi, 
hogy a megyei jogú városok összehasonlításában is a szolgáltatások színvonala megállja a helyét. 
Véleménye szerint ez az a terület, amelyben érdemi beavatkozás szükséges a szűkös finanszírozás 
okán, másrészt pedig a lakosság által joggal elvárható szolgáltatási színvonal javítása tekintetében 
is. Az alapprobléma még a szocializmusból megörökölt struktúrában keresendő, amely egykoron 
minden szakmai kompetenciát a szolgáltatóhoz szervezett ki. Így jelenleg a megrendelő 
Önkormányzat és a Miskolc Holding Zrt. sem rendelkezik olyan közlekedésszakmai háttérrel, 
amellyel érdemben felülbírálná a szolgáltató szakmai szervezet által megfogalmazott véleményt, 
javaslatot. Ez a rendszer vélhetőleg a kezdetektől fogva pazarlóan működött. Értelemszerűen amíg 
viszonylagos forrásbőség volt, ez nem okozott problémát, viszont ez jelen helyzetben már nem 
mondható el. Mindenki tisztában van az energiaárak elszabadulásával, az inflációs környezettel, 
illetve az ehhez kapcsolódó béremelésekkel is. Az pedig látható, hogy ehhez a rendszerhez egyik 
városvezetés sem nyúlt hozzá strukturálisan. Az előző városvezetések mindegyike a vezérigazgató, 
illetve a vezető beosztású személyek cseréjével kívánta orvosolni a problémákat. Ez abból is látható, 
hogy az elmúlt években, azaz nagyjából 2010-től hét vezérigazgató váltotta egymást a szervezet 
élén. De ezzel nem oldották fel azt az anomáliát, hogy a fennálló rendszerben a szolgáltató 
gyakorlatilag saját maga rendeli meg saját magától a szolgáltatást, határozza meg annak paramétereit 
és végeredményében a támogatási igényt is. Az Önkormányzat szerepe pedig formális. Tudomásul 
veszi a szolgáltató részéről a szakmai javaslatot, az abban leírt szempontok szerint rendeli meg tőle 
a szolgáltatást. Ez pedig rendkívüli módon elkényelmesíti a szolgáltatót, nem ösztönzi a 
költséghatékony működésre, a színvonal javítására. Ezen túl a mindennapok közlekedési struktúrája 
is egyre összetettebb. Mind jelentősebb szerepet kapnak a városi közlekedésben a mikromobilitási 
eszközök, a közösségi megosztórendszerek, például közbringa, vagy elektromos roller. Nem is 
beszélve a fenntartható mobilitási tervben megjelenő parkolási stratégiáról, a környezet és 
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klímavédelmi szempontok érvényesüléséről. Ezen rendszerek összehangolt működtetése már 
túlmutat a klasszikus értelemben vett közösségi közlekedés szolgáltató vállalat működési területén. 
Ennek megoldása az ország több városában és külföldön is bevett gyakorlat a megrendelő érdekeit 
és a városi közlekedési stratégiát összefogó szakmai szervezet, a közlekedésszervező felállítása. 
Tárgyi előterjesztés erre tesz javaslatot. Ennek egyik aspektusa az MVK Zrt. és az Önkormányzat 
közötti feladatok olyan jellegű átrendezése, amely ezt az asszimetriát feloldva biztosítja az 
önkormányzati kompetenciákat és kapacitásokat. A közszolgáltatás minőségének javítását a 
közpénzek felhasználásának fokozottabb ellenőrzését is célozza. A javaslat tehát tartalmazza a 
közpénz hatékonyabb felhasználásának az alternatíváját oly módon, hogy az Önkormányzat és a 
társaság kapcsolatában többletforrásokat nem mozdít meg, azonban több más városhoz hasonlóan 
a hatékonyságot jelentősen képes növelni. Egy nagyváros élhetősége sokban múlik a közlekedési 
rendszerein. A magasabb szolgáltatási színvonal elérése és fenntartása folyamatos és erős kontrollt 
igényel a megrendelő részéről. Az MVK Zrt., mint belső szolgáltató felett a megrendelő 
Önkormányzatnak az ide vonatkozó uniós direktívák szerint és saját főosztálya feletti ellenőrzési 
joghoz hasonlítható ellenőrzést kell biztosítania. A jelenlegi struktúra szerint a gyakorlatban ez az 
Önkormányzat és a társaság viszonyában nem érvényesül. Az európai jog és a személyszállítási 
törvénynek való megfelelőség és összhang érdekében az Önkormányzat feladatává kell tenni a 
következőket. A hálózat és menetrend tervezési tevékenységet, az ehhez kapcsolódó stratégiai 
tervezést, a fenntarthatósági mobilitási terv alapján a beérkező jelzések, kérések 
figyelembevételével. A megrendelt szolgáltatás teljesítésének mennyiségi és minőségi 
paramétereinek kidolgozását. A mennyiségi és minőségi paraméterek teljesítésének ellenőrzését. A 
tarifapolitika stratégiai irányainak meghatározását, a tarifák díjszabás módosítására vonatkozó 
előterjesztések elkészítését. A közszolgáltatóval szembeni hatékony megrendelői 
érdekérvényesítéshez szükséges eszközrendszer működtetését. Ideértve a szolgáltatói 
teljesítményértékelések igazolását, az ösztönző rendszer kialakítását, a szolgáltató gazdálkodásának 
ellenőrzését, illetve az ügyfélcentrikus működés ellenőrzését. A megjelölt feladatok ellátása 
érdekében a jelen előterjesztés Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának szervezeti 
egységébe integráltan működő közlekedésszervezési feladatokat ellátó egység létrehozására tesz 
javaslatot. Ennek feladata és célja a miskolci helyi közösségi közlekedés komplex rendszerének 
kialakítása a jelenlegi feladatellátási az információs asszimetria megszüntetésével a mobilitási 
szolgáltatók között közös tarifarendszer és összehangolt működési mechanizmus megvalósítása. A 
létrehozó közlekedésszervezői feladatokat ellátó szervezeti egység és az MVK Zrt. feladataiban ezt 
követően részben átfedések mutatkoznának. Emiatt szükségessé válik az MVK Zrt.-vel kötött 
közszolgáltatási szerződés és pénzügyi megállapodás módosítása annak érdekében, hogy a 
közösségi közlekedéshez kapcsolódó megrendelői feladatok átszervezése ne okozhasson a 
közlekedési szolgáltató és a megrendelő tevékenységében párhuzamosságokat. A határozati javaslat 
2. és 3. pontja a hivatali szervezet átalakításának kidolgozására tesz javaslatot. Fontos megemlíteni, 
hogy a szervezeti korrekció operatív lebonyolítását nem érinti, a folyamatos és zökkenőmentes 
szolgáltatás természetesen biztosított lesz. Ehhez kéri a Közgyűlés támogatását a szavazás során. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: A Bizottság a javaslatot többségében 
támogatta. 

• Pénzügyi Bizottság: A Bizottság a javaslatot többségében támogatta.  
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
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A vitában hozzászólók: 
 
Bazin Levente Dávid: Mindenki emlékszik, amikor néhány évvel ezelőtt nagyon nagy 
teljesítménycsökkentést kellett végrehajtani az MVK Zrt.-nél. Sokkal kevesebb buszt és villamost 
tudott forgalomba helyezni. Ennek a jelentős oka az volt, hogy a választások után a Fidesz 
bosszúból megvonta a tömegközlekedés állami támogatását, amely fél milliárd forintot jelentett 
évente. Az energiaárak a tavalyi évben is nagy nehézségek elé állították főleg a tömegközlekedést, 
hiszen a gáz ára Magyarországon az egekbe szökött, míg az európai tőzsdén jelenleg 130 forint 
körül mozog. Magyarországon még mindig közel a duplájába kerül a beszerzési ára az 
üzemanyagnak, a gáznak is. Jórészt gázos buszok vannak forgalomban. Ezen kívül más energiaárak 
is drágultak, így más tömegközlekedési eszközöknek a működése is sokba került. Az inflációról 
nem is beszélve, hiszen az alkatrészeket, eszközöket be kell szerezni, általában külföldről tudja 
megvásárolni az MVK Zrt. A forint elértéktelenedése az ukrán hrivnyánál is - ahol háború van - 
jelentősebb mértékű volt sajnos, ez a beszerzéseket is megnehezítette. Ennek ellenére az MVK Zrt. 
igyekezett minden tőle telhetőt megtenni. Kisebb járműveket szerzett be a hatékonyság biztosítása 
érdekében, bérletautomatákat helyezett ki az elmúlt időszakban és próbált átállni más 
energiafelhasználásra is. A menetrend újratervezésen kívül vannak még lehetőségek, hogy az MVK 
Zrt. további költségeket takarítson meg. Ennek egyik lehetősége a párhuzamos járatoknak a 
megszüntetése, vagy a járatok megfelelő összehangolása. Nyilván itt kis mértékű összegekről beszél. 
Vagy a hosszabb viszonylatoknak a tervezése, az egész menetrend újra tervezése, ha úgy tetszik. Ez 
nem egy eget rengető dolog. Azt szeretné kérni, gondolja meg az MVK Zrt., hogy az Újgyőri főtér 
– Pereces viszonylatban járó 6-os busz és az Újgyőri főtér – Avas kilátó viszonylatban járó 29-es 
busz kerüljön például összevonásra. Az anyagi spóroláson túl ez jelentősen segíti a mobilitást, idő, 
várakozási idő, energia spórolható meg az átszállással. És ugye Pereces gyakorlatilag elérhetővé 
válna egészen az Avasra a Miskolci Egyetemen keresztül közvetlenül, és kisebb-nagyobb áruházak 
is. Kéri a menetrend tervező munkacsoportot, hogy ezt valósítsák meg. Egyrész anyagi okoknál 
fogva, másrészt sokkal komfortosabb utazást tesz majd lehetővé. Azzal együtt, hogy bízik abban, a 
6-os buszjárat számát így lehet kompenzálni és emelni a fennmaradó összegből a 29-es 
viszonylathoz igazodva. 
 
Bajusz Gábor: Azt mondja: „Úr Isten!”. Miért is mondja ezt? Amikor megérkezett az előterjesztés 
anyaga az e-mail címére, pont a buszmegállóban várakozott 40 perce. Rádiót hallgatott Valmar és 
Szikora Róbert száma szólt, melynek az a refrénje, hogy Úr Isten! Amikor elolvasta az előterjesztést, 
rájött, ez pontosan ide illik. Azért gondolja ezt, mert négy év után jönnek rá, hogy valamit kezdeni 
kell a tömegközlekedéssel. Valamit kezdenek is vele, de neki úgy tűnik, hogy kapkodós és 
értelmetlen. Olyan, mintha egy gyermek álmodozna. Olyan, mintha Polgármester Úr 
tömegközlekedési superman-nek képzelné magát. A Polgármesteri Hivatalhoz vonják a 
menetrendnek a kialakítását és azt gondolják, hogy ez majd segíteni fog. Az imént Bazin Levente 
Dávid képviselő úr elmondta, hogy járatokat szeretnének ismételten összevonni, járatszámot 
ritkítani. Ez nem a jó irány, nem ezt kellene csinálni. Amikor 2019-ben az új városvezetést 
megválasztották, akkor a lakosok bizalmat szavaztak ezeknek az embereknek. A képregényeknél 
maradva, a Pókember című képregénynek van egy üzenete, ami úgy szól, hogy „A nagy erő, nagy 
felelősséggel jár.”. Az új városvezetés nagy erőt kapott a miskolciaktól, viszont a felelősséggel nem 
tudnak jól gazdálkodni. Felelőtlenül gazdálkodnak ezzel az erővel. Ismételten kéri őket, ott van a 
pénz, fordítsák a tömegközlekedésre. Nem kell semmi mást csinálniuk.  
 
Veres Pál polgármester: Megkérdezi Bajusz Gábor képviselő úrtól, hol van a pénz? Melyik sorról 
tegyék át azt a 6 milliárd forintot, ami hiányzik? Választ nem kap rá.  
 
Pakusza Zoltán: Az előterjesztés elolvasása után azt gondolja, ha a szervezés segít, akkor ő 
támogatni fogja ezt a döntést, aztán nyilván majd puding próbája az evés lesz, kiderül, hogy ez 
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milyen eredményt fog hozni. Azt már nagyon sokszor elmondta és kérte, hogy a perecesi 
buszközlekedéssel kezdeni kell valamit. Különösen a kora délutáni és a reggeli órákban, amikor a 
gyerekek iskolába mennek-jönnek. Perecesen már megszűnt az iskola, tehát növekedett az utazók 
létszáma is. Szólóbusz közlekedik a 2 óra 10 perc és 2 óra 30 perc között és nem férnek fel a 
Perecesre haza induló gyerekek. Illetve reggel 6.37 óra után és 7.00 óra között szintén szükséges 
lenne egy busz beépítése. Ezek fontos kérdések lennének. Novemberben azt a választ kapta az 
MVK Zrt.-től, hogy ezt meg fogják vizsgálni, és januárban visszatérnek a témára. Azóta sem történt 
semmi változás. Ezt viszont mindenféleképpen kérné.  
 
Szarka Dénes: A közösségi közlekedés valóban egy nagyon érzékeny téma, melyhez hozzányúlnak 
ezzel az előterjesztéssel. Nagyon sok vita és nagyon alapos előkészítés előzte meg ezt az 
összeállítást. Az az alapállás, és itt most nem az elmúlt négy évről beszél, hanem évtizedekről, 
ahogyan azt Alpolgármester Úr is elmondta. Ez egy évtizedekkel ezelőtt kialakult rendszer, amiben 
ez a változtatás nem történt meg. Nyilvánvalóan, amikor egy rendszer bejáratódik, működik, akkor 
ahhoz már évtizedek távlatából egyre nehezebb hozzányúlni a hatékonyság növelése, vagy akár az 
említett jogharmonizáció szempontjából, hiszen jogszabályok is alátámasztják azt, hogy abba az 
irányba el kell indulni. Amikor azt látják, hogy minden városvezetés gyakorlatilag látva azt, hogy a 
miskolciak számára mennyire fontos a közösségi közlekedés, azt mondhatja, hogy minden egyes 
városvezetés erőn felül igyekezett a tömegközlekedést forrással ellátni. Ez alól ez a városvezetés 
sem kivétel, hiszen soha ilyen mértékű forrást egyetlen városvezetés, egyetlen önkormányzat sem 
biztosított a közösségi közlekedés számára. Az egy másik kérdés, hogy a jelenlegi gazdasági 
környezetben mire elég, vagy mire volt elég korábban. Természetesen a városvezetésnek és 
valamennyi képviselőnek is ugyanaz a célja, hogy a miskolciak elégedettek legyenek a közösségi 
közlekedéssel. Cél az is, hogy az MVK Zrt. dolgozói jól érezzék magukat a helyükön, ők is 
elégedettek legyenek a vállalattal. Képviselőként, vagy városvezetőként ebben a testületben a 
legfontosabb szempont, ami mindenek felett áll, az az utasok, a miskolci polgárok elégedettsége a 
közösségi közlekedéssel. Ennek érdekében volt szükség erre az előterjesztésre, hiszen a 
városvezetés számára, az Önkormányzat, a Polgármesteri Hivatal számára, mint megrendelőnek 
biztosítani kell azt a szakmai kontrollt, amelynek révén hatékonyan tud együttműködni a 
közlekedési vállalattal. Látható, hogy ez más városokban is hasonlóképpen működik, ez nem 
egyedülálló példa. A cél teljesen egyértelműen az, hogy javuljon ez által a közösségi közlekedésnek 
a színvonala. Egy évtizedes hiányt kell pótolni. Egy olyan dolgot kell pótolni, amelynek már sokkal 
korábban kellett volna megtörténnie. És természetesen a jövőre nézve ezzel a megoldással további 
fejlődési pályára tudják majd állítani reményei szerint a közösségi közlekedést. Nyilvánvalóan 
nagyon nehéz a helyzet. Aki megismeri ennek az előterjesztésnek a tartalmát, tudja, hogy milyen 
jelenleg a helyzet a miskolci közösségi közlekedésben. Az látja, hogy miért van szükség ennek az 
előterjesztésnek a támogatására. Ő biztosan támogatni fogja és erre kéri a képviselőket is.  
 
Badány Lajos alpolgármester: Pár gondolattal szeretne reagálni Bajusz Gábor képviselő úr 
észrevételeire. Az egyik az volt, hogy négy év után jönnek rá, hogy valamit tenni kellene ebben a 
témában. Egy történelmi visszatekintéssel elmondaná, hogy maga a közlekedésszervező gondolata 
az a Város és Elővárosi Közlekedés Egyesülettől, azaz a VEKE-től ered, akik úgy tudja, hogy egy 
igazgatót is delegáltak az MVK Zrt. élére. Végül valami oknál fogva őt is leváltották és ez nem ment 
végig. A másik gondolat, hogy nyilvánvalóan Polgármester Úr sem tömegközlekedési Superman és 
senki sem érzi úgy az Önkormányzatnál, hogy nála volna a bölcsek köve ebben a témában. Éppen 
ezért értelemszerűen fel lett kérve egy olyan szakértő gárda, akiknek úgy érzi, a szakmai 
kompetenciájához nem férhet kétség. Az előterjesztésben foglaltak alapján a további működési 
módszerek kidolgozása majd az ő feladatuk lesz. Pár nevet említene belőle. Az egyik Vitézy Dávid, 
volt közlekedési államtitkár, aki egyébként a BKK Zrt. első vezérigazgatója. Itt van ebben a 
csapatban a BKK Zrt. tömegközlekedési divízió vezetője, aki előzőleg a BKV Zrt. 
igazgatóhelyettese volt. És köztük van az IFUA képviselője is, aki magát a szervezeti konstrukciót, 
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szervezeti felépítést alkotta meg a BKK Zrt. létrehozása során. Így mindenkit arra bíztatna, legyen 
bizalma ezen szakmai szervezetek és kompetenciák irányában. Nyilvánvalóan ez most csak egy 
szándék, hogy elinduljanak ezen az úton. Az ehhez kapcsolódó részletek, a szervezeti struktúra, a 
közszolgáltatási szerződés kidolgozására majd ezt követően kerül sor és ezek majd újra be fognak 
kerülni a Közgyűlés elé.  
 
Veres Pál polgármester: Rövid időre átadja a vezetést Varga Andrea Klára alpolgármester 
asszonynak. 
 
Molnár Péter: Amikor az ezt a napirendet tartalmazó e-mailt kinyitotta és a címét elolvasta, nagy 
levegőt vett és azon gondolkozott, hogy vajon akkor most tényleg egy komoly, értelmes 
előterjesztést kapott-e? Ehhez képest számára csalódás volt ez az anyag. Azt nem látja, hogy a 
miskolci gyalázatos közösségi közlekedés helyzetén ez hogyan, miként tud javítani. Sok területen 
gondja van a baloldali városvezetésnek a város irányításával. Immár negyedik éve próbálják 
irányítani nagyon kevés sikerrel ezt a várost. De ezek a gondok, problémák leglátványosabban, 
legszembetűnőbben a baloldal számára kudarcként a tömegközlekedésben jelennek meg. Minden 
miskolci, aki a közösségi közlekedést használja, nap mint nap tapasztalja azt, hogy milyen gyatra 
annak a minősége, színvonala Miskolc városában. Az előterjesztésben szereplő elgondolás nem 
ördögtől való, azt el kell ismerni. De nem látják, nem érzékelik azt, hogy ettől most ez a miskolci 
közösségi közlekedés miért lenne jobb. A nagy kérdése: a városvezetés most ébred? Négy év után 
most ébrednek fel? Még csak most látják be, hogy milyen katasztrofális állapotban van a miskolci 
közösségi közlekedés? Eddig nem érzékelték? Eddig nem látták? Alpolgármester Úr visszautalt 
felvezetőjében az előző időszakokra, évtizedekre. De 2019-ig Miskolcon egy jól működő közösségi 
közlekedés volt. Ez volt a helyzet a ’80-as, ’90-es években, a 2000-es években, még a baloldal vezette 
Káli Sándor ideje alatt is – bár akkor egy nagy arányú nyirbálást hajtottak végre a miskolci 
buszközlekedésben – egy működő közösségi közlekedés volt. A maihoz képest mindenképpen 
jobb. És 2019-ig ez volt a helyzet Miskolc tömegközlekedése vonatkozásában. 2019 ősze-tele óta, 
amióta a miskolci baloldaliak vezetik ezt a várost, gyakorlatilag azóta omlott össze a miskolci 
tömegközlekedés. Azóta tapasztalják azt a miskolciak, hogy teljesen kiszámíthatatlanok a járatok. 
Nem is lehet már megszámolni, hányszor, milyen sűrűn változtatták meg a menetrendeket. 
Beszélnek itt mindig különböző munkacsoportokról… Bazin Levente Dávid képviselő úr is 
járatritkításról beszélt. Azért nem bíznak annyira az anyagban, mert van egy olyan benne, hogy 
tarifák, díjszabások módosítása. A kérdése az, hogy akkor most megint emelésre törekszenek? 
Hiszen már többször emelték a miskolci tarifákat. Elhangzott egy olyan, hogy menetrendi csoport. 
Van valamilyen munkacsoport – erről az MVK Zrt.-nél beszélnek –, de nem tudja senki, hogy mi 
az a fantomszervezet. Egyszer ő már rákérdezett Alpolgármester Úrtól, aki részben adott rá választ, 
hogy kik is vannak ebben a munkacsoportban és mit csinálnak, milyen díjazásért. Most elmondta 
Alpolgármester Úr, hogy megint egy szakértői gárdát kértek fel arra, hogy ezen az anyagon 
dolgozzon. A kérdés az, mennyibe kerül ez a szakértői gárda? Mennyiért csinálják ezt az 
előterjesztést, ezt a módosítási javaslatot? Mennyibe kerül ennek a munkacsoportnak, amely nem 
az MVK Zrt. embereiből áll, a működtetése mennyi pénzt emésztett már fel? Úgy gondolja, hogy 
az MVK Zrt.-nél vannak jó szakemberek. Zárójelben megjegyzi, hogy megköszöni a miskolci 
villamosvezetőknek, a miskolci buszvezetőknek az áldozatos munkáját. Mert az nem semmi, amit 
nekik el kell tűrniük. Lehet, hogy sokszor az ő hátukon csattan az ostor, talán ők hallják a 
szidalmazást azért, amiért a baloldali városvezetés a felelős. Vannak jó szakemberek az MVK Zrt.-
nél. Nem értik, hogy miért nem engedik meg nekik, hogy egy normális menetrendet készítsenek 
ők? És nem látják azt, hogy ezzel az előterjesztéssel, ezzel az elképzeléssel pénzt vonnak el az MVK 
Zrt.-től, azért, hogy egy új városházi osztályt hozzanak létre. Ettől mitől lesz jobb a közösségi 
közlekedés? Sűrűbben fognak járni a villamosok, buszok? Főleg, aki Miskolc peremterületén laknak, 
nem óránként közlekedő buszokkal fognak járni? Nem látják, nagyon homályos számukra ez a 
történet, ezért nem tudják támogatni ezt az előterjesztést. 
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Gazdusné Pankucsi Katalin: Amikor az előterjesztés címét elolvasta, már akkor felvetődött 
benne egy kérdés. A közösségi közlekedés minőségének javítását célzó intézkedések vannak, de 
szerinte átszervezést kellett volna írni. Hogy mitől lesz jobb, ha átszervezik a közösségi 
közlekedést? Átolvasás után több kérdés is felmerült benne. A kiszervezéssel kapcsolatban történt-
e szakmai, gazdasági, jogi vagy bármilyen egyeztetés az MVK Zrt.-vel, az igazgatósággal, a 
munkavállalókkal, szakszervezetekkel, mert ez az előterjesztésből nem derül ki. Az MVK Zrt.-ből 
kiszervezendő tevékenységeket jelenleg végző szakemberek, munkavállalók bizonytalanságban 
vannak azok után, hogy megismerhették az előterjesztést. Mi lesz velük? Keresniük kell más 
munkahelyet? Ki fogja ellátni az ő feladatukat? A gazdasági rész kidolgozatlan, nem lehet tudni még 
nagyságrendileg sem, hogy hány embert érint. Hányat vesznek át, hányan kerülnek utcára, mennyi 
támogatáscsökkenést jelent ez valójában? Mennyi a költségmegtakarítás a közlekedési vállalatnál, és 
mennyi a költségnövekedés a Polgármesteri Hivatalnál? Nem tartják-e kockázatosnak, hogy 
ellátatlanul maradnak kulcsfontosságú feladatok? Információi szerint a közlekedési vállalat három 
reprezentatív érdekképviselete és az üzemi tanács levelet írt Polgármester Úrnak, melyben 
aggodalmukat fejezik ki az egyeztetések nélküli átszervezések miatt. Mivel az MVK Zrt. nagy 
munkavállalói csoportját érinti az intézkedési csomag, nem gondolja a Polgármester Úr, hogy teljes 
körű tájékoztatás megadása lett volna szükséges irányukba? Várja a választ.  
 
Erdei Sándor Zsolt: Bajusz Gábor képviselő úr példálózott a Pókemberrel. De a Pókembert ugye 
előzőleg megcsípte a pók, mielőtt szuperképességei lettek volna. Kérdezi, hogy őket mikor csípi 
már meg valami, hogy végre felébredjenek Csipkerózsika álmukból. A Fideszes képviselőtársak azt 
hiszik, hogy a miskolci városvezetés úgy működik, mint a mesében a jó tündér, hogy lendít egyet a 
varázspálcájával és máris van tök hintója Hamupipőkének és az egerekből paripák lesznek és még 
üvegcipellő is a szegény lánynak a lábára. Szeretné felvilágosítani a képviselőtársait, a valóságban 
nincsenek varázspálcák. A valóságban eredményt csak kitartó és alázatos munkával lehet elérni. És 
főleg, ha hagyják a városvezetést dolgozni és nem vonják el folyamatosan a forrásokat. A korábbi 
városvezetés úgy kezelte 2019. előtt az MVK Zrt.-t, mint például Várkonyi Andrea Mészáros 
Lőrincet. Kiszipolyozták a végletekig. Igényt tartottak belőle az összes narancslére, amivel a cégen 
keresztül nyerészkedni lehetett. Dorbézoltak az adófizetők pénzéből, mintha nem lenne holnap. 
Aztán most rá kell nézni szerencsétlen Lölőre is, úgy néz ki, mint ahogyan az MVK Zrt. főkönyve, 
amikor átadásra került nekik. Le van szegény soványodva. Azt mondják, számtalan javaslatuk volt 
arra vonatkozóan, hogyan lehetne javítani a közlekedés színvonalát. Megkérdezi, tudják-e mi a 
javaslatuk? Az, hogy a járatok száma sűrítésre kerüljön. A kérdése az, hogy miből? A korábbi 
városvezetésnek valójában soha egy épkézláb szakmai javaslata nem volt. Hol van a pénz? Kéri, 
adják vissza szolidaritási adóra elvett milliárdokat! A mostani városvezetésnek most van javaslata. 
Kompetens, előremutató, jól funkcionáló, a tömegközlekedést alapjaiban megtámogató szakmai 
terv. Ha a Fideszes képviselők szerint Miskolc többet érdemel, akkor támogassák a 
kezdeményezést. Ezzel a koncepcióval meg lehet adni a pozitív változás lehetőségét a 
városlakóknak.  
 
Hollósy Endre András: A baloldali városvezetéstől azt kérdezi, hogy teljesen hülyének nézik a 
miskolciakat? Három és fél éve vezetik a várost és most próbálnak veszett fejsze módjára menni az 
események után? Leállítják 40-50 %-os ritkításokkal a járatokat. Polgármester Úr nyilatkozta a 
Népszavában 2019 novemberében, hogy válságmenedzsert neveznek ki az MVK Zrt. élére. Azóta 
elteltek az évek, semmi nem történt. Aztán Badány Lajos alpolgármester úr bejelentette azt, hogy 
sok millió forintból budapesti cégek csinálják meg a tanulmányt a menetrendi összeállítással 
kapcsolatban. Olyan cégekről beszélünk, amelyek Budapesten a közlekedésen belül a kerékpáros 
problémáját oldották meg a városnak. Látható, hogy Budapest hogyan szenved ettől a stratégiától, 
amelyből a miskolciak nem kérnek. Állandóan számháborúztak itt a számokkal kapcsolatban. A 
DK-val nem szokott egyetérteni, de egyik képviselőjük, Szilágyi Szabolcs korábban elmondta azt, 
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hogy nem feltétlenül csak pénzügyi kérdés a tömegközlekedésnek a szervezése, hanem adott 
esetben személyzeti kérdés. 2019 novemberében Polgármester Úr nyilatkozta saját Facebook 
oldalán, hogy Miskolc nem lesz következmények nélküli város. Az elmúlt három és fél éves munka 
alapján, legalábbis, ami a tömegközlekedés szétverését illeti, semmilyen személyi konzekvenciák 
levonása nem történt meg. Meg kell nézni, több, mint ötvenszer módosították a menetrendet. Vagy, 
ha az Avas – Komlóstető között egy fiatal el akar jutni valahová, az applikációt nem tudja 
normálisan letölteni, mert nem működik. Akadozó WiFi rendszer van. Ezen felül pedig olyan 
agyrémek, amelyeket már sokszor elmondtak az elmúlt időszakban. Például a bliccelők jutalmazása, 
amely nonszensz Magyarországon. Nem is látják a hozadékát ennek a történetnek. Visszatérve a 
személyzeti kérdésekre, a közlekedésszervezési osztály létrehozásának gondolata azt jelenti a 
Fidesz-KDNP Frakció számára, hogy a felügyelő bizottságban helyet foglaló politikusok 
megbuktak. Innentől várják a személyi konzekvenciákat Polgármester Úrtól, hogy azok a 
képviselők, akik adott esetben részt vesznek a tömegközlekedés felügyelő bizottságában, miért 
veszik fel a fizetésüket adott esetben? Akkor el kell dönteni ezt a kérdést. Viszont ahhoz, hogy ez 
egyáltalán megtörténjen, a Polgármester Úrnak kell a sarkára állni. Egyébként a Fidesz-KDNP 
Frakció szintén azt javasolja, hogy a megnövekedett bevételekből, ami a helyi iparűzési adó 
vonatkozásában történt, igenis állítsák helyre a tömegközlekedést. És legalább minimális 
mértékben, de történjen járatsűrítés! 
 
Dr. Nagy Ákos: Annyiban csatlakozna a Molnár Péter képviselő úr által elmondottakhoz, hogy az 
előterjesztés címe valóban nagyon kecsegtető volt, tartalmilag viszont már gyengébb. 42 hónapja 
van új vezetése a városnak. Ennek a tartalmatlan, buta semminek az előhozására oldalanként hat 
hónap volt. Ha a városvezetés oldalanként ennyire képes, akkor nagy baj van. Többen is elmondták, 
42 hónapja azt állítják, amely látható is, hogy baj van a tömegközlekedéssel. 42 hónapig mi történt? 
Most szakemberek képbe hozását ígérik, és azt mondják, egy új osztály fogja megoldani az eddigi 
problémákat. Azt mondják, hogy szakemberek fognak érkezni. Meg szeretné kérdezni, hogy a 
szakemberek között szerepel-e az MVK Zrt. felügyelő bizottságának jelenlegi elnöke? Ismerik-e őt, 
tudják-e róla, hogy micsoda nagyszerű közlekedési tevékenységet fejtett ki? Örülne, ha elmondaná 
Alpolgármester Úr, tud-e arról, hogy az utódja milyen körülmények között távozott és miért a BKK 
Zrt.-től? És tud-e arról a cikkről, ami úgy szól, hogy felmentették állásból a veszprémi 
önkormányzat buszvállalatának szakmai igazgatóját, Mihálszky Gábort? A bakonyi város vezetése 
őt tartja felelősnek azért, hogy a helyi járatokat üzemeltető buszos cég az idén eredetileg tervezett 
600 millió forint helyett 1,6 milliárd forintos önkormányzati támogatásra szorul. Alpolgármester 
Úr, kit akarnak idehozni? Ki lesz ebben a csapatban a szakértő? Kikből fog ez felállni? Milyen 
osztályt akarnak rászabadítani a Polgármesteri Hivatalra? Miért akarják kasztrálni az MVK Zrt.-t? 
Ezt mesélje el! A terveket látják, de komoly probléma van. A közösségi közlekedés működésére 
fordítható forrást kívánják csökkenteni. Így kérdésként merül fel, hogy az osztály kialakításával 
elérhető előnyök - kifejezetten anyagi előnyökre gondol, akár megtakarítás formájában -, 
meghaladják-e azokat a hátrányokat, vagy jobbak-e, mint azok a hátrányok, amit az MVK Zrt. 
munkavállalóinak okoznak? Ezt a pénzt miért nem költik el az MVK Zrt. buszvezetőinek, 
villamosvezetőinek, karbantartóinak bérére, vagy a társaság működésének normalizálására? Tehát 
sok a kérdés, az előterjesztés pedig egy tartalmatlan semmi. Válaszokat vár.  
 
Barta Gábor: A miskolci közösségi közlekedés minőségének javítását célzó előterjesztés 
áttanulmányozása után olyan érzése támadt, mintha szándékos lenne a közösségi közlekedés 
ellehetetlenítése a városban. Mintha szándékosan olyan helyzet lenne teremtve, hogy utána meg 
kelljen menteni a vállalatot. És a csodafegyver, egy újabb osztály felállítása a Városházán. Mert ott 
majd megoldják azt, amit az MVK Zrt.-nél eddig nem tudtak. Tanulmányok tömkelege készült a 
közlekedési vállalatról sok tízmillió forintért, amelyek tartalma máig nem, vagy csak részleteiben 
ismerhető. Ahelyett, hogy egy normális menetrend készült volna, amit nem kell hetente módosítani. 
A Miskolci Közlekedési Vállalatnak nem egy újabb átszervezésre, a miskolciaknak nem egy 
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közlekedésszervezési osztályra van szüksége, hanem működő tömegközlekedésre. Kiszámítható 
menetrendre és olyan szakember gárdára, akik választ tudnak adni a megváltozott környezet 
kihívásaira, mert ezzel szemmel láthatóan nem tudtak megbirkózni az elmúlt négy évben. Ezt 
minden miskolci polgár nap, mint nap a saját bőrén tapasztalhatja. Bármilyen válságmenedzsment 
is van felállítva 2019-től, a közösségi közlekedés minősége sikeresen a ’60-as évek színvonalára 
süllyedt. Illetve nem, mert a ’60-as években a villamos még kiment Hejőcsabára, most pedig nem. 
Kéri, egyet ne felejtsenek el a Tisztelt Városanyák, Városatyák, a buszok és a villamosok nem 
tanulmányoktól és nem új városházi osztályok létrehozásától mennek.  
 
Badány Lajos alpolgármester: Elég sok kérdés felmerült, míg visszakerült hozzá a válasz 
lehetősége, de azért megpróbál gyorsan válaszolni. Molnár Péter frakcióvezető úr gyakorlatilag arra 
célozgatott, hogy a jelenlegi városvezetés tönkretette a közlekedést. Erre azt mondja, ha a mostani 
Önkormányzat még a Fidesz-KDNP által kinevezett vezérigazgató által vezetett cég működéséhez 
a költségvetésből a korábbiakhoz képest több, mint ötszörös támogatást biztosít, akkor elég erős 
azt állítani, hogy most lett tönkretéve a közösségi közlekedés, hiszen az említett szakember irányítja 
a vállalatot és ehhez ötszörös támogatást kap. Az, hogy a tarifák módosítását olvasta ki abból a 
bizonyos mondatból, hogy a tarifapolitika stratégiai irányainak meghatározása, azért ez a két tény 
elég távol áll egymástól. Gazdusné Pankucsi Katalin elég sok kérdést tett fel és neki is csak azt tudja 
mondani, hogy mindenre a kidolgozott határozati javaslat ad majd neki választ. Amiatt aggódni, 
hogy ez a rendszer működésképtelen lenne, elég erős annak tudatában, hogy a BKK Zrt. 
tökéletesen működik és ellátja a funkcióját. Magával a dolgozókkal és a szakszervezetekkel történő 
egyeztetést természetesen le fogják folytatni. Nem gondolja, hogy bármelyik dolgozónak aggódnia 
kellene, hogyha mondjuk egy budapesti struktúra BKK Zrt. – BKV Zrt. viszonylatában a BKV 
Zrt.-hez kerülne, akkor itt bármiféle hátrány érné őket, tehát a működési rendszerben bármiféle 
hátrányt szenvedne. Hollósy Endre András képviselő úr által mondottakra reagálva, mely szerint 
tartalom semmi, felhívná a figyelmét arra, hogy gyakorlatilag ez még egy előzetes szándék, egy irány. 
Ennek a részleteit ki fogják dolgozni. Most azt állítani, hogy egy olyan ember, aki létrehozta magát 
a BKK Zrt.-t, és azt el lehet mondani, hogy tökéletesen működik, egy tartalomként semmi 
előterjesztést állít elő, elég erős szakmai kritika. Nem gondolja, hogy ez az ő képességeit kétségbe 
vonhatná. Teljes mértékben megbízik benne. De ha a többi képviselő részéről kétely merül fel a 
személye irányába, akkor azt most megfogalmazták. Barta Gábor képviselő úr észrevételére azt 
mondaná, minden egyes problémára – mivel az MVK Zrt. jelenlegi működésével kapcsolatban 
vetette fel a kritikai észrevételeit -, minden egyes észrevételre az lesz a válasz, hogyha létrehozásra 
kerül egy ilyen szervezet, pontosan ezeket az anomáliákat, ezeket a problémákat hivatott majd 
kiküszöbölni.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Végig hallgatta a vitát és a maga részéről azon gondolkozott, hogy 
talán felesleges is. A Közgyűlés sokadik órájában azokat a részletes kampányszlogeneket, amelyeket 
lehetett hallani, nem követik a televíziót nézők. Ilyen mélységében a vita nem érdekli a miskolciakat. 
A miskolciakat az érdekli, hogy milyennek ítélik meg a közösségi közlekedést. Azt lehet hallani, 
hogy most történik ébredés, hiszen a korábbi városvezetésnél működött. Tudták finanszírozni. 
Működni működött, de nem tudták finanszírozni. Rendbe kell tenni ezt a mítoszt. Éveken keresztül 
nem sikerült finanszírozni ezt a vállalatot. Ilyen formán lehet azt mondani, hogy nem működött, 
csak működőképesnek látszott. És a mostani városvezetésre lett hagyva ez a rom, amivel kellett 
volna valamit kezdeni. Képviselőtársa korábbi kérdésére, hogy mitől mennek a buszok és a 
villamosok, válaszol. A buszok és a villamosok a pénztől mennek. Ebbe a rendszerbe pénzt kell 
belerakni. Ha van erre elég pénz, akkor elég villamos fut. Ha van elég pénz, akkor elég busz fut. 
Visszautal arra, amit Alpolgármester Úr elmondott, bár ő csak öt éves visszatekintést tett, ötszörös 
forrásigénye van ennek a feladatnak. Ha tíz éves időtávon nézi, akkor még rosszabb a helyzet. 
Egyszerűen Magyarországon a közösségi közlekedés finanszírozása az, ami nem működik. Ez nem 
csak Miskolcon van így. A pénz kérdése nem csak itt probléma. Korábban elhangzott a bezzeg 
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város, Debrecen. Ott sem tudják finanszírozni a közösségi közlekedést. Itt a pénzkérdés a 
legfontosabb. Pont a zárszámadás kapcsán kapták meg azt, hogy mennyi helyre lehetne költeni azt 
a nagyon-nagyon kevés forrást, amely még rendelkezésre áll. Szívesen költene a városvezetés, sőt, 
költ is az MVK Zrt. finanszírozására. Soha nem látott mértékű ennek a vállalatnak a veszteség 
ellentételezése és soha nem látott mértékű pénz áramlik át az MVK Zrt.-hez. Nem úgy működnek 
naponta, hogy reggelente bejön, átsétál Alpolgármester Úrhoz és mondja neki, Lajos, ma is 
ritkítsunk egy kicsit? A városvezetés szeretné a legjobban azt, hogy megfelelő járatszámokkal tudják 
működtetni a miskolci közösségi közlekedést. De nem azt várja el, hogy bennük bízzanak. Még 
akkor sem ezt várja el, ha a lelkük mélyén ugyan bíznak bennük, de ezt sohasem fogják talán még 
önmaguknak sem bevallani. Bízzanak Vitézy Dávidban. Elhangzott egy szakértő, Vitézy Dávid 
neve, aki ebben az országban egy kompetens közlekedési szakember, aki a BKK Zrt.-nek az első 
elnök vezérigazgatója volt, aki történetesen az Orbán-kormány közekedési államtitkára volt. Arra 
kéri a Közgyűlést, hogy bízzanak bennük. Még egy megjegyzés. Felmerült, hogy most kezdenek 
valamit a választások előtt egy évvel? Ezzel a döntéssel és ezzel a munkával a jövőt próbálják építeni. 
Bárcsak ezt tette volna a korábbi városvezetés is!  
 
Deák-Bárdos Mihály: Sok minden elhangzott a közlekedés kapcsán a vitában, de ő szeretne mégis 
az előterjesztés szerinti dolgoknál maradni. A határozati javaslatban az olvasható, hogy az 
ügyfélszolgálati tevékenység is érintett a kiszervezésben. Utánajárt és azt tapasztalta, hogy az elmúlt 
években kettő alkalommal is az MVK Zrt. nyert az ügyfélkapcsolati versenyen, ahol többek között 
a MÁV, a Volán és más városi cégek versenyeztették magukat. A kérdése a következő. Milyen 
információk alapján születtek meg a kiszervezéssel kapcsolatos döntések az Önkormányzatnál, 
miközben az előterjesztés is azt tartalmazza, hogy nem rendelkeznek a szükséges szakmai 
kompetenciákkal.  
 
Dr. Kovács László: Ha a Hodobay tervről az elmúlt Közgyűlésen azt mondták, hogy az egy gyenge 
előterjesztés, amit erősen lehetett kritizálni, akkor erre tulajdonképpen azt kell mondani, hogy ez 
az előterjesztés egy egészen komoly beismerő vallomás. Még akkor is, ha ezt soha nem fogják 
elismerni. Beismerő vallomása annak, hogy 3,5-4 éves toporgás után oda jutottak, hogy ennyit tud 
mondani a baloldali városvezetés, hogy akkor egy új osztályt fog létrehozni a Polgármesteri 
Hivatalban. Amikor Polgármester Úr megnyerte a választást, az egyik első tevékenysége volt, hogy 
kiment az MVK Zrt.-hez és azt mondta, azonnal elindítja az átvilágítást, majd jönnek a tervek, a 
lehetőségek. Létre is jött egy munkacsoport, amelyről az előterjesztés is említést tesz. Mi lett ennek 
a munkacsoportnak az eredménye? Mit hozott fel? Beletették ebbe a bizottságba a saját embereiket. 
Hogyan működött ez a bizottság? Úgy tűnik, közel négy év tevékenység után ennek a baloldali 
városvezetésnek minden baja és betegsége kijön. Az is látszódik és érződik, hogy talán még belülről 
sincs egyetértés. Szopkó Tibor alpolgármester úr azt mondja, hogy nem érdekli az embereket? De! 
Akiket ő képvisel, kint a periférián, Lillafüreden, meg Ómassán, borzasztóan kíváncsiak arra, 
hogyan fog alakulni a menetrend. Az elmúlt években történt menetrend ritkítások a periférián 
történtek. És ezeket az embereket nagyon érdekli. Ha van valami, amivel tartozik a miskolci 
városvezetés a miskolciaknak, az bizony a közlekedés. Lehet arról beszélni, hogy alulfinanszírozott 
a közlekedés. Igaz. De alulfinanszírozott volt 5-10 évvel ezelőtt is. Meg 15 évvel ezelőtt is. Meg 20 
évvel ezelőtt is. De működtek. És hogy mi érdekli a miskolciakat? Hogy működnek-e a buszok és 
a villamosok, van-e megfelelő menetrend? Ez valóban érdekli őket és ha valamit számon fognak 
kérni ezen a városvezetésen jövőre a választásokon, az többek között ez. És lehet, hogy elsősorban 
az lesz, hogy milyen közlekedést tudtak biztosítani, fenntartani. Azzal, hogy leírták, létre fognak 
hozni a Polgármesteri Hivatalon belül egy osztályt, úgy gondolják, hogy ez meg fog változni? 
Először arról kellene számot adni, hogy a munkacsoport mit bizonyított. Az átvilágítások mit 
hoztak? Semmiről nem tudnak semmit. Úgy gondolják, hogy egy huszárvágással mindenre 
megoldás lesz, ha létrehozásra kerül egy osztály a Polgármesteri Hivatalon belül. Ez egy egészen 
gyenge teljesítmény.  
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Dr. Simon Gábor: Szopkó Tibor alpolgármester úr mítoszokról beszélt. Ehhez szeretne 
csatlakozni. Ha valaki Miskolcra költözik, vagy a Holdról idecsöppen és hallgatja a Fideszes 
képviselőket, akkor tényleg azt gondolja, hogy itt korábban minden jól működött, most meg 
minden rosszul működik. Tény és való, hogy ez egy mítosz. Egy-két dolgot mondana a hangoztatott 
mítoszhoz. Egyik az, hogy csináltak a közlekedési vállalatnál 5 milliárd forint veszteséget és azt 
mondták a közlekedési vállalatnak, hogy ezt hitelből kell pótolni. Amikorra eljött a választás 2019-
ben, 5 milliárd forint hitelt felvetettek a közlekedési vállalattal, merthogy az akkori városvezetés 
nem tudta finanszírozni azt a menetrendet, amelyet megrendeltek. Mi lett az 5 milliárd forint sorsa? 
Közben a Kormány tevékenysége miatt a hitelkamatok elszálltak egy változó kamatnál. Közel 20 
%-os hitelkamatok vannak. 5 milliárd forintra ez évi 1 milliárd forint hitelkamat. Ezt hagyta itt az 
előző városvezetés. A mostani rendszerben nem elég, hogy a céget kellene működtetni, a banki 
hitelt kellene törleszteni és ennek a kamatait fizetni. Mítosz kettő, hogy mikor volt a közlekedési 
vállalatnál sztrájk? Emlékezhet rá mindenki, hogy a jobboldali vezetés időszakában a dolgozók 
sztrájkoltak. Miért sztrájkoltak? Azért sztrájkoltak, mert nem voltak elégedettek a saját helyzetükkel 
és azokkal az intézkedésekkel, melyeket akkor a vezetők rászabadítottak a társaságra. 2019-ben 
jelentős polémiát váltott ki, hogy miért nincs betartva az a menetrend, amelyet a Közgyűlés rendel 
meg. Kiderült, hogy azért nem volt betartva, mert nem volt elég buszsofőr. A menetrend ott volt, 
a busz ott volt, csak nem volt, aki ráüljön, hogy kimenjen. Egy csomó járat ezért volt törölve. 
Ezeket azért kellett most elmondania, hogy egyáltalán nem igaz, amit be akarnak állítani, hogy előtte 
minden szuper volt. Elkezdték a céget rendbe rakni. Azt az egyet nem szabad elfelejteni, hogy 2019. 
után jött 2020., és 2020 márciusában jött egy COVID járvány. És mi lett ennek a következménye? 
Az, hogy a közlekedési eszközeik gyakorlatilag kiürültek. Az utazó közönség ¼-ére csökkent, ezáltal 
a bevétel is ¼-ére csökkent. Majd a Fideszes képviselők elkezdtek intézkedni. Első intézkedésük az 
volt, hogy elvonták azt az 500 millió forint központi támogatást. Majd elvonták 2021-ben, 2022-
ben és 2023-ban is. Évente 500 millió forintot elvont a Kormány ettől a vállalattól. Arról sem 
szabad elfeledkezni, hogy egyébként helyesen, több ezer miskolcinak kiadtak egy kártyát, amelynek 
felmutatásával ingyen utazhattak évekig a buszon és a villamoson. Ez egy helyes intézkedés volt, 
csak, aki ezt az intézkedést meghozta, annak a számlát ki kell fizetni. Ez úgy működik Nyugat-
Európában is, hogy ahol mentességet kap bárki, attól ő az elektronikus e-ticketjével becsekkol, és 
az állam, aki ezt az intézkedést hozta, kifizeti ennek a számláját. Magyarországon az állam nem ezt 
a számlát fizette ki, hanem elvonta az 500 millió forintot. Ilyen peremfeltételek vannak. És ugye a 
COVID elmúltával folyamatosan normalizálódik a helyzet, térnek vissza az utasok ebbe a 
rendszerbe. Közben jött az energiaválság. Mindenki tudja, hogy energiaválsággal a gázüzemű busz 
– amelynek a beszerzése egyébként helyes volt – üzemeltetésének díja egyik pillanatról a másikra a 
gáz árának tízszeresére emelkedése miatt jelentősen megemelkedett. Nem a világpiacon, hanem 
gyakorlatilag a Kormány intézkedése miatt. És ebből az ezer sebből vérző közlekedési vállalat az 
elvont pénz és a sok-sok gond dacára fizessen ki egy tízszeres gázárat. Ezt a képletet más sem tudja 
megoldani és megmagyarázni. Ezt hogyan lehetne összerakni? Ennek ellenére azt mondja, hogy az 
a több száz dolgozó, aki ott volt a cégnél, legyen az busz-, vagy villamosvezető, a COVID ideje 
alatt, az energiaválság ideje alatt megállta a helyét. Azt szokta nézni, hogy amikor azt mondják, nem 
működik a cég, a menetrend betartása, a menetrendet viszont a Közgyűlés rendeli meg. Tehát ez 
nem úgy van, hogy a menetrend valahonnan előpottyan, hanem ez közgyűlési szavazás és 
közszolgáltatási szerződés keretében történik. Az a kérdés, hogy a cég képes-e a menetrend 
betartására, vagy nem. A működés minőségét elsősorban ez jelenti. Nyilván mindenki azt szeretné, 
hogy a Közgyűlés olyan menetrendet rendeljen meg, ami több járatot tartalmaz. Ehhez pedig 
tényleg arra van szükség, amit szintén Alpolgármester Úr mondott. Több pénzre.  
 
Molnár Péter: Vitatkozni szeretne Frakcióvezető Úrral abban a tekintetben, ők továbbra is azt 
állítják, hogy 2019-ig, amig nem a jelenlegi vezetés irányította a várost, egy egészen elfogadható 
közösségi közlekedése volt Miskolc városának. És ez igaz az előtte lévő hosszú évekre, évtizedekre. 
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2019. tele óta katasztrofális a miskolci tömegközlekedés. Ezt nem csak a mindennapi tapasztalás 
miatt mondja. Erről panaszkodnak a diákok az iskolában, a munkába járó és onnan hazatérő 
miskolci dolgozók, hogy katasztrofális a miskolci közösségi közlekedés. Ezt hallják folyamatosan. 
Ezért állítják ezt. A miskolci tömegközlekedést a baloldal tönkretette. Most pedig előállnak ezzel 
az előterjesztéssel, de nem látható, érzékelhető az, hogy miért és mitől lesz jobb Miskolcon a 
közösségi közlekedés. Azt furcsállják, hogy amikor arra panaszkodnak, hogy nincsen pénz, akkor 
most egy új osztályt akarnak felállítani a Városházán. Kéri, tisztázzák már le, hogy ennek a forrása 
honnan lesz pontosan. Ha van plusz pénz, azt miért nem a busz- és villamosvezetők bérére költik? 
Senki nem látja, hogy mit is akar a jelenlegi városvezetés igazából. Mintha az történne, hogy nem 
tudja a jobb kéz, mit akar a bal kéz Miskolc városában a közösségi közlekedéssel kapcsolatban. 
Szeretné megkérdezni, hogy lehet-e tudni ezen előterjesztés kapcsán, mi az MVK Zrt. Felügyelő 
Bizottságának az álláspontja? Mi a szakszervezetek álláspontja? Még itt van Vezérigazgató Úr is. Mi 
az MVK Zrt. vezetésének az elgondolása, véleménye erről az előterjesztésről? Hogyan látják? Ettől 
valóban jobb lesz Miskolc közösségi közlekedése? Újra meg szeretné említeni, Miskolc honlapján 
továbbra sem lehet látni a korábbi tanulmányokat közzétéve, hogy a miskolciak ezeket 
megismerhessék. Tehát továbbra is csak titkolóznak. Most akkor hány munkacsoport van? Amiről 
csak most a Közgyűlésben a baloldal beszélt, az három szakértői csoport. Ezek tételesen mennyibe 
kerülnek a miskolciaknak, az Önkormányzatnak, az MVK Zrt.-nek? Erre kér választ.  
 
Kozma István Jánosné: Örül annak, hogy végre észrevételre került, hogy a tömegközlekedés 
tekintetében elkerülhetetlen és szükségszerű a változtatás. Nyilván mindenki látja és hallja a 
miskolci lakosságtól az elégedetlenséget. A tervezet szerint a Polgármesteri Hivatalban közlekedési 
és szervezési feladatokat ellátó osztály jönne létre, melynek ellenőrzési feladatok mellett többek 
között a menetrend tervezés, a tarifák, a díjazás, módosítások előkészítése is feladata lenne. Nem 
egészen érti, mitől fog ez így jobban működni? Mivel lesz hatékonyabb a város tömegközlekedése, 
hogy egyes kulcsfontosságú feladatokat a Polgármesteri Hivatalban végzik a jövőben? Azt gondolja, 
eddig is szakemberek végezték ezeket a feladatokat az MVK Zrt.-nél. Feltételezi, hogy ezen 
feladatok mentén folyamatos volt az egyeztetés az Önkormányzat és a közlekedési vállalat között. 
Kétkedve fogadja, hogy ez az átszervezés, kiszervezés elegendő lenne a tömegközlekedés javítása 
érdekében. Mindenesetre a napirendi pont elfogadása esetén sok sikert kíván az új osztálynak! Lesz 
teendője, van mit javítani Miskolc város tömegközlekedésében. 
 
Soós Attila: Röviden, kettő részre bontaná a mondanivalóját. Az egyik az itt elhangzó „kamuknak” 
a feltárása, hogy a miskolciak tudják, melyik része igaz, mi a tényszerű abból, ami itt elhangzott 
néhány képviselő szájából. A másik része az, hogy mit fognak ebből érezni a miskolciak? 
Tényszerűen elhangzott az, hogy 5 milliárd forint vesztesége van az MVK Zrt.-nek. Ha valaki 
megnézi az éves beszámolót, az MVK Zrt. a 2020. évtől veszteséges. Több milliárd forint hitelt 
vettek fel, mint Fidesz-KDNP időszak alatt. Anélkül, hogy üzleti titkot sértene, nagyságrendileg 
több milliárdosra felhízlalni az MVK Zrt. hitelállományát, azt a jelenlegi városvezetés tette. Nyilván 
megint elhangzott, hogy COVID-válság, meg energiaválság. Amikor elhangzik, hogy a Fidesz-
KDNP-s képviselők elvettek évente 500 millió forintot, azt úgy hívják, hogy hazugság. Semmit nem 
vettek el Fidesz-KDNP-s képviselőként. Ha ezzel tömik a miskolciak fejét, akkor konkrétan 
hazudnak. És ha már az is elhangzott, hogy ingyen járatok, azt kettő részre kell bontani. Egyrészt 
vannak az úgynevezett MÁK-os kártyák, amihez semmi köze a képviselőknek. És van a másik része, 
az úgynevezett Miskolc kártya, ahol ez az egész sztori 2010. előtt indult. Mindezzel együtt, nem 
2010-ben kezdődött a közösségi közlekedésnek a hanyatlása. 2010-ben a Fidesz-KDNP örökölt 
egy működő közösségi közlekedést. Utána is az hangzott el folyamatosan, országosan is, hogy ez 
példaszerű volt. Azok a képviselők, akik akkor is itt ültek a Közgyűlésben, emlékezhetnek, hogy a 
közösségi közlekedéssel kapcsolatban ilyen típusú, komoly viták nem hangzottak el. Plusz, és ez a 
leglényegesebb, nem volt széleskörű miskolci társadalmi elégedetlenkedés. A másik fele, és ezt 
Polgármester Úr figyelmébe ajánlotta azzal, hogy ezt az egész szervezést behúzza a Polgármesteri 
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Hivatalba, erről a bizonyítványt a miskolciak fogják kiállítani közösségi fórumokon. Pontosan 
fogják látni, hogy elégedettek-e a közösségi közlekedéssel, vagy nem. A dilemma ott lesz, hogy 
innentől kezdve egyértelműen Polgármester Úrnak és csapatának a felelőssége a közösségi 
közlekedés minden problémája. És azzal is el kell számolni, hogy ezek után mit gondolnak majd 
személy szerint Polgármester Úrról, a képviselőkről a lakosok, amikor nem tudnak közösségileg 
közlekedni. Meggyőződése, hogy nem lehet ezzel így eredményt elérni. Bízni kell abban, hogy uralni 
fogják ezt a problémát és megoldják. 
 
Dr. Kovács László: Néhány kérdés maradt még és markáns véleményt is meg lehet fogalmazni. 
Többek között felvetődik az, hogy amikor azt mondták, azok a párhuzamosságok esetleg most 
felvetődnek. Azok a szakemberek, akik ezen a területen dolgoztak, azokat megszüntetik, beviszik a 
Polgármesteri Hivatalba, duplikálják, vagy egyáltalán mi lesz? Ebből az előterjesztésből ez nem 
derül ki. Amit a baloldali képviselőknek mond, az az, hogy nagyobb szerénységet gondolna ilyen 
esetekben. Először talán a saját házuk táján kellene sepregetni. Ha már mítoszokról volt szó, dr. 
Simon Gábor képviselő úr azt említette, hogy 2019-ben mit mondtak a miskolci választók. Az 
utolsó 13 évben 13 választás volt Miskolcon. 12:1-re vezet a Fidesz-KDNP. 2019. óta volt 2 
választás. Mindkettőben csúnyán megégett a baloldal. Reméli, hogy így lesz jövőre is! 
 
Veres Pál polgármester: Néhány megjegyzést tesz. Nagyon köszöni, hogy 2019 november elején, 
amikor még csak néhány napos városvezetés volt, akkori nyilatkozatait citálták elő. Reméli, hogy 
mindenki emlékszik, miért volt arra szükség. A jól és tökéletesen működő MVK Zrt. sztrájk és 
munkabeszüntetés közeli állapotban volt, amit a néhány napos városvezetésnek meg kellett 
akadályozni. Minden tökéletesen rendben volt ezek szerint, csak az alatt a 3-4 nap alatt rontotta el 
az új városvezetés. Nyilvánvaló, hogy a szakmai munka eddig is az MVK Zrt.-ben folyt. Egyetlen 
dolog van, hogy nem volt szakmai kontroll, ezt próbálják megvalósítani. Hozzáteszi, az előterjesztés 
nagyon egyszerű dologról szól. Arról szól, hogy egy ilyen rendszert megpróbálnak felállítani. Ez 
vissza fog jönni, hiszen a Közgyűléssel el kell fogadtatni. Ez nem egy eldöntött dolog. Az 
elkövetkező kettő hónapban ennek a munkája gőzerővel folyik majd.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. Az 
előterjesztés szerinti egy határozati javaslatról kell dönteni.  
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 13 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás, 1 nem szavazás, 4 távollévő mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
65/2023. (IV.27.) számú határozatot 

 
Tárgy: A közösségi közlekedés minőségének javítását célzó intézkedések bevezetése 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a közösségi 

közlekedés minőségének javítását célzó intézkedések bevezetésére” tárgyú előterjesztést és a 

következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kifejezi azon szándékát, hogy a 

személyszállítási közszolgáltatás hatékonyabbá tétele érdekében a jelenleg az MVK Miskolc Városi 

Közlekedési Zártkörűen Működő Részvénytársaság (a továbbiakban: MVK Zrt.) által ellátott, 
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különösen az alábbiakban részletezett feladatokat a jövőben Miskolc Megyei Jogú Város 

Polgármesteri Hivatala útján kívánja biztosítani: 

 
a) igényfelmérések és utasforgalmi adatok alapján, a rendelkezésre álló forrásokból a lehető 

legjobb közszolgáltatás elérését célozva, a Fenntartható Városi Mobilitási Terv 

célkitűzéseivel összhangban a közösségi közlekedési vonalhálózat és az ahhoz kapcsolódó 

menetrendek megtervezése,  

b) a városi közösségi közlekedési hálózaton található megállók helyének és elnevezésének 

meghatározása, illetve döntés új megállóhelyek létesítéséről, szükség esetén azok kiépítéséről, 

megszüntetéséről,  

c) a helyi menetrend szerinti személyszállítási közszolgáltatásra vonatkozó közszolgáltatási 

szerződés tervezetének, illetve a szerződés módosításainak előkészítése,  

d) kapcsolattartás és a közszolgáltatási szerződés szerinti járatok menetrendjének egyeztetése 

az ügyfelekkel, az önkormányzati választókerületek képviselőivel, a város nagyobb 

foglalkoztatóival, az iparterületeken elhelyezkedő vállalkozásokkal, valamint az oktatási és 

egészségügyi intézményekkel, 

e) a szállítási kapacitások utazási igényekhez történő igazítása (közlekedési naptár 

meghatározása, szezonális menetrend tervezése, várható nagyobb utazási igény esetén 

többletjáratok megrendelése), 

f) előre tervezett útlezárások, forgalomterelések, nagyobb rendezvények idejére a közösségi 

közlekedés járatainak egyedi forgalmi rendjének kidolgozása, 

g) mérhető szakmai mutatókhoz köthető ösztönző rendszer kidolgozása a szolgáltató részére, 

h) a lakosság és a szakmai civil szervezetek számára a részvételiség biztosítása a közlekedési 

kérdéseket érintő döntések előkészítésében, 

i) közlekedési témákban szakmai kommunikáció a városlakók irányába, 

j) a kiadott menetrend gyakorlati végrehajtásának visszaellenőrzése, 

k) a megrendelt szolgáltatás mennyiségi és minőségi paramétereinek folyamatos nyomon 
követése, adatalapú elemzések, vezetői tájékoztatók készítése,  

l) a mennyiségi és minőségi paraméterek teljesítésének folyamatos ellenőrzése, időszakonkénti 
értékelése, 

m) a tarifapolitika stratégiai irányainak meghatározása, díjszabási módosítások előterjesztéseinek 
elkészítése, 

n) a szolgáltató teljesítésének igazolása,  

o) a szolgáltató felé adatszolgáltatási kötelezettségek meghatározása, adatszolgáltatások 

feldolgozása, 

p) a szolgáltató gazdálkodásának ellenőrzése,  

q) megrendelő részéről közreműködés a panaszkezelésben, az ügyfélszolgálat hatékony és 

ügyfélcentrikus működésének ellenőrzése, utas-elégedettség mérése, utasszám-mérések 

elvégzése, 

r) javaslattétel – a j), l), n), o) és p) pontok alapján – az MVK Zrt. felsővezetői menedzsmentet 
érintő kontroll rendszerének kialakítására, 

s) az MVK Zrt. számviteli törvény szerinti beszámolóval és az üzleti tervvel kapcsolatos 

előterjesztések előzetes véleményezése és ellenjegyzése (megrendelői ellenjegyzés), 

t) az MVK Zrt. éves beruházási tervének előzetes véleményezése, közreműködés a 

végrehajtásában, eltérések jóváhagyása, járműstratégia és hálózatfejlesztési stratégia 

elkészítése, 
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u) jelentősebb külső (például európai uniós finanszírozású) járműbeszerzési vagy infrastruktúra 

fejlesztési beruházások műszaki tartalmának meghatározásában közreműködés, 

együttműködés az építtetővel vagy járműbeszerzővel, szakmai támogatás. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban felsorolt keretszabályok figyelembevételével készítse el a feladatok végrehajtására 
vonatkozó koncepciót, így különösen a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosításáról szóló közgyűlési előterjesztést, annak elfogadását követően a 
vonatkozó polgármesteri és jegyzői normatív utasítást. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Önkormányzati Igazgatási Osztály  

 Városüzemeltetési és Műszaki Osztály 
Határidő:                2023. június 30. 
 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy a fenti 
keretszabályok figyelembevételével készítse elő Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az 
MVK Zrt. között fennálló közszolgáltatási szerződés módosítását az önkormányzat által ellátott 
feladatokra és az MVK Zrt. gazdasági folyamatainak, illetve szolgáltatásminőségének fokozott 
ellenőrzéséhez kapcsolódó új rendelkezésekre és ösztönzőkre. 
 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Városüzemeltetési és Műszaki Osztály 
Közreműködő:    MVK Zrt.  
Határidő:                  2023. június 30. 
 
 
Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén működő 

térfelügyeleti kamerarendszer megfigyelési pontjainak 
bővítésére 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Vincze Csaba igazgató urat. 
Közben tisztelettel köszöni a Vármegyei és Városi Kapitányság vezetőit, megköszöni, hogy itt 
vannak. 
 
Vincze Csaba: A Miskolci Önkormányzati Rendészet jelen pillanatban körülbelül 330 darab 
térfigyelő kamera felvételét nézi folyamatosan. Azt gondolja, az elmúlt időszak eredményei, akár az 
elmúlt hétvégén bekövetkezett elfogások is, melyek a sajtóban is olvashatók, a kamerák 
szükségességét alátámasztják. Valóban igazolják a kamerák szükségességét, igazolják azt, hogy 
minden egyes kamerára, minden egyes ponton szükség van, és minél jobb minőségű kamerákra. Az 
az előterjesztés, ami a képviselők előtt van, ez túlnyomó többségben egy szűz területet céloz meg, 
amely a város fejlődése szempontjából rendkívül fontos és kiemelkedő. A 15 kamerapontot 
tartalmazó előterjesztésből 13 a történelmi Avas, illetve a Horváth tető területét célozza meg. Azt 
gondolja, az ott elindult folyamatos fejlesztés, az ott – jelen pillanatban – fellelhető körülmények, 
annak ellenére, hogy az Önkormányzati Rendészet a közelmúltban egy átfogó ellenőrzést végzett a 
területen, és közel 100 intézkedést folytattak le a normál átlag hétköznapi szolgálatteljesítések 
mellett, mindenképpen igénylik újabb kamerák telepítési lehetőségének biztosítását. Ehhez kéri a 
Közgyűlés jóváhagyását.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a kiegészítést.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
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Bizottsági vélemények: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot.  

• Rendészeti Bizottság: egyhangúlag támogatta a javaslatot.  
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szilágyi Szabolcs: A közbiztonság alapjaiban határozza meg a közérzetet. Sajnos a Kormány nem 
képes ellátni a feladatát ebben a kérdésben sem, hiszen az ország közbiztonságáért a 
belügyminiszter felel elsősorban. Ennek okán a városnak még többet kell tenni érte, éppen ezért 
változatlanul kiemelt figyelmet fordítanak erre. A Rendészeti Bizottság elnökeként, a Miskolci 
Önkormányzati Rendészetnél megvalósuló fejlesztéseknek köszönhetően is, ezt újra és újra el tudja 
mondani. A múlt havi Közgyűléshez hasonlóan ismét térfigyelő kamerarendszer további 
kiépítéséről, bővítéséről tudnak dönteni. Egy kisebb fejlesztési programról beszélhetnek, hiszen a 
város 15 pontján kerülnek ki vadonatúj megfigyelő egységek. Jellemzően ez az előterjesztés, ahogy 
az imént elhangzott, a történelmi Avast teszi biztonságosabbá. Azt a városrészt, amely Európában 
egyedülálló módon a város szívéhez közel, az Avas-hegy északi oldalán található. Ahogy az 
előterjesztés is fogalmaz, a kamerák megvalósulása várhatóan nagy előrelépést jelenthet a történelmi 
Avas területén előforduló bűncselekmények, jellemzően rongálás, vagyon elleni cselekmények, 
valamint az illegális hulladéklerakatok visszaszorításában, megelőzésében, megakadályozásában. A 
Horváth-tető játszótér és szabadidőpark nagy érdeklődésre tett szert, kiemelkedő népszerűségnek 
örvend 2022. augusztus 18-i átadása óta. A parkhoz tartozó sétaútrendszer, játszóterek, teraszok és 
kertek rendeltetésszerű használata, állagának, tisztaságának, rendjének megőrzése kiemelkedő 
feladat. Ebben nyújtanak páratlan és helyettesíthetetlen segítséget a jövőben a területre telepítendő 
kamerák. Hasznos és fontos fejlesztés, amely a városban élők mindennapjait teszi komfortosabbá. 
Éppen ezért nemcsak sajnálatos, hanem káros, hogy az előző városvezetés idején a rendészeti 
kamerarendszert úgy kezelték, ahogy. Sok helyen nem történt meg az ígért kamerák telepítése, a 
MiÖR számára vásárolt monitorok egy részét olyan silány minőségben szerezték be, hogy a 
városvezetésre hárult ezek cseréje. Valójában a miskolciakra, hiszen a város kasszájába érkező 
adóforintokat pazarolták el a hozzá nem értő, alkalmatlan fideszes város irányítás alatt. Ennek az 
időszaknak vetettek véget a miskolciak 2019-ben, akiket megnyugtathat, hogy a térfigyelő kamera 
programot folytatják. A különbség az, hogy jó minőségben, ésszerűen és hatékonyan, valóban a 
miskolci polgárok érdekeit szem előtt tartva. 
 
Dr. Nagy Ákos: A múltkor is elmondja, örül annak, hogy a Jobbik képviselői most már barátai a 
kamerának. El kell mondani, hogy a kamerarendszer kiépítéséhez, felfogva azt, hogy mi a 
kontinuitás egy város vezetésében, a Rendészet létrehozásához Elnök Úréknak köze nem volt. A 
terület képviselőjeként elmondja, hogy örülnek az Avason, főleg a Nagy-Avason kihelyezett 
kameráknak. Örülnek, hogy egy megvalósult lakossági fórum után, amin a Rendészet munkatársai 
is részt vettek, egy nagy bejárás történt, és az ott élők jelölhették meg, hol lesznek ezek a kamerák. 
Elnök Úr felhozta és itt mondta, hogy olyan kamerákat kellett pótolniuk, amik a korábbi 
városvezetés idején nem kerültek telepítésre. Szeretnének arról is információt, hogy mikorra 
várható ezeknek a kameráknak a telepítése. Ott volt ezen a fórumon, és ez most nem fog 
összejönni, mert ha ez parasztvakítás, nem fog összejönni. Viszont, ha tud Elnök Úr mondani egy 
dátumot, azt elmondja a lakóknak, hogy Szilágyi Úr megígérte, hogy a kamerák ekkor és ekkor itt 
lesznek. Elmondja, ez egy sebtapasz az égésre, de természetesen meg fogja szavazni, mert a helyiek 
akarata érvényesül benne. Másik, amit szeretne kérdezni, hogyha valamelyik képviselőtársa 
megosztaná vele, mert a legutóbbi kamera fejlesztései 1,5 évig tartottak. Hozzáteszi, nem kért egy 
forintot sem hozzá a várostól. Kérdése, hogy mik a tapasztalatok az illegális szemét elleni 
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küzdelemben a kamera használatnál. Eddig csak egy olyanról hallott, hogy képesek a kamerát tartó 
oszlop alá rakni a helyi erők az illegális szemetet azért, hogy az ne vegye fel őket. Igazgató Úrtól 
kér erre választ, hogy az illegális szemét lerakások kapcsán ez hasznos-e, hogyha már fordított rá a 
képviselői alapjából, mert a város erre nem áldozott, ez hasznos-e. Kérdése egész konkrétan az, 
hogy a kamerák mikor kerülnek felszerelésre, és rendelkezésre állnak-e az ehhez szükséges pénzügyi 
eszközök? 
 
Veres Pál polgármester: Egy kis pontosítása lenne. A képviselői alapok is városi költségvetési 
források, csak a képviselő rendelkezik vele. 
 
Pakusza Zoltán: Azt gondolja, hogy ez egy olyan előterjesztés, ami kapcsán konszenzus lesz a 
Közgyűlésben, valószínűleg mindannyian támogatni fogják a kamera kihelyezéseket. Ugyanakkor 
arra is szeretné felhívni a figyelmet, hogy van olyan városrész, ahol szintén nagyon régóta várnak 
az újabb kamerákra. Még az előző ciklusban a területnek a képviselőjeként Pereces városrész 
tekintetében tett javaslatokat kamera kihelyezésekre. Se annak a ciklusnak a végéig, sem azóta nem 
valósult meg. Kicsit szeretné sürgetni, hiszen már az elmúlt közgyűléseken egyre több kamera 
kihelyezéséről döntenek, és azt gondolja, hogy ott is igény lenne erre. Kéri, ebben is lépjenek előre. 
 
Bartha György: Miskolc város lakosságának meg kell tudnia, hogy mi van a kamerarendszerrel, 
ami 2010-2019. között lett meghirdetve az előző városvezetés által, megjegyzi, szerinte ez egy 
nagyon jó kezdeményezés volt, arról volt szó, hogy 1000 kamera lesz kihelyezve. Elindult a 
földkábelek lerakása, de 2019-ben a miskolciak úgy döntöttek, hogy elegük volt a fideszes 
városvezetésből. Mit csinált erre az Orbán-kormánynak nevezett alakulat, tisztán bosszúból, mert 
közben jött a covid? Leállíttatta Miskolc város fejlesztésében a kamerarendszert. A mai napig a 
választókerületében ott éktelenkednek a közterületen azok a vezetékek, amik nem lettek bekötve a 
megfelelő helyen. A miskolciaknak ezt tudniuk kell, hogy ki volt az, aki leállítatta. Úgy hívják, 
hangsúlyozza, hogy Orbán-kormány. Senki nem tudott arra kérdésére választ adni, hogy mi köze a 
kamerának a covidhoz. Ez egy hülyeség volt, ki meri mondani, és semmi más, csak bosszú 
Miskolccal szemben. Válaszolni szeretne viszont az illegális hulladék és a kamerával kapcsolatos 
történetre. Az utóbbi két hétben a választókörzetében két elfogás történt illegális hulladék lerakása 
kapcsán. Az egyik az előző Közgyűlés napján történt, körülbelül félóra alatt a Rendészet és a 
rendőrök közösen már kint voltak az illetőnél. Remélhetőleg komoly bírságot fog kapni. Másik, 
szintén választókörzetében, szintén a kamerának köszönhetően beazonosításra kerültek az 
elkövetők, és felelősségre lesznek vonva. Mindegyik képviselőtársának, aki a fejlesztési alapból arra 
áldoz, hogy a választókerületben bizalmat kapott a lakosságtól, kamerát építtet ki, azoknak csak 
gratulálni tud és fejet hajt előttük. Ezt próbálja ő is tenni az Észak-Kiliánban most jelenleg.  
 
Szarka Dénes: Újra olyan napirendhez értek, és ő valószínűleg nem jó politikus, mert mindig örül, 
ha olyan napirendhez érnek, amiben van konszenzus, vannak közös nevezők. A kamerarendszer 
fejlesztése is egy ilyen napirendi pont. Egy érdes újdonság volt az előző napirendi pont kapcsán az 
a törésvonal, amelynek a mentén a FIDESZ és a DK képviselői próbálták leszavazni a közösségi 
közlekedés minőségének javítását célzó intézkedések bevezetését. A kamerarendszer kapcsán 
elmondja, választókerületében is valósul meg egy új közterületi térfigyelő kamarának a kihelyezése, 
ezért is kívánt hozzászólni ehhez a napirendi ponthoz, illetve azért, mert a Rendészet 
munkatársaival az utóbbi időben több konstruktív egyeztetést is folytattak a választókerületben 
lévő térfigyelő kamerák működését, újak kihelyezését illetően. Ennek eredményeképpen, illetve 
több intézmény, vállalat összefogása, illetve képviselői alapja támogatásának révén megvalósulhat 
a Középszer utca mögött a Gesztenyés utcai Óvoda mellett egy új kamerának a kihelyezése. Ettől 
nemcsak a Szőlőskert sétány és az Avas tüdejének is nevezett parknak a közbiztonságának javítását 
várják, hanem az óvoda udvarán lévő műfüves futballpálya védelmét is, amit sokszor illetéktelenek 
használnak, az ott lakók és az óvodások, óvodában dolgozók bosszúságára. Ez a kamera is 
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rövidesen megvalósul, és még egyszer köszönetét fejezi ki azért az összefogásért, ami ezt lehetővé 
tette. Elmondja, terveznek még további bővítést, és csatlakozni tud Bartha képviselőtársához, és 
buzdít mindenkit arra, hogy ebben a munkában a képviselői alap segítségével is járjon élen, és 
dolgozzanak együtt a jobb közbiztonságért.  
 
Bazin Levente: Az előző Közgyűlésen arról beszélt, hogy a kamerarendszer másra is használható 
lenne, mintsem a bűnnek az üldözésére, egyéb dolgokat is tudnak ezek a modern kamerák. Ami a 
szemetelést illeti, maximum preventív jelleggel bírnak a kamarák legtöbb esetben, ahogy ezt 
tapasztalják, azt a szemetet össze kell szedni, ezt tudja mondani Képviselő Úrnak, csatlakozhat a 
Bükki Tisztasági Nagykövet Akciónak az eseményeihez. Szeretettel látják Képviselő Urat is, minden 
érdeklődő polgárt, aki tenni kíván a környezetéért, és nem kizárólag csak beszélni róla. Ebben a 
ciklusban került kiépítésre választókerületében is nagyon sok pontja, ahol a kamerák már nem lettek 
telepítve forráselvonás miatt. De a meglévő kamerák, akár a Bulgárföldön, akár Perecesen, azok le 
lettek cserélve korszerű kamerákra, tehát azok mozgathatóak és minden egyéb dologra 
használhatóak, illetve lennének még plusz szoftverek megvásárlásával, amik igen drágák. Ezeket 
nemcsak megvenni, karbantartani és használni is kell, de továbbra is javasolja ilyen rendszereknek 
a megfontolását. További kamerák telepítése ilyen logika mentén, azt gondolja választókörzetben 
még szükséges lenne. 
 
Révész Péter: Pakusza Zoltán képviselőtársához csatlakozna, aki említette, hogy a volt területén 
is vannak olyan részek, melyek régóta várnak közterületi kamerára. Nála a belvárosban vár két éve 
a Vörösmarty városrész, ahol óvoda és egyéb szolgáltató központok is várnak kamerára. 
Polgármester Úrral együtt voltak kint, aki ugyancsak ígéretet tett. Korábbi közgyűlések alkalmával 
is ugyanígy feltette ezt a kérdést, és azt a választ kapta írásban, hogyha majd lesz pénz. 
Hangsúlyozza, két éve várnak erre. Most pedig vannak fejlesztések. Az a kérdése, hogy ezekbe a 
fejlesztésekbe miért nem fér bele ez az egyetlen kamera? 
 
Deák-Bárdos Mihály: A térfigyelő kamerák kihelyezésével kapcsolatos napirendhez elmondja, 
először is szeretné megköszönni a Rendészet, illetve a Miskolc Holding munkatársainak a gyors 
intézkedést. Az előző Közgyűlés előterjesztésében szereplő kamerák, melyeket a képviselői 
alapjából fedezett, a Szinva part, Negyedik utca, Ötödik utca és a csokigyár között határolt területen 
kihelyezésre kerültek. Nagy Ákos képviselőtársával ellentétben nem kellett 1,5 évet várnia, 
megköszöni ezt a lehetőséget. Szeretne javaslatot tenni a választókerületében újabb kamerák 
kihelyezésére az illegális szemét megszüntetésének érdekében, illetve a közbiztonság, szubjektív 
biztonságérzet javítása érdekében. Ilyen a Kerpely, Mester és Kabar utcák, úgynevezett kis strekk 
környéke, de hasonló utcák még a Lónyay Menyhért, Topiczer János és Ballagi Károly utcák által 
határolt terület a 2-es villamos fordulójában, ahol többször sok illegális szemetet kellett elvinni a 
Városgazdának. A Lyukóvölgy dűlő és Lyukóvölgyi út első lejárójánál található kereszteződésben, 
mely az előzőhöz hasonlóan az illegális szemét lerakását, illetve a közbiztonság növelését szolgálná. 
Az illegális szemét lerakással kapcsolatban elmondja, hogy annak az illegális szemétnek az 
összeszedése továbbra is a Városgazda feladata. 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Nem tudja, hogy milyen szempontok szerint lett kiválasztva ez a 15 
helyszín, ahova kamera kerül kihelyezésre. Nagyon szeretné, ha az elkövetkezendő időben 
Tapolcára is kihelyezésre kerülne néhány kamera. Az őspark felújítása folyamatban van, és azt 
gondolja, hogy ott legalább annyian megfordulnak nappal és este is, mint a Dorottya utcai kisvasút 
végállomásnál, vagy bárhol máshol. Nagyon indokoltnak találná, hogy Tapolcára legalább 2-3 helyre 
rakjanak ki kamerát, mert kár lenne, hogyha tönkre tennék a vandálok az újonnan megépített részt. 
Körzetében más helyen is van, ahol nagyon időszerű lenne, ha kikerülne a kamera. A Kabar út 2. 
szám előtt, az idősotthonnal szemben nem győzik elvitetni a szemetet, mindig újra termelődik. 
Sajnos újabb helyszín is van, a Puskin utca 31. szám előtt, ahol most már hatalmas mennyiségű 
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szemét van. Lassan már egy éve gyarapodik, nem tudnak vele mit kezdeni. Hangsúlyozza, nagyon 
indokolt lenne a kamera.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs további felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. 
Egy megjegyzést tenne hozzá az elhangzottakhoz. A városvezetésnek most mérlegelnie kell, hogy 
adott kamerák kihelyezésének az egyéb objektív feltételei rendelkezésre állnak-e. Ehhez kell egy 
internetes gerinc, kell egy elektromos kiszolgáló. A Modern Városok Programban egy lefolytatott 
feltételes közbeszerzés, érvényes közbeszerzés van jelen pillanatban. Azonban pont a gazdasági 
nehézségek miatt az MVP-ből visszavonták azokat a forrásokat átmenetileg, legalábbis erre kaptak 
ígéretet, amelyekben nem kezdődött el a beruházás, csak a közbeszerzés van meg. Ezért így ezek 
nem indulhattak el. Az, hogy a városvezetésnek jó a kapcsolata a kormányzattal, erre példaként 
elmondja, hogy az Építési és Közlekedési Minisztérium miniszter-helyettesénél járt éppen kéthete, 
ahol abban lobbizott, hogy a Modern Városok Programban megvalósulandó beruházások státuszát 
mondták el, valamint egy prioritási sorrendet állítottak fel a minisztérium számára, amelyben azt 
kérték, hogy amennyiben hazai források szabadulnának fel, akkor prioritásba helyezzék első helyre 
ennek a gerincvezetéknek a bővítését és felújítását. Megjegyzi, azért is felújítás, mert már eljutottak 
arra a szintre, hogy van már, ahol fel kell újítani, mert nem korszerű az a gerincvezeték, amin a jelek 
érkeznek, és nem megfelelő pixel mérettel, és nem megfelelő sebességgel érkeznek meg a képek. 
Hangsúlyozza, ez már mindenképpen ott van. Hivatalosan, a város vezetése nevében prioritási 
sorrendben, az MVP lefolytatott közbeszerzéseiben és érvényes közbeszerzéseiben odatette a 
minisztérium elé ezt a programot. Reményeik szerint lesznek majd a gazdasági helyzet javulásával 
felszabaduló források, és akkor nagyobb ütemben tudják fejleszteni ezeket a kamerákat. 
Megköszöni a képviselőknek a segítségét, jelzését. Kéri is, hogy jelezzék írásban, hova kívánnak 
elhelyezni, és amint forrásokat tudnak erre felszabadítani, akkor lépni fognak. 
Bejelenti, hogy a napirendről történő szavazás következik. Egy határozati javaslatról kell 
dönteniük.  

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 3 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
66/2023. (IV.27.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város területén működő közterületi térfelügyeleti 

kamerarendszer megfigyelési pontjainak bővítéséről szóló döntés meghozatala 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Megyei Jogú Város területén működő közterületi térfelügyeleti kamerarendszer 
megfigyelési pontjainak bővítésére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozatban akként dönt, hogy 
a 113/2018. (X.25.) számú közgyűlési határozat „Miskolc Megyei Jogú Város területén működő 
közterületi térfelügyeleti kamerarendszer megfigyelési pontjai” elnevezésű mellékletét jelen 
határozat melléklete szerint módosítja.  

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolci Önkormányzati Rendészet 
Végrehajtást felügyelő: Városüzemeltetési és Műszaki Osztály 
Határidő:   Azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat a Miskolci Szakképzési Centrum részeként működő 
szakképző intézményeket érintő átszervezések véleményezése 
tárgyában 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A Miskolci Szakképzési Centrum megkereste az Önkormányzatot, 
azért, hogy a szakképzésről szóló törvény végrehajtásáról szóló Kormány rendeletben biztosított 
véleményezési jogával éljen. Az Önkormányzatot ez akkor illeti meg, amikor a szakképző 
intézmény szakképzési alapfeladatainak megváltoztatására vonatkozóan terjeszt elő javaslatot a 
Miskolci Szakképzési Centrum. Azért illeti meg az Önkormányzatot, mivel a szakképzési 
intézmények ellátásához szükséges ingatlanokat az Önkormányzat, mint tulajdonos biztosítja a 
Szakképzési Centrum számára. Három iskola tekintetében terjesztenek elő javaslatot a 
véleményezési jog gyakorlására. Ehhez kérik a Közgyűlés jóváhagyását.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottság 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: támogatta az 
előterjesztést.  

 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező képviselő, így lezárja a vitát.  
A napirendről történő szavazás következik. Az előterjesztés szerint három határozati 
javaslatról kell dönteniük. Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya: 
Véleményezési jog gyakorlása a Miskolci SZC Berzeviczy Gergely Technikum szakképzési alapfeladatának 
megváltoztatása tekintetében. 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 3 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
67/2023. (IV.27.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Véleményezési jog gyakorlása a Miskolci SZC Berzeviczy Gergely Technikum 

szakképzési alapfeladatának megváltoztatása tekintetében 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Szakképzési Centrum részeként működő szakképző intézményeket érintő átszervezések 
véleményezése tárgyában” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a szakképzésről szóló törvény 

végrehajtásáról szóló 12/2020. (II. 7.) Korm. rendelet 72. § (2) bekezdése alapján Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatát mint a Miskolci Szakképzési Centrum vagyonkezelésében 
levő ingatlan tulajdonosát megillető véleményezési jog gyakorlása keretében a Miskolc 2586 
helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3525 Miskolc, Hősök tere 1. szám alatt, 
valamint a Miskolc 30519/43 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3535 Miskolc, 
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Kuruc utca 65/a szám alatt található ingatlanokon működő Miskolci SZC Berzeviczy Gergely 
Technikum szakképzési alapfeladatának megváltoztatása körében a szakképző iskolai nevelés-
oktatás alapfeladatának Alapító Okiratba történő felvételét tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Szakképzési Centrum részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 napon belül 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell dönteniük, 
melynek tárgya: Véleményezési jog gyakorlása a Miskolci SZC Kandó Kálmán Informatikai Technikum 
szakképzési alapfeladatának megváltoztatása tekintetében. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 3 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  
 

68/2023. (IV.27.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Véleményezési jog gyakorlása a Miskolci SZC Kandó Kálmán Informatikai 
Technikum szakképzési alapfeladatának megváltoztatása tekintetében 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Szakképzési Centrum részeként működő szakképző intézményeket érintő átszervezések 
véleményezése tárgyában” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a szakképzésről szóló törvény 

végrehajtásáról szóló 12/2020. (II. 7.) Korm. rendelet 72. § (2) bekezdése alapján Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatát mint a Miskolci Szakképzési Centrum vagyonkezelésében 
levő ingatlan tulajdonosát megillető véleményezési jog gyakorlása keretében a Miskolc 2667/1 
helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3525 Miskolc, Palóczy László u. 3. szám alatt, 
valamint a Miskolc 4971 helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3527 Miskolc, Latabár 
Endre u. 1. szám alatt található ingatlanokon működő Miskolci SZC Kandó Kálmán 
Informatikai Technikum szakképzési alapfeladatának megváltoztatása körében a szakképző 
iskolai nevelés-oktatás alapfeladatának Alapító Okiratba történő felvételét tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Szakképzési Centrum részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 napon belül 
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Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik határozati javaslatról, melynek tárgya 
Véleményezési jog gyakorlása a Miskolci SZC Kós Károly Építőipari, Kreatív Technikum és Szakképző Iskola 
szakképzési alapfeladatának megváltoztatása tekintetében. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 3 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

69/2023. (IV.27.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Véleményezési jog gyakorlása a Miskolci SZC Kós Károly Építőipari, Kreatív 
Technikum és Szakképző Iskola szakképzési alapfeladatának megváltoztatása 
tekintetében 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Szakképzési Centrum részeként működő szakképző intézményeket érintő átszervezések 
véleményezése tárgyában” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a szakképzésről szóló törvény 

végrehajtásáról szóló 12/2020. (II. 7.) Korm. rendelet 72. § (2) bekezdése alapján Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatát mint a Miskolci Szakképzési Centrum vagyonkezelésében 
levő ingatlan tulajdonosát megillető véleményezési jog gyakorlása keretében a Miskolc 33829 
helyrajzi számon nyilvántartott, természetben a 3534 Miskolc, Gagarin utca 54. szám alatt 
található ingatlanon működő Miskolci SZC Kós Károly Építőipari, Kreatív Technikum és 
Szakképző Iskola szakképzési alapfeladatának megváltoztatása körében a szakgimnáziumi 
nevelés-oktatás (kifutó) megnevezésű ellátott alapfeladat Alapító Okiratból történő törlését 
tudomásul veszi. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 
pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Miskolci Szakképzési Centrum részére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. pont vonatkozásában azonnal, 

 a 2. pont vonatkozásában a határozat 
meghozatalától számított 8 napon belül 

 
 
Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2022. évi munkájáról 

szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a jelenlévő rendőrségi vezetőket, név szerint Czinege László 
főkapitány urat, dandártábornokot, Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegye rendőrfőkapitányát. 
Köszönti Miskolci István rendőralezredes urat, bűnügyi rendőrfőkapitány-helyettes urat és dr. Bakk 
Richárd rendőralezredes kapitányságvezető urat, egyben felkéri a beszámoló ismertetésére, 
kiegészítésére. 
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Dr. Bakk Richárd: Elmondja, beszámolójuk Miskolc Megyei Jogú Város közbiztonsági 
helyzetéről, illetve a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről szól. A tavalyi évben 3.404 db 
bűncselekményt regisztráltak Miskolcon, ami 16%-kal több, mint a megelőző évben. 2010. évtől 
kezdve folyamatosan csökkenő pályán volt a regisztrált bűncselekmények száma, de nem jelenti a 
tavalyi 16%-os emelkedés azt, hogy ezt a képet drámaian megtörné. A 3.404 bűncselekmény, mely 
a városban történt, lényegesen kevesebb, mint a sok éves átlag, lényegesen kevesebb, mint a 2010. 
évben regisztrált közel 8.000 bűncselekmény, de a 2018. évi 3.620 bűncselekménytől is kevesebb. 
Tragédia nem történt. A bűnözésnek van egyfajta amplitúdója, ennek volt látható a nyoma a tavalyi 
évben. Fontosnak tartja elmondani, a számok mögé nézve, a több mint 400-as bűncselekmény szám 
mögött maga a rendőrség áll. Vannak olyan bűncselekmények, melyek egy módon kerülhetnek ki a 
látencia ködéből, ha azt a rendőrség feltárja. Ilyen az ittas vezetés, a kábítószerhez kapcsolódó 
bűnesetek száma. Ezen bűncselekményeknek a száma összességében 150-el nőtt az előző évhez 
képest. Semmi mást nem jelent, minthogy ebben a tekintetben a rendőr kollégák eredményesebbek 
voltak, mint a korábbi években. Olyan feljelentésekkel nem lehet találkozni, hogy valaki feljelent 
egy másik állampolgárt, mert az kábítószert fogyaszt, kábítószert terjeszt, vagy éppen ittasan ül a 
volánhoz. Ezeket, viszont a rendőrség nagyon komoly erőkkel, eszközökkel, intenzitással üldözi. 
Látható a beszámolóban, Miskolc városában 35 kábítószer terjesztéssel kapcsolatos bűncselekmény 
miatt fejeztek be nyomozást. A 26 megyei jogú városban összesen volt 134 ilyen bűncselekmény. 
Ez távolról sem azt jelenti, hogy Miskolc kábítószerrel fertőzöttebb, mint más megyei jogú város. 
Azt jelenti, hogy itt hagyománya van annak, hogy a kollégák megfelelő vehemenciával üldözik azt, 
próbálják a kábítószer terjesztőket és fogyasztókat is eljárás alá vonni. A kábítószer fogyasztók 
száma még nagyobb mértékben nőtt, 37-ről 100-ra. Hangsúlyozza, ezeket az embereket a rendőrség 
vonta eljárás alá, saját rendőri munka, észlelés alapján. A bűncselekmény szám emelkedésnek van 
egy ilyen vetülete is. Nem régóta számít bűncselekménynek az, ha valaki el van tiltva a 
járművezetéstől, de mégis autóba ül. Korábban ez a szabálysértés alakzat volt, néhány éve 
bűncselekmény. Ennek is drámaian megemelkedett a száma, mert a kollégák eredményesen lépnek 
fel ez ellen a közterületen. Nyilvánvalóan minél kevesebb bűncselekményt szeretnének a városban, 
ezért dolgoznak nap, mint nap. A bűnmegelőzési repertoárnak a teljes tárházát latba vetik ennek 
érdekében. A lehető legmagasabb közterületi jelenlétre törekszenek. A megelőző, felvilágosító 
előadásokkal a lehető legszélesebb kört igyekeznek elérni, hogy minél alacsonyabban tartsák a 
bűncselekmények számát, mert ez mindenkinek az érdeke. Úgy gondolja, magasszintű 
munkavégzés folyt a tavalyi évben is, ez járt azzal az eredménnyel, hogy 3.404 db bűncselekmény 
történt a városban. Az, hogy ez sok vagy kevés – nyilván megelégedettek nem lehetnek vele –, mert 
szeretnének egyre jobb és jobb közbiztonságot garantálni a miskolciaknak. Győrben több 
bűncselekmény és több lopás történt, mint Miskolcon. Pécsen több garázdaság történt, mint 
Miskolcon. Sokszor hallani, hogy bezzeg Dunántúlon. Ezt miskolci lakosként és miskolci 
vezetőként nem jó hallania, mert tudja azt, hogy a kollégái mennyi energiát fektetnek a munkába. 
Bűncselekmények kapcsán nagyon fontos az eredményesség kérdése. Az, hogy mennyi 
bűncselekmény történik, nem kizárólag a rendőrségen múlik. Nagyon sok társadalmi tényező 
befolyásolja. Az, hogy milyen eredményesek, úgy gondolja a rendőrség munkáját minősíti, a tavalyi 
nyomozati eredményesség a Miskolci Rendőrkapitányságnak 73,9 %-os volt, mely kettő tizeddel 
maradt el a megelőző évtől. Ez az elmúlt két év a két legjobb adat az elmúlt 13 évben. A közterületi 
bűncselekmények kapcsán rekordot döntöttek, minden idők legjobb, 86,8%-os nyomozási 
eredményességét produkálták. A lopások közel felét felderítették. Úgy, hogy a 3.404 
bűncselekményből 1.091 lopás volt. Nem akkora az emelkedés, mint az összbűncselekmény 
számban, mindössze 41-el többet regisztráltak, mint a megelőző 2021. évben. Nagyvárosi 
kategóriában megkerülhetetlen téma a prostitúció és a kábítószer. Korábban már említette a 
kábítószert üldözik, tűzzel-vassal. Eredményesek voltak a tavalyi évben is, ezen leszek ebben az 
évben is. A prostitúció szintén jelenlévő, de nem kezeletlen jelenség. Tavaly 76 prostituáltat vontak 
eljárás alá, 45 fő szabálysértési őrizetbe került, úgy került bíró elé. A migráció kevésbé érinti a várost. 
A határvadász ezredek toborzása egyre sikeresebb, azóta miskolci rendőröket ritkábban kell küldeni 
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a déli határ megerősítésére. Nem szeretné elhallgatni azt a tényt, hogy a vármegyében, illetve a 
városban is ébernek kell lenni, mert látják, hogy a migráció útvonala kezd megváltozni. Kezdenek 
az északi irányba tolódni, Nógrád, illetve Borsod vármegyén vezetnek át Szlovákiába, ahol majd a 
migránsok elérik a nyugat-európai úticéljukat. Magát a várost ez kevésbé érinti, bár az állomáson 
már volt elfogás. Kassa felé az autópályát használják a migránsok és az embercsempészek. Az 
éberséget ezen a területen is fokozni kell. A közlekedési helyzet javuló pályán van. Tavaly 30%-kal 
csökkent a személyi sérüléses közlekedési balesetek száma, a halálos balesetek száma 6-ról 3-ra esett 
vissza. Ezt az irányt szeretnék folytatni, de ez nem fog magától pályán maradni. Ezért nagyon sokat 
kell dolgozniuk, készek bele tenni a munkát. Tavaly sokkal több ittas vezetőt szűrtek ki a 
forgalomból, mint az azt megelőző évben. 240-ről, közel 320-ra ment fel az ittas vezetők száma. 
Mindössze 12-en voltak olyanok, akik már balesetet okoztak. Mintegy 310 ittas sofőrt úgy szűrtek 
ki a forgalomból, hogy még nem követtek el balesetet. De, kérdezi hányan követtek volna el, ha 
nem fogják el őket? Nagyon nagy jelentősége van az ilyen irányú munkának. Ha a miskolciak azzal 
találkoznak, hogy tömegesen kiterelnek a forgalomból autókat és szondáztatnak a rendőrök, tudják 
ez a háttere. Mindenki, aki elindult hazulról, az haza is érjen. Közrendvédelmi statisztika kapcsán 
elmondja, stabil közrendvédelmi tevékenységet mutatnak a számok. Az elfogások, elővezetések 
száma egészen magas. Nem szerepel a beszámolóban, több ezer figyelmeztetést osztottak ki 
különböző szabálysértések kapcsán. Azt kéri a kollégáitól, hogy aktívan intézkedjenek, sok 
intézkedést generáljanak és differenciáljanak a szabálysértések között. Úgy gondolja ez a fajta 
rendőri intézkedés meg is felel az igényeknek. Van, amikor a rendőr szigorúbban lép fel, amikor 
egy társadalomra veszélyes jogsértést tár fel, de van, amikor csak figyelmeztet a rendőr. Kiegészíti 
a beszámolót azzal, hogy nem csak a Miskolci Rendőrkapitányság lát el szolgálatot közterületen, 
nagyon sok segítséget kaptak a Készenléti Rendőrségtől és a Vármegyei Rendőr-főkapitányság 
egyenruhás állományától. Az ő közterületi óráik nem szerepelnek a statisztikában, de nem 
elhanyagolható számban voltak abban, hogy minél magasabb rendőri jelenlétet tudjanak biztosítani. 
A minél magasabb közterületi rendőri jelenléthez nagy segítséget nyújtott a tavaly a Közgyűlés által 
a rendőrség számára megszavazott támogatás. Az a 80 millió Ft, amit túlóra elrendelésre 
fordíthattak, az mind a közterületekre áramolt, illetve jó gazda módjára próbálták nem elherdálni a 
városlakók pénzét. Nem használták ki a teljes keretet, csak a szükséges mértékben rendeltek el 
túlórát. Úgy gondolja ez a felelős rendőri vezetői gondolkodás. Amikor viszont szükség volt rá, 
volt mihez nyúlni. Köszönik a tavalyi támogatást, az idei költségvetésben is látható a 
rendőrkapitányság munkájának támogatása. Ígéri, az idei évre megszavazott támogatás is jó 
helyekre fog kerülni, a közterületen fogják eltölteni az ebből finanszírozott túlórákat, mely a 
miskolciak megelégedését fogja szolgálni. Számítanak a miskolciak meglátására, véleményére. Akár 
közvetlenül megkeresve a rendőrséget, nyitottak a közbiztonsággal kapcsolatos észrevételekre, 
illetve az önkormányzati képviselőkön keresztül érkezett észrevételeket is szívesen veszik. 
Kinevezése óta, több önkormányzati képviselő megkereste már, egyeztettek közbiztonsági 
témákról, problémákról. Erre továbbra is nyitott. Amennyiben olyan javaslat érkezik a lakosok 
részéről, amely szakmailag is támogatható, azokat természetesen beépítik a szolgálatszervezésbe, 
illetve a napi feladatszabásba. Megköszöni az együttműködő partnerek segítségét, az 
Önkormányzatét, az Önkormányzati Rendészetét. Nagyon sok munkaórát dolgoztak a kollégái 
együtt, igyekeztek a lehető legélhetőbb várossá varázsolni Miskolcot. Támogatják a kamerarendszer 
fejlesztését. Úgy gondolja, az, hogy sem tavaly, sem idén nem volt olyan közterületi rablás 
Miskolcon, melynek az elkövetője ismeretlen lenne, az nagyban köszönhető a kamerarendszernek. 
Sokszor találkoznak azzal, hogy a bűncselekmény konkrét helyzetét nem látta egyik kamera sem, 
de egy kiterjesztett adatgyűjtés keretében a megadott személyleírás alapján, valamelyik távolabbi 
kamera képe alapján megtalálják az elkövetőket. Nagyban elősegíti a rendőrség munkáját a 
kamerarendszer. A tervek kapcsán elmondja, szeretnék a megkezdett munkát folytatni. Szeretnék 
nyitott füllel meghallgatni a lakosság igényeit. A rendőrök is itt élnek, nem csak a város szolgálói, 
hanem lakói is egyben, ezáltal vannak információik, arról, hol vannak beavatkozást igénylő 
területek. Nyitottak a problémafelvetésre, ennek megfelelően szeretnének minél nagyobb 
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közterületi jelenlétet biztosítani Miskolc utcáin. A közlekedésbiztonság az idei évben is zászlóra 
került. Minden megtesznek annak érdekében, hogy kevesebb baleset történjen. Úgy gondolja, a 
bűnügyi eredményeikre büszkék lehetnek, szeretnék ezt megtartani. Egy-két mutató van, ahol 
rekordokot döntögetnek, tudja nem lesz könnyű évük, nem lesz könnyű feladatuk, de mindent 
megtesznek annak érdekében, hogy sikerüljön. Azt vallja, hogy a bűnmegelőzés fontos pillére, ha 
látják az elkövetők, vagy azok, akik valamilyen bűncselekmény elkövetésén gondolkodnak, hogy 
mekkora eséllyel kerülhetik el az igazságszolgáltatást. A 73,9 százalékos nyomozati eredmény azt 
mutatja, hogy nem túl nagy eséllyel kerülhetik el az igazságszolgáltatást. Ez is egyfajta üzenet az 
elkövetők, elkövető jelöltek felé, hogy ne lépjenek erre az útra. Bízik abban, hogy támogatják a 
munkájukat továbbra is és elismerik azt a rengeteg energiát, melyet a kollégái fektettek a mostani 
eredmények elérésébe. Úgy gondolja, nagyvárosi kategóriában egészen kiemelkedő eredményeket 
ért el a Miskolci Rendőrkapitányság, a közbiztonsággal soha senki nem elégedett, maguk sem, 
szeretnének jobbat. Felelős vezetőként, reálisan nézve elégedettek lehetnek, megelégedettek nem. 
Ígéri nem is lesznek azok, nem dőlnek hátra. Próbálnak minél hatékonyabbak lenni. A tavalyi év 
munkájában kiemeli a kollégáit, akiknek egytől egyig benne van a munkája az eredményekben, 
illetve elődjét Miskolczi István ezredes urat, aki tavaly októberig vezette a Kapitányságot. Elmondja, 
meglehetősen jó alapokat vett át tőle. Köszöni a meghallgatást, a felmerülő kérdésekre szívesen 
válaszol helyszínen szóban, illetve későbbiekben írásban.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a részletes beszámolót és az elért eredményeket. Szintén 
köszöni Miskolczi István ezredes úrnak, illetve Mecser Tamás ezredes úrnak a munkáját és 
valamennyi rendőrnek, aki Miskolcon feladatot lát el, mellyel a lakosság biztonságát próbálják 
segíteni. Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 
 

• Rendészeti Bizottság: A Bizottság elfogadásra javasolja a beszámolót. 
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Molnár Péter: A Frakció nevében is megköszöni Alezredes Úrnak a Közgyűlés elé terjesztett 
anyagot. A jól strukturált, jól felépített, jól áttekinthető, mindenre kiterjedő anyagot, mellyel 
beszámoltak az elmúlt időszak munkájáról. A drogprevenció kapcsán Alezredes Úrtól idéz, 
miszerint kollégái Miskolcon hagyományosan jó és magas színvonalú munkát folytatnak, 
visszagondolva a korábbi évekre, úgy gondolja Miskolc és a vármegye tekintetében is azt tapasztalja, 
hogy hosszú évek, évtizedek óta szerencsére hagyománya van annak, hogy a rendőrség kimagaslóan 
jó munkát végez. Ahogyan Alezredes Úr összehasonlította dunántúli városokkal a helyi 
statisztikákat, az is ezt támasztja alá. A lakosság azt szeretné, ha a szubjektív biztonságérzetük minél 
jobb lenne, minden sarkon szeretnének egyenruhás rendőrt látni, hogy biztonságban érezzék 
magukat. A rendőrök pedig azt szeretnék, ha nem lenne munkájuk, ha minél inkább olyan közegben 
lennének, hogy nem lenne semmilyen bűnüldözési tevékenységre szükség. Nyilvánvaló, mindkettő 
egy hipotézis, ilyen soha nem volt, nincs és nem is lesz. Az eredményesség vonatkozásában gratulál 
a mind a vármegyei, mind a Városi Kapitánysághoz tartozó rendőrök munkájához. A jelenlévő 
rendőri vezetőkön keresztül az összes állományban lévő, szolgálatot teljesítő rendőrnek kéri ezt 
tolmácsolni. Az elhangzott számok valóban azt mutatják, hogy magas szintű az a munka, amit 
folytatnak. A jelenlét kapcsán úgy érzékeli, a rendőrség maximálisan is törekszik arra, hogy a 
jelenlétét a városban demonstrálja. Nem csak a különböző események alkalmával, hanem a 
mindennapokban is. Mind Miskolc főutcáján, mind peremkerületekben, mellékutcákban is lehet 
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látni rendőrautót, mely minden jóérzésű embert pozitív gondolatokkal tölt el. A rendőri jelenlétet 
nagyon fontosnak tartja, a továbbiakban is kéri ennek fenntartását, amennyire erre lehetőség van. 
Szeretné kiemelni, úgy gondolja ez többek véleménye is, úgy érzékelhető, hogy a rendőrség tényleg 
szolgál és véd. Határozottan, de úriemberként lépnek fel. Nincs már az az érzés, ami még több éve 
volt a rendszerváltás előtti időszakban, hogy mindenki félt a rendőrtől, mert az a karhatalmat és az 
elnyomást is megtestesítette. Mostani tapasztalat, hogy a rendőrök határozottan, de úriemberként 
lépnek fel. Ez jó érzéssel tölt el mindenkit, köszönetet mond érte. Az anyag jól strukturált, jól 
felépített anyag. A megelőzési, a prevenciós részt emeli ki. Köszönetet mond Alezredes Úrnak, 
hogy a Miskolci Kapitányság munkatársai a beszámoló szerint is és saját tapasztalata szerint is a 
prevenciónak milyen nagy hangsúlyt fektetnek. Tapasztalja, hogy az iskolába hihetetlen 
lelkesedéssel megy a kolléga. Mind az internetes kibertérrel kapcsolatos, mind a drogokkal 
kapcsolatban az oktatókat, nevelőket is felkészítik, hogyan kell odafigyelni. A diákokat is 
megpróbálják képbe helyezni, milyen veszélyek leselkednek rájuk. Ezt a munkát külön köszöni, úgy 
gondolja, a prevenció legalább olyan fontos, mint a bűnüldözés. Ebben a tekintetben azt érzékeli, 
hogy nagyon nagy erőket mozgatnak meg, nagyon lelkesen és tudatosan csinálnak, ezt külön 
köszöni valamennyi rendőrnek. A Fidesz-KDNP Frakciószövetség támogatja az előterjesztést.  
 
Szilágyi Szabolcs: A Velünk a Város Frakció nevében köszöni minden egyenruhásnak az 
áldozatkész munkáját. Miskolc egykori gimnazista diákja, a Miskolci Nemzeti Színház korábbi 
kiváló színésze, Koncz Gábor szavait idézi: „A rendben hiszek. Ha ez vesz körül, bennem is rend 
van. Az embert hajtja a rend, kötelezi valamire. A rend megvéd. Megvéd azok ellen az emberek 
ellen, akik, mint a tank mennek előre, átgázolnak mindenen.” A rendőrség tavalyi beszámolóját 
olvasva, ezt érvényesnek tartja. Kijelenthető, a miskolci rendőrség megfelelően dolgozik, megvédi 
a miskolci polgárokat, eredményesen védi meg és keríti elő az elkövetőket. Több ponton azonosak 
a gondolatai Kapitányságvezető Úrral. A rablások esetében 100%-os felderítési mutatót értek el a 
miskolci rendőrök, ami azt üzeni az ilyen bűncselekményre készülőknek, elkövetőknek, hogy senki 
sem ússza meg tetteinek következményét. A lakosság közérdekére legnagyobb hatással bíró, 
kiemelten kezelt bűncselekmények közül csökkent a garázdaságok és a testi sértések száma, az 
elkövetett lakásbetörések pedig 13 évvel ezelőtti szintre estek vissza. A közterületen elkövetett 
bűncselekmények felderítési mutatója szintén az elmúlt 13 év legjobb értékét mutatja, meghaladta 
a 86%-ot. Ezekhez az eredményekhez csak gratulálni lehet. 2022. évben a rablások, a közterületi és 
az összességében nyilvántartott bűncselekmények száma növekedést mutat a városban. De nincs 
szó bűnözési tendencia erősödéséről. Jórészben az okozza, hogy a rendőrség megnövelte a közúti 
ellenőrzéseit, amelyekkel eredményesen szűrték ki az ittasan, jogosítvány nélkül vezető sofőröket, 
akik konkrétan életveszélyt jelenthettek a miskolciakra. A mási tényező, ami viszont tendenciát 
mutatott, hogy a 2021. évben a világjárvány miatti korlátozások miatti évben, alapvetően kevesebb 
bűncselekményt követtek el országszerte is. A Rendészeti Bizottság elnökeként kiemelten 
fontosnak tartja a rendőrség, az Önkormányzattal és a Rendészettel való korrekt, hasznos 
együttműködését. Amire szintén nem lehet panasz. A beszámoló is említi, hogy a közterületi 
felderítés javulásában komoly segítséget jelentenek a Rendészet által működtetett térfigyelő 
kamerák. Emlékeztet, egy hónappal ezelőtt döntött a Testület arról, hogy a város 10 pontján 
helyeznek ki kamerákat, illetve cserélik a régebbi készülékeket modernebbekre. Jelen ülésen is volt 
döntés térfigyelő kamerák bővítéséről. A képviselők kötelessége, hogy támogassák a rend őreit 
munkájukban, a miskolci közbiztonság további javításában, a rendőrök megbecsülésében. Sajnos 
ugyanezt nem mondhatják el a Fidesz Kormányról, amely köztudottan nem becsüli meg a 
munkájukat. Alulértékeli azt. Ezt vissza is jelzi az a több ezer rendőr, aki évente elhagyja a hivatását. 
Kijelenthető, már-már paranormális jelenség, hogy a rendőrség ilyen kormányzati megítélés idején, 
mikor egy helyi nyomozónak tojástartó támasztja alá a monitorját az irodájában, ilyen jó 
eredményeket tudnak produkálni. Kiemeli, azt a rendkívül pozitív tényadatot, hogy a miskolci 
rendőrök havonta 11.000 munkaórát töltöttek közterületi járőrözéssel, ami a hatékony és a 
miskolciak számára is érzékelhető rendőri munkát igazolja. Biztosítja a rendőrség képviselőit, hogy 
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a város minden rendelkezésre álló támogatást ezután is megad, hogy legyen fedezete annak, hogy 
még több figyelmet tudjanak fordítani a közrend védelmére. Koncz Gáborhoz hasonlóan hisz a 
rendben, ha ez veszi körbe a miskolciakat, az hozzájárulhat ahhoz, hogy rendet teremtsen 
mindannyiukban.  
 
Bazin Levente: Elmondja, kedden reggel tartott meg második alkalommal, közbiztonsági 
szervekkel együtt egy szakmai fórumot Perecesen a Közösségi Házban. Ezen részt vett a 
Rendőrség, a Diósgyőri Rendőrőrs őrsparancsnoka, tűzoltóság, katasztrófavédelem, rendészet, 
polgárőrség, Önkormányzat részéről a Hatósági Osztály képviselője. A tavalyi fórumon felmerült 
kérésként a körzeti megbízott személye. Örömmel hallotta, hogy helyben és a városban is ezt 
engedélyezték. Mint elmondta a probléma nem az engedélyezéssel volt, hanem a fizetéssel. Ezt a 
Parancsnokság kell, hogy engedélyezze.  A Közösségi Házat erre a célra fel is tudják ajánlani, ott 
tarthatóak majd a fogadóórák. Másik észrevétele a kutyás járőr, kutyás rendőr járőrözésének 
visszatérése a városrészbe. Hasznos dolognak tartja és preventív jól alkalmazható. Kéri 
Képviselőtársait gondolják ezt át és igényeljék, ha van rá mód. A fórum fontos témája volt, a 
polgárőrök helyzete. A polgárőrséget éves szinten rendszeresen támogatja. A Perecesit 200.000 Ft-
tal, a Diósgyőri Polgárőr Egyesületet és a Lyukóvölgy Vasgyár Polgárőr Egyesületet 50-50.000 Ft-
tal támogatja. Elmondható, hogy az előző ciklushoz képest ez nagyobb támogatási összeget jelent, 
de el kell mondani, hogy mivel a polgárőröknek most már be kell fizetni a cégautó adót, ez nem 
érinti őket pozitívan. A cégautó adó kifizetése szervezeti szinten több mint 400.000 Ft-ot jelent. A 
perecesi tagozat sem tudja megtartani a Lada Níváját. Korábban nem kellett ezt az adót fizetni. 
Tudatában van, hogy az Országgyűlésnél kell ezt kezdeményezni, de kéri Polgármester Urat, 
próbáljon ebben eljárni, illetve három kormánypárt képviselőit is kéri, járjanak el, hogy a 
polgárőröknél a cégautó adót mellőzzék, mert ellehetetleníti a működésüket.  
 
Pakusza Zoltán: Megköszöni a Rendőrség minden dolgozójának azt a munkát, melyet az elmúlt 
egy évben elvégeztek. Úgy, hogy a körülmények nem könnyűek. Gondol itt a fizetésekre, a létszám 
kérdésre vagy akár a társadalmi változásokra is a városban. Ilyen tekintetben a város sem egységes, 
vannak olyan részek, melyek frekventáltabbak bűnügyi, bűnmegelőzési szempontból. Az is látható, 
hogy komolyak a rendőrség erőfeszítései, ez a statisztikák alapján is tapasztalható. Nyilván vannak 
olyan statisztikák, melyek javultak, vannak olyanok, melyek romlottak. Például a rablások száma 
21-ről 35-re nőtt, ami nem jó. Örvendetes viszont, hogy a felderítési mutató 100%-os. Az 
előterjesztés nem csak a rendőrség munkájáról szól, hanem Miskolc város közbiztonsági 
helyzetéről. Nem csak rendőrségi kérdés, hanem gyermekvédelmi és egyéb szociális kérdés is. 
Látható, különösen egyes városrészekben, hogy nagyon komoly a probléma. Egyik problémát 
pontosan az jelzi, hogy egyre több az igény a kamera kihelyezésekre. Minél több igény van 
közterületi kamerákra, az azt jelenti, ott a szubjektív biztonságérzet nem annyira megfelelő. Illetve 
ezeket a hivatalos szervek is alátámasztják, mert ezek a kihelyezések a rendőrség, Rendészet 
szakembereivel egyeztetve vannak. Növekszik az iskolarendőrök száma is, erre is van igény. Ez sem 
a javulás útját mutatja. Elkeserítő az a statisztikai rész, mely arról szól, hogy a fiatalkorú 
bűnelkövetők száma is növekedett. Ez nem csak miskolci, hanem megyei kérdés is. Idén az év 
elején több ilyen fiatalkorúak által elkövetett gyilkosság volt. Példaként említi Bódvalenkét, 
Csernelyt. Ez nagyon rossz jövőt vetít. A Rendészet előterjesztéséből idéz, mely a közlekedés 
viszonyait is megmutatja: „Sajnos egyes járatviszonylatokban – főként autóbuszok vonatkozásában 
– az utazóközönség összetétele, a közösségellenes magatartások szinte folyamatos tanúsítása 
szükségessé teszik az egyenruhás jelenlétet. Az antiszociális magatartások, a rongálások, a 
hangoskodások, szemetelések szinte kikövetelik a rendészeti jelenlétet, amelyet lehetőségeinkhez 
mérten igyekezünk is biztosítani.” Úgy gondolja, ezek sem azok a mondatok, melyek azt mutatják, 
hogy a városban a közbiztonság erősödik. A Mi Hazánk Mozgalom úgy gondolja, azt a „no-go” 
zónásodást, mely egyébként nem csak Miskolcon jellemző, fel kell számolni. Hangsúlyozza, ez nem 
csak rendészeti kérdés, hanem gyermekvédelmi vagy akár ítélkezési kérdés is. Ezért nem fogja tudni 
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támogatni az előterjesztést. Úgy gondolja, a képviselők ott tudnak jelzést küldeni a 
Belügyminisztérium felé, igen szükség lenne a rendőrök béremelésére, szükség lenne a lehetőségek 
javítására és nagyon-nagyon oda kell figyelni arra, hogy a különböző társadalmi problémákat sokkal 
jobbam megoldják. 
 
Barta Gábor: Tudható, mindenki, aki bajba kerül, rendőrért kiált. Sajnos a mai világban ez nem 
példanélküli. Legyen az közúti baleset, lopás, garázdaság. Nem mindegy ki foglalkozik az üggyel, 
milyen felkészültséggel és hozzáállással jár el az esetben. Mert, ha baj van, akkor mindenki a saját 
sérelmeit akarja orvosoltatni. Ez így van rendben. Ezért van szükség jól felkészült, kulturált 
rendőrségre, akik az állampolgárok érdekeit védik. A beszámolóból kiderül, hogy a Miskolci 
Rendőrkapitányság helyén van. Jól, a polgárok érdekében, törvényesen végzi a munkáját. A 
bűncselekmények száma kismértékben ugyan, de nőtt, ezzel szemben a sikeres felderítéseké is. Ez 
azt mutatja, hogy a kollégák nem melegedni járnak a Fábián kapuba és a Zsolcai kapu sem lett 
tánciskola. Rugalmasan tudnak reagálni a helyzetekre és magabiztosan, a törvények betartásával 
intézkednek. Köztudomású, hogy a rendőrségnek nem csak helyi és a területi szintű közbiztonság, 
közlekedésbiztonság fenntartása és a bűnügyek felderítése a feladata, hanem a határvédelemmel és 
az illegális migrációval kapcsolatos feladatok is a hatáskörükbe tartoznak. Meglehetősen le vannak 
terhelve. A polgárok szubjektív biztonságérzete a rendőri jelenlét gyakoriságával egyenesen arányos. 
Hangsúlyozza, a törvénytisztelő állampolgárról van szó. Féljen az, akinek félnie kell. Azért van a 
rendőrség, hogy féljenek. Ezért szorgalmazná a rendőrök még nagyobb közterületi jelenlétét. 
Személyes tapasztalatai és a rendőrségi beszámoló alapján, illetve az elvégzett munka alapján 
javasolja a beszámoló elfogadását.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tartalmas beszámoló elkészítését. A 
korábban elhangzottakat kívánja egy gondolattal kiegészíteni. Molnár Péter képviselő úr utalt arra, 
hogy óriási jelentősége van annak, hogy az iskolákban nagyon komoly prevenciós munka zajlik. 
Úgy gondolja, ez a prevenciós munka nagymértékben hozzájárul ahhoz, hogy a felnövekvő fiatal 
generáció hogyan gondolkodik, hogyan él és milyen életmódot képvisel. A Kábítószerügyi 
Egyeztető Fórum társadalmi elnökeként megköszöni az együttműködést, melyet a drogprevenció 
vonatkozásában tapasztalt. A Kábítószerügyi Egyeztető Fórumnak nemcsak szakmai szervezetek a 
képviselői, hanem olyan civil szervezetek is, akik megpróbálnak tenni annak érdekében, hogy a 
városban a prevenció minél szélesebb körben megtörténhessen. Ebben nagyon komoly segítséget 
kapnak a rendőrség szakembereitől, mind a prevenció vonatkozásában, mind annak 
vonatkozásában, hogy az így kialakult személyes kapcsolatokkal sokkal-sokkal egyértelműbbé válik 
mikor, kinek mi a feladata egy-egy bűncselekmény, vagy drogjelenlét esetén. Köszöni ezt a munkát. 
Jelentős szerepe van a rendőrségnek abban, hogy sokkal nagyobb azoknak a fiataloknak a száma, 
akik az elterelésben aztán sikeresen tudnak részt venni. A Rendészet munkáját is köszöni ebben a 
vonatkozásban. Kívánja, hogy a megkezdett párbeszédek és együttműködések további 
eredményekhez vezessenek.  
 
Dr. Kovács László: Köszönti a megjelenteket. Nem udvarlós beszédet akar mondani, a komoly 
tényekről szeretne beszélni. Összességében nem elégedett azokkal a tényekkel, melyeket rögzít a 
beszámoló. Egyik része jó és pozitív, viszont vannak olyan részei, melyek nem mondhatók annak. 
Pakusza képviselő úr azt mondta, nem fogja elfogadni, személye elfogadja, de erős határvonalat 
húzna főleg kettő dolog között. Egyik ilyen a rendőrségnek szükséges fizetésemelés. 
Nyilvánvalónak tartja adni kellene. A következő napirendi pontban, a rendészeti beszámolóban 
hallják majd, hogy mennyien mennek el a Rendészetről a rendőrségre dolgozni, mert ott sokkal 
magasabbak a bérek. Nyilván ettől függetlenül a rendőri fizetésnek az emelését támogatná. De most 
itt nem erről van szó, hanem a rendőrkapitányság beszámolójáról. Most azt minősítik egyáltalán, 
hogy a Miskolcon szolgálatot teljesítő rendőröknek a munkájáról szóló beszámolót támogatják-e. 
Néhány adat mellett nem lehet szó nélkül elmenni. A regisztrált bűncselekmények száma 
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összességében 16,4 % -os emelkedést mutatott. A közterületen elkövetett bűncselekmények száma 
15%-os csökkentést mutatott. Úgy, hogy a 2021. évben még az előző évhez képest 15%-os 
csökkenés volt. Azt lehet mondani, hogy a gyermekkorú elkövetők száma is 4-ről 15 főre nőtt a 
beszámoló szerint. Gratulál a felderített ügyek számához, viszont Miskolc közbiztonsága 
szempontjából ebből azt lehet leszűrni, hogy az elmúlt évek csökkenő tendenciája megtört. A 2021. 
évhez viszonyítva emelkedés volt. Pozitív viszont a személyi sérüléssel járó közlekedési balesetek 
számának csökkenése. Választ szeretne kapni a kérdésére, miszerint 80 millió Ft-tal járult hozzá a 
rendőri jelenlét fokozásához a város. Információi szerint azt 2021. évben kapta a rendőrség, de ez 
a 2022. évi beszámolóban is szerepel. Nincs tudomása arról, hogy 2022. évben is kapott volna a 
rendőrség önkormányzati támogatást.  
 

Közbekiabálva valaki mondja: Kapott. 
 

Dr. Kovács László: Ez nem volt egyértelmű az anyagban. Örvendetesnek tartja, hogy kapott 
önkormányzati támogatást. Évek óta visszatérően hiányosnak tartja a beszámolókban, hogy ezelőtt 
5-6-8-10 évvel, talán 2011-2012. évtől kezdve, – mikor folyamatos volt az együttműködés a 
rendőrség és a rendészet között – közös járőrök voltak. Akkori rendőrkapitánnyal többször 
találkoztak esténként a Déryné utcában, figyelték hogyan működnek ezek a járőrök. Fantasztikusan 
fokozódott a lakosság biztonságérzete, mikor kettes-hármas, akár hatosával is megjelentek 
rendőrök-rendészek vegyesen. Akkor valóban az első kérés az volt, hogy a Villanyrendőr környékén 
és az Újgyőri főtér környékén folyamatosan posztoló rendőröket szeretnének látni. Külföldi 
utazásai tapasztalatai alapján mondja, megnyugtató érzés, mikor rendőröket látnak az utcasarkon. 
A Villanyrendőr környékén nagyobb problémát nem tapasztal, ezzel szemben az Újgyőri főtér a 
gettósodás irányába indult el. Annak a folyamatnak, mely annak idején a nyomortelep 
felszámolásával elindult, egy része megszakadt. Úgy gondolja, erre tőle hivatottabb önkormányzati 
képviselő is van, aki erről be tud számolni. Mindezek mellett köszöni a rendőrség munkáját.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Gratulál a Miskolcon szolgálatot teljesítő rendőröknek. Úgy véli, az 
eredmények önmagukért beszélnek, a felderítések számának statisztikája alapján a rendőrség jól 
végzi munkáját. A külterületeken a vagyon elleni bűncselekmények felderítése kapcsán szólna. 
Rengeteg olyan külterület tartozik hozzá, ahol nem élnek életvitelszerűen ott a lakosok. Ez a telkes 
rész. Az elmúlt időszakban több bejelentést kapott – a Drenka-hegyről, az Őzugró részről, 
Lyukóvölgy különböző területeiről –, ahol az elmúlt időszakban megszaporodtak a betörések és a 
vagyon elleni bűncselekmények. Szeretné, ha ez a tendencia megállna és olyan intézkedések 
történnének, melyek ezeket megakadályozhatják, illetve elrettentenék az ottani elkövetőket. A 
lakosok beszámoltak, hogy a Drenka-hegyen volt egy párosnak, kisebb csoportnak nevezhető 
galeri, akik ezeket a betöréseket elkövették. Kéri a rendőrség munkatársait, hogy erre a részre 
fokozottan figyeljenek oda. Kéri továbbá, hogy az Újgyőri főtéren, főleg a főtértől a vonulási 
útvonalakon meg legyen erősítve a rendőri jelenlét. Az elmúlt időszakban tapasztalták, hogy 
megszaporodtak ezeken a vonalakon azok a cselekmények, melyek nem igazán növelik a lakosság 
szubjektív közbiztonságának az érzetét. Kéri, ezekre a területekre is kiemelt figyelmet fordítsanak. 
Köszöni a rendőrség munkáját, bízik benne, hogy ezeken a részeken is sikerül pozitív eredményt 
elérni.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Üdvözli a megjelenteket, Dandártábornok Urat, Ezredes Urat és 
Alezredes Urat. Feléjük fordul, mivel szeretné megköszönni nem csak a rendkívül jól összeállított 
és valóban tényekre vonatkozó adatokat tartalmazó beszámolót, hanem a munkájukat is. Azt a 
hatékony, példás munkát, amelyet ők és a kollégáik végeznek. Kéri, hogy ezt adják át a kollégáiknak, 
hiszen nagyon fontos az elismerés, különösen egy olyan szakmában, amely egyre nehezebb. A mai 
Közgyűlésen mítoszokat rombolnak, így kéri, hogy tekintsenek ki a beszámolók mögül. A 
képviselőtársaihoz fordul, mivel akkor, amikor – csak a mai ülésről beszél –, elmondják, hogy ne 



65 
 

panaszkodjon, amiért zajonganak, majd megállítják az órát ,,kocsmahangulatra” való hivatkozással, 
elmondják mindenre, ami nem 300 oldal, hogy komolytalan, majd, ha ezt megkapják, nem olvassák 
el. Még azt is elnézi, hogy elmondják, kezdjenek valamit az MVK Zrt.-vel és ha kezdenek, akkor az 
nem jó. Ezeket el tudja nézni, de azt nem, hogy a rövidtávú, kicsinyes politikai érdekek mentén, a 
hatalom vélt reményének érdekében, Miskolc nimbuszát rombolják. Miskolcot rombolják és a 
rendőrség munkáját ezzel nehezítik. Mindezt szisztematikusan, igaztalanul és szervezetten teszik. 
Így keltik rossz hírét Miskolcnak, a miskolci közbiztonságnak. Egy példát keresett ki a sajtó 
hírekből, miszerint dr. Nagy Ákos frakcióvezető úr 2023.01.26-án azt nyilatkozta a Magyar 
Nemzetnek, hogy romokban a miskolci közbiztonság, hiszen a gyurcsányista baloldal három év 
alatt tönkretette a miskolci közbiztonságot. Itt a bizonyíték, hogy nincs romokban a miskolci 
közbiztonság. Nem állítja azt, hogy a legjobb, ahogy a közlekedésről sem, nagyon sok 
fejlesztenivaló van, de nincs romokban. A közbiztonságról sem állítja, hogy nincsen teendőjük, 
Kapitányságvezető Úr is elmondta, hogy igenis van teendőjük. De az tételesen, tényszerűen nem 
igaz, hogy romokban a miskolci közbiztonság. Arra kéri a megjelenteket, hogy egy ennyire fontos 
témában ne vigyék a rossz hírét folyamatosan a városnak. Személyesen arra kéri Frakcióvezető Urat, 
hogy a szavazatával - azzal a szavazatával, amivel reményei szerint el fogja fogadni ezt a beszámolót 
-, meg is cáfolja az elmondottakat. Ezzel zárja a felszólalását és elnézést kér, hogy ilyen témát is fel 
kellett, hogy ,,tegyen az asztalra”, de erre szükség van, mert ez egy közös probléma, ezért kéri a 
megoldásra való fókuszálást.  
 
Szarka Dénes: Szintén a köszönetét fejezi ki a részletes és alaposan összeállított beszámolóval 
kapcsolatban. Az első szó valóban a köszöneté, valamennyi rendőrségi dolgozó irányába, ezt ő is 
szeretné tolmácsolni, hiszen elhivatott, nagyon áldozatkész munkát végeztek. Szeretné 
megerősíteni Kapitányságvezető Urat is abban, hogy mindig nyitott ajtókkal fogadják az 
észrevételeket. Ők is egyeztettek még az év elején, többek között a tűzijátékozásból eredő lakástűz 
és ennek a szabályozása kapcsán. Nagyon sok hasznos gondolatot kapott, amelyeket igyekszik még 
az év folyamán tovább vinni, hogy később ebből további eredmények születhessenek. 
Természetesen ők is, a Jobbik képviselői, meg fogják szavazni, el fogják fogadni a rendőrségi 
beszámolót. Természetesen lehetnek mindenkinek észrevételei, és bár nem beszéltek össze 
Alpolgármester Úrral, de hasonló gondolatokat szeretne ő is megfogalmazni. Nem csak itt a 
Közgyűlésen, hiszen a felszólalók valamennyi releváns témát említettek, hasznos gondolatokat 
fogalmaztak meg. Látható volt a beszámolóban az is – ebben kellene közös nevezőket keresniük –
, hogy Miskolc nem egy rossz város, nem egy élhetetlen közbiztonságú város. Elhangzott Pécs és 
Győr példája, valóban van egy, az egész országban élő mítosz, hogy Miskolc egy elképesztően 
veszélyes hely. Miskolc egy élhető, gyönyörű város, ahol elsősorban a rendőrség áldozatész 
munkájának köszönhetően a közbiztonság igenis jó. Mindig van mit fejleszteni rajta, ahogy 
említette korábban, neki is voltak észrevételei a közösségi együttélés szabályainak be nem tartásával 
kapcsolatban. Lesz még egyéb teendő a rendészeti munkával kapcsolatban is. Valamennyi 
képviselőtársát arra szeretné kérni, hogy bármikor, bárki lesz ellenzéki oldalon vagy a városvezetés 
pártján, akkor is vigyázzanak a közbiztonság kritizálásával. Ez soha ne legyen öncélú, ne legyen a 
politikai haszonszerzés céljával megfogalmazva, mert ezzel ártanak a város megítélésének és ártanak 
a rendőrség, a Rendészet és valamennyi dolgozónak, illetve a munkájuk megítélésének is. Ebben 
szeretné felhívni az önmérsékletre a figyelmet, mindenkire vonatkozóan és ezzel a szellemiséggel 
bíztatna mindenkit arra, hogy fogadja el a rendőrségi beszámolót.  
 
Pakusza Zoltán: Bazin Levente képviselőtársának szeretné az ismereteit kicsit bővíteni. Az előző 
ciklusban több, mint 200.000.- Ft-ot kaptak évente a perecesi és a vasgyári polgárőrök is, meg lehet 
őket kérdezni. Amikor 2014-ben átvette a választókörzetet, akkor nem működött polgárőrség 
Perecesen, ekkor keresték meg, hogy szervezzenek egy csapatot és végül a belvárosi polgárőrség 
keretein belül alakult ki a jelenleg működő perecesi polgárőr csoport. Ha képviselőtársa jelenleg 
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200.000.- Ft-ot ad, akkor mondhatja azt, hogy az infláció miatt nem üti meg azt a mértéket, amit 
előzőleg kaptak.  
 
Hollósy Endre András: Nem olyan régen volt Szent György napja és ezzel kapcsolatban is 
köszönetét szeretné kifejezni a rendőrség felé, hiszen kiemelt erőfeszítéseket tesznek Miskolc város 
közbiztonságának érdekében. Alpolgármester Úr gondolataira szeretne reagálni, miszerint ne 
haragudjon, de szégyellje magát. Kérdésként teszi fel, hogy hogy jön ő ahhoz, hogy egy rendőrségi 
beszámoló után rövidtávú politikai célt fogalmaz meg. Mi alapján teszi ezt? A tisztánlátás végett 
beütötte a hírkeresőbe, hogy Miskolc nevét az elmúlt 28 napban hányszor említik. 355 ilyen alkalom 
történt, ebből 273 bűncselekményről szól, ami a 77%-ot jelenti. A Fidesz-KDNP Frakció kikéri 
magának, hogy ezt ők terjesztenék, hiszen nem ők fogalmazzák meg a rövidtávú politikai céljaikat. 
Ezt a Frakció nevében is visszautasítja, emellett még egyszer gratulálni szeretne a rendőrség 
munkájához.  
 
Dr. Nagy Ákos: Nem szeretné olyan helyzetbe hozni a rendőrség részéről megjelenteket, hogy azt 
érezzék, hogy egy családi veszekedés közepébe csöppentek. A szavazatukból látni fogja minden 
miskolci, hogy mit gondolnak a munkájukról. Személyes említettsége miatt kíván felszólalni, túl a 
gratuláción. Alpolgármester Úr bármelyik nyilatkozatát előhúzhatja. Nyilván ez nem lesz olyan 
alapos, mint az általuk biztosított előterjesztések, biztosan nem olyan csodálatos, de olvassa el, hogy 
mit mondott. Soronként megvitathatják, hogy igaz-e vagy sem. A Közgyűlés során már másodszor 
kénytelen megkérni Alpolgármester Urat arra, hogy mit kell csinálniuk és mire hogyan kell 
reagálniuk. Van, aki vezeti ezt az ülést és tudja, hogy imádják azt, ha csak olyan gondolatok vannak, 
amelyeket az ellenzék mond el, de ezt fejezze be. A rendőrség munkáját még egyszer köszöni.   
 
Bazin Levente Dávid: Reagálni szeretne ő is arra, hogy a ,,perecesi polgárőrség újraszervezése”, 
nem történt meg. Belvárosi polgárőrségről ő nem tud, lehet, hogy van, de a bólogatásra reagálva,  
ilyen nincs. A Bűnmegelőzési Centrum Polgárőr Egyesület alatt, ami az OPSZ alá tartozik, ehhez 
tartozik a Perecesi Polgárőr Tagozat, mert tagozatról van szó. A Bűnmegelőzési Centrum Polgárőr 
Egyesület egy régóta működő egyesület. Volt olyan év, hogy Pakusza képviselő úr egy forintot nem 
adott, nemhogy 200.000.- Ft-ot. 
 
Dr. Simon Gábor: Frakcióvezető társának szavait a technika sem bírja, itt is, ott is összeomlik, ez 
már nem lehet véletlen. Nyilván nem ezért kért szót, hanem Hollósy képviselőtársához csatlakozik. 
Mindannyian tudják, hogy a héten volt a Magyar Rendőrség Napja, Szent György napjához 
kapcsolódóan. Itt is tudják, hogy a Szent György napot nem Bartha György képviselőtársáról 
nevezték el, azonban ez minden évben ráirányítja a figyelmet a rendőrségre, arra a felelősségteljes 
és nehéz munkára, amit a rendőri állomány Miskolc városában, illetve az egész országra 
vonatkozóan végez. Úgy gondolja, hogy mindnyájan csak azt mondhatják, hogy ezért a munkáért 
tisztelet és megbecsülés jár a rendőröknek, hiszen a hétköznapi tapasztalat is az, hogy a rendőri 
állomány meghatározó része, majdnem az egésze, nagyon komolyan veszi a feladatát és tisztességes 
munkát végez. Azt is látják, hogy úgy végzik ezt a feladatukat, hogy esetenként a legfontosabbat, 
az életüket is kockáztatják a magyarokért. Elég, hogy ha az ebben az évben történt rendőri 
halálesetre gondol, ami azért arra is ráirányította a társadalom figyelmét, hogy mind az eszközök, 
mind a felszereltség, illetve a mindennapi munkavégzéshez szükséges eszközök nem mindig a 
megfelelő színvonalon és megfelelő mértékben állnak a rendelkezésükre. Ez nyilván nem a Miskolci 
Rendőrkapitányságnak a dolga és feladata, hiszen nagyon jól tudják, hogy ebben a hierarchikus 
rendszerben központi döntések és központi előírások határozzák meg az egyes kapitányságoknak 
a munkáját. Nyilvánvalóan ő is, mint képviselő, azt szereti, hogy ha évről-évre azt látják, hogy 
csökkennek az elkövetett bűncselekmények számai. Tény és való, hogy a tavalyi rekord évhez 
képest ebben az évben romlás következett be ezen a területen. A maga részéről itt is azt gondolja 
és erre is rá kell irányítani a figyelmet, hogy ez alapvetően nem előzmény nélküli és alapvetően nem 
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a rendőrség működésével összefüggő okokat jelenti. Számos szakember, számos szociológus és 
társadalomtudós gyakorlatilag ezeket a folyamatokat véleménye szerint előre jelezte.  2022. elején 
elindult a Covid válság, elindult a bezártság, növekedett a társadalmi frusztráció. Ennek számos 
helyen megnyilvánulási formája lett, az egészségügyben is leképeződtek azok a folyamatok, 
amelyeket egyébként mondtak. Ezeket a társadalmi folyamatokat látták és úgy gondolja, hogy az 
elmúlt 1-2 évben látják azokat a társadalmi folyamatokat is, amelyek a gazdaság egyre nehezebb 
helyzetéből, az elszabaduló inflációból, energiaárakból, a mindennapi élet és megélhetés egyre 
nehezebbé válásából következnek. Ennek egészen biztosan begyűrűző hatásai vannak és lesznek is 
a jövőre nézve is. Nem lesz akkor meglepve, ha egy év múlva ismét a beszámoló kapcsán azt fogják 
látni, hogy ezek a társadalmi hatások az elkövetkező statisztikákban is le fognak képeződni. A saját 
részéről szintén azt szeretné kiemelni, amit a korábbi években is megtett. Egyetért az 
elhangzottakkal, jogászként is, már a büntetőjog oktatásának elején is tanulták, hogy nem csak a 
büntetés súlyossága számít, hanem az elrettentő hatásból is fakad, hogy milyen valószínűséggel fog 
lebukni az elkövető. Kapitányságvezető Úr erre is utalt, illetve úgy gondolja, hogy már a szinten 
tartás is egy szép eredmény, ez jellemzi a Miskolci Rendőrkapitányság munkáját. Képviselőtársaihoz 
csatlakozik, a beszámolót megszavazza, tudomásul veszi. Szeretné, ha jövőre vonatkozóan a 
csökkenő tendencia valósulna meg, de a jelzések és az érzései alapján ez nem most fog 
megvalósulni. Jó esetben ez egy hosszabb folyamat lesz, amikor ezeket a társadalmi problémákat 
sikerül gazdaságilag és társadalmilag is leküzdenie az országnak.   
 
Bartha György: Több kérdést és megállapítást fogalmazott meg. A Kiss Ernő utcával szeretné 
kezdeni. A tavalyi évben történt meg a sebességkorlátozás ezen az utcán, ennek okán nem mindenki 
volt felhőtlenül boldog, tudomása szerint egy rendőr kolléga balesetet szenvedett. Azóta lett 
telepítve egy fix sebességmérő és rendszeresen van sebességmérés a volt kohászati 10-es kapu 
környékén, ami most KRESZ tanpályaként működik. Valamint még a parkolóban szoktak állni. Ha 
nem titkos ez az adat, akkor szeretné megkérdezni, hogy milyen hatékonysággal működik ez. Ha 
most azonnal számokat nem is tudnak mondani, de érdekelné, mert ez egy nagyon fontos pontja a 
Diósgyőrből való közlekedésnek oda-vissza, reggel és napközben is. Egy sima négysávos útról 
beszél. Szeretné megköszönni azt a közös munkát, amit a Diósgyőri Rendőrőrssel közösen tud 
végezni, mint diósgyőri képviselő. Példamutatónak tartja mind a vezető, mind az ottani kollégák 
munkáját, jó néhány problémát kellett közösen megoldaniuk, de csak pozitívan tud nyilatkozni. Azt 
szeretné kérdezni, hogy tudják-e folyatni az MVK Zrt.-vel és a MIÖR-el közös jegyellenőrzéseket. 
Ez roppant hasznos, mivel nem csak a fiatal suhancok, hanem a magukat gyorsnak gondoló 
állampolgárok is ilyenkor futóversenyt rendeznek és ő is látta, hogy hála Istennek a rendőrök 
győznek, ritkán szoktak elmenekülni előlük. A polgárőröket ő is támogatja és nem csak a diósgyőri 
polgárőröket, hanem a vasgyáriakat is. Örömmel tapasztalta a velük lezajlott beszélgetések során, 
hogy pozitív irányban változik a megítélés a rendőrség részéről a polgárőrség iránt. Úgy gondolja, 
hogy ott is van egy letisztult állomány, akik már komolyan gondolják a munkájukat és aki már itt 
maradt, az tényleg ezzel a felkészültséggel végzi a munkáját, ami példamutató. Többször volt már 
szó a rendőrség anyagi helyzetéről, de szeretné megkérdezni a miskolci kapitányság létszám 
helyzetét, a változásokat, a fluktuációt. Ha erről is szólna Alezredes Úr, akkor szerinte ez a 
tájékoztatás mindenki számára előremutató lenne. Ő is köszönetét fejezi ki és az előzményekhez 
hasonlóan, amiben lehet, segíteni fogják a munkavégzést.   
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. 
Megkérdezi Rendőrkapitány Urat, hogy kívánja-e szóban kiegészíteni az elhangzottakat, majd 
megadja a szót. 
 
Dr. Bakk Richárd: A hozzászólások száma azt gondolja, mutatja, hogy ez egy fontos téma, fontos 
terület. Tiszteletben tartja mindenkinek a véleményét, azét is, aki esetleg kritikát fogalmazott meg 
a rendőri munkával kapcsolatban. Azt gondolja, ha a kritika jogos, az építőjellegű, és abból 
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próbálnak tanulni, előrelépni. Néhány konkrét kérdés fogalmazódott meg Bartha képviselő úrtól, 
az egyik a sebességmérő a Kiss Ernő úton. Elmondja, ez egy telepített sebességmérő, tudják az 
állampolgárok, hogy ott van. Ha tudna, akkor sem szeretne konkrét számokat mondani, hogy 
milyen hatékonysággal használják ezt. Vannak, akik elfeledkeznek magukról, de mér a műszer. 
Azonban a legfontosabb, hogy a telepítése óta nem volt ott személyi sérüléssel járó közlekedési 
baleset. Tehát ennek egy célja van, hogy ne legyen baleset. Gyakorlatilag az összes közlekedési 
témájú rendőri intézkedés ezt célozza, hogy ne legyen közlekedési baleset. Nagyon sok önmagától 
is jogkövető állampolgár rója Miskolc útjait, de nem mindenki követi magát a jogszabályokat. Őket 
próbálják rászorítani arra, hogy kövessék a jogszabályokat. Megerősíti, hogy azóta nem volt ott 
baleset, tehát abszolút pozitívan értékelik ennek az eszköznek a működtetését. Az MVK 
ellenőrökkel továbbra is tartanak akciókat, ebben az évben is volt minden hónapban, némileg 
kevesebb, mint a megelőző időszakban. Amint az önkormányzati túlóra támogatás megérkezik 
majd a számlájukra, nagyobb lehetőségük lesz ebben a témakörben is előrelépni, tehát ezt nem 
engedték el, folytatják a jövőben is. A létszámhelyzetükről annyit tud elmondani, hogy az megfelelő, 
tehát elegendő rendőr van ahhoz, hogy itt a városban garantálják a közbiztonságot. Azt a 
közbiztonságot, amitől mindenki szeretne jobbat, de senki nem jobban, mint ők. Hangsúlyozza, ők 
is jobbat szeretnének, és ezért dolgoznak megfeszített erőkkel nap, mint nap kollégáival. 
Megköszöni mindenkinek az építő jellegű hozzászólást, megköszöni az elismeréseket. Azt nem 
tudja megígérni, hogy jövőre csökkenő bűncselekmény számokról fog beszámolni, mert ez 
természetesen felelőtlen ígéret lenne. Ahogy Simon képviselő úr is elmondta, ezt nagyon sok 
minden befolyásolja. Sok olyan tényező is, ami a rendőrség hatósugarán kívül esik. Az 
eredményesség már inkább rajtuk múlik. Azt tudja ígérni, hogy mindent megtesznek annak 
érdekében, hogy a lehető legkevesebb jogsértést kelljen realizálniuk. Amennyiben ezeket mégis 
muszáj elszenvedniük, akkor mindent megtesznek annak érdekében, hogy minél hatékonyabban 
lépjenek fel ezekkel szemben. Többször, több képviselőtől elhangzott a prevenció, a megelőzés 
fontossága, mellyel egyetért. Megragadja az alkalmat, hogy egy eseménytípusra felhívja a figyelmet, 
ami tavaly is, de idén még markánsabban a felszínre tör. Az internethez köthető bűncselekmények 
robbanásszerűen nyernek teret, az online csalások egyre szofisztikáltabb elkövetői módszereivel 
találkoznak. Amennyiben a képviselők lakossági fórumot szerveznek, kéri, ezt hozzák szóba, hívják 
fel a miskolci lakosok figyelmét, hogy nagyon óvatosan kezeljék az internetet, különösen a 
bankkártya, bankszámla adatokat, mert nagyon komoly visszaélések történnek ebben a témában. 
Sokkal könnyebb megelőzni az esetet, mint a dolgok után szaladni. Ennek érdekében is megtesznek 
mindent, reagálnak a folyamatokra. A Miskolci Rendőrkapitányság úttörőként létrehozott egy 
kibercsoportot, amelynek csak és kizárólag az a feladata, hogy az online térben elkövetett 
jogsértésekre adjon minél adekvátabb választ, és minél hatékonyabbak legyenek. Megköszöni még 
egyszer a támogatást. Ígéretet tesz arra, hogy ebben az évben is mindent meg fognak tenni, hogy 
minél erősebb, stabilabb közbiztonságot prezentáljanak a város lakóinak. Ehhez kéri a Testület 
együttműködését. Több képviselővel is egyeztetett már, de úgy gondolja, hogy helye van ennek 
mindenkivel, kéri, hogy keressék bátran, bármilyen probléma van. Annak a híve, hogy az év 365 
napján elérhető. Úgy gondolja, hogy közösen meg fogják találni a megoldást a problémákra.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a kiegészítést Kapitányságvezető Úrnak.  
A napirendről történő szavazás következik. Egy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
hogy szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 21 igen, 1 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 3 fő, távol: 3 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
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70/2023. (IV.27.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Miskolci Rendőrkapitányság 2022. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadása  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a Miskolci 
Rendőrkapitányság 2022. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” című előterjesztést 
és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Rendőrkapitányság 2022. 
évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:          Stratégiai és Koordinációs Osztály 
Határidő:    azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 11. napirend:  Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2022. évi 

munkájáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Vincze Csaba igazgató urat. 
 
Vincze Csaba: Megköszöni a szót tisztelt Polgármester Úrnak és a tisztelt Közgyűlésnek. 
Felszólalását azzal kezdi, hogy a MIÖR jubileumi beszámolója fekszik a Közgyűlés előtt, hiszen 
pontosan tíz évvel ezelőtt történt, amikor az akkori városvezetés döntött arról, hogy megalapítja a 
Miskolci Önkormányzati Rendészetet. Ez az elmúlt tíz év folyamatos változásokkal telt, a 
változásban egyetlen dolog volt állandó, ez pedig a tenni akarás. Tenni akarás a városvezetés 
részéről, tenni akarás a Miskolci Önkormányzati Rendészet tagjai és vezetői részéről egyaránt. A 
Rendészet az elmúlt egy évtizedben igyekezett megfelelni elsősorban a lakosság igényének és a 
szakmai vezetői elvárásoknak egyaránt. Nem volt könnyű menet, hiszen nemcsak a lakossággal, a 
jelenlévő képviselőkkel, a városvezetéssel és a társ rendvédelmi szervekkel is el kellett fogadtatni 
magukat, úgy, hogy a velük szemben támasztott elvárások időnként túlnyúltak a számukra 
meghatározott jogszabályi kereteken. El kellett fogadtatni, azt is, hogy meddig ér a takaró. Ezt a 
harcot egyébként a mai napig vívják, hiszen sok esetben nagyon sok mindenki számára nem teljesen 
tisztázott az a jogszabályi környezet és lehetőségrendszer, amellyel ők dolgozhatnak. Mások az 
elvárások velük szemben, de ezt a helyzetet igyekeznek megugrani. Az eltelt időben változott a 
struktúra, részben a személyi állomány, a technikai felszereltség és a lehetőségek is egyaránt, és 
ahogy már mondta, a tenni akarás kivételével szinte minden változott, mozgott. Többször elmondta 
már, hogy ma már megkerülhetetlen elemei a miskolci közbiztonságnak, illetve a közbiztonság 
fenntartásának. A lakosság felől érkező igények, intézkedés kérések és a lefolytatott intézkedések 
száma mutatja, hogy nem volt hiábavaló az alapítás, a fenntartás és a fejlesztés. Az elmúlt évben 
picivel több, konkrétan 4001 olyan lakossági bejelentés érkezett hozzájuk, amelyet valamilyen 
intézkedés kellett, hogy kövessen, tehát ezek az intézkedések gyakorlatilag teljes számadatát 
tekintve, több mint 43 ezres számban jelentek meg. Ebben az intézkedésszámban benne van a 
figyelmeztetés és benne van az a személyi szabadságot korlátozó intézkedés, amelyet adott 
helyzetben kényszerítő eszköz alkalmazásával kellett, hogy végrehajtsanak. Kollégái az elmúlt évben 
több mint 61 ezer órát töltöttek a közterületen. Úgy gondolja, hogy ez óriási szám és ha figyelembe 
veszik, hogy a közterületi állományuk, illetve a Miskolci Önkormányzati Rendészet személyi 
állománya nagyjából egyharmada annak a Miskolci Rendőrkapitánysági közterületi állománynak, 
amely a városban teljesít szolgálatot, ahhoz képest is óriási ez a számadat. Gyakorlatilag a térfigyelő 
rendszert figyelő kollégáik, tehát a kamerák képeit figyelő kollégák 3500 esetben folytattak olyan 
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észlelést vagy észleltek olyan eseményt, amelyre reagálni kellett. Most hadd mondjon egy nem túl 
magas számot, de mégis rendkívül fontos, 32 folyamatban lévő bűncselekmény elkövetését 
észlelték. Ezek túlnyomó többsége kifosztás, garázdaság, adott esteben rablás. Itt kell megemlítenie 
azt is, hogy a Miskolci Önkormányzati Rendészet térfigyelő szolgálatának, illetve a járőrszolgálatnak 
mekkora szerepe volt az óriási közfelháborodást kiváltó és a Kálvária dombon bekövetkezett 
várandós hölgy sérelmére elkövetett cselekmény felderítésében. Hiszen gyakorlatilag attól a 
pillanattól kezdve, hogy a rendőrség tevékenységirányítási központjától megkapták az eseményről 
szóló jelzést, a következő pillanatban a rendelkezésükre álló személyleírás alapján néhány percen 
belül megvolt az elkövető menekülési iránya, megvolt, hogy merre ment és az elfogásban is jelentős 
szerepet játszottak, hiszen a térfigyelő kollégái látták, hogy hová rakta el a kerékpárját, hol mozgott, 
hová megy vissza és ezt jelezték a rendőr kollégáik felé. Tehát óriási jelentőségű ez a dolog. Korábbi 
előterjesztésben volt szó a térfigyelőrendszer bővítéséről, azt hiszi ez az esemény is ezt igazolja. 
Szerencsére nem túl sok ilyen van, de ha már bekövetkezik az esemény, akkor óriási jelentősége 
van annak, hogy az elkövető minél rövidebb időn belül a hatóságok kezére kerüljön, minél rövidebb 
időn belül bíróság elé kerüljön, minél rövidebb időn belül szülessen meg az ítélet. Hiszen, ahogy az 
az előzőekben is elhangzott, az idő rövidsége, a cselekmény elkövetése, az elfogás és az ítélet között 
eltelt minél rövidebb idő óriási szerepet tölt be a visszatartásban is. Munkájuk elismerést váltott ki 
a társszervekből, a Nemzeti Közszolgálati Egyetem szakképzést folytató oktatóiból és vezetőiből, 
de nemzetközi színtéren is. Igyekeztek mindenben megfelelni az elvárásoknak és valóban, néha 
hibáztak is, de ahogy mondani szokták, csak az nem hibázik, aki nem dolgozik. A hibáikból tanultak, 
az eredményeikre büszkék. Ahogy már azt megszokhatták tőle, őszinte beszámolót készített és 
igyekezett átfogó képet adni magukról, munkájukról, nehézségeikről és eredményeikről egyaránt. 
Valóban, a beszámolóban is olvashatták és az előbb is említésre került, ami számukra gond, az a 
személyi állomány pótlásának lehetősége. Akkor, amikor az elmúlt évben a társ rendvédelmi vagy 
honvédelmi szervek jelentős béremelést tudtak végrehajtani, és 390 ezer forintos belépő bérrel 
indítottak, rájuk a köztisztviselői bértábla vonatkozik és sajnos így tudták csak kollégáikat felvenni. 
Annak ellenére, hogy a városvezetés által jóváhagyott életpálya modellben egy nagyon komoly, és 
az észak-magyarországi régióban sehol máshol, csak itt Miskolcon létező bértáblát tudtak 
kialakítani, ami egy kicsikével, de magasabb az átlag rendészetektől. Ezzel megpróbáltak valamilyen 
vonzó környezetet teremteni a kollégák számára, de nyilván ez is kevésnek bizonyult ahhoz, hogy 
aki szereti az egyenruhát, szereti a fegyelmet és szeret olyan környezetben dolgozni, ahol 
gyakorlatilag minden olyan alaki, megjelenési és a szabályok betartása fontos, az bizony elment a 
BV Intézethez ugyanennyi pénzért kezdő bérként. Elment a rendőrséghez ugyanennyi pénzért, de 
most nem akar kereskedelmi térbe is elmenni, ha megnézzük, hogy egy ALDI, LIDL belépő 
dolgozó 400 ezer forint körül indít a belépő bérrel, ez is vonzó. Úgyszintén vonzó volt jónéhány 
olyan kollégájuk számára, akik valamilyen civil életben hasznosítható szakmával (építőipar, burkoló, 
festő, mázoló, egyebek) rendelkeznek, hiszen az elmúlt 1-2 év ezen a területen óriási elszippantó 
erőt jelentett és bizony az ő pótlásuk nem volt könnyű. Ennek ellenére igyekeztek megfelelni, hiszen 
ha arra gondol, hogy 2019-ben a Miskolci Önkormányzati Rendészet beszámolójában 13 ezer 
intézkedést regisztráltak, egy évvel később 20 ezret, tavalyelőtt 42 ezret, tavaly pedig 43 ezret. Ez 
úgy gondolja, hogy mindenféleképpen fejlődő tendencia az intézkedések számát tekintve, annak 
ellenére, hogy bizonyos mértékben valóban csökkent a végrehajtó állományuk. Igyekeztek 
átszervezéssel biztosítani a közterületi jelenlétet, ez ment az adminisztratív létszám terhére is. Az 
elmúlt évben bevezették a „csapatszolgálati” ellenőrzéseket, melynek keretén belül egy-egy adott 
területet előre meghatározott módon feladatrendszerrel, elsősorban az önkormányzati rendeletek 
szabályainak betartása érdekében végighúztak. Ezt egy vagy két héten belül követte egy 
visszaellenőrzés és megpróbálták kontrollálni azt, hogy mindazokat, akiket felszólítottak vagy 
akikkel szemben intézkedtek, tettek-e eleget az elvárásoknak, a követelményeknek és szintén egy új 
elem következett be, minden egyes önkormányzati képviselőt, akinek a területén ez az ellenőrzés 
lezajlott, írásban tájékoztattak. Tehát mindazt, ami az adott területen történt, hogy tisztában 
legyenek a képviselők is azzal, mi is történik az adott területen. Nyilván adott helyzetben, ott a 
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helyszínen személyesen, de későbbiekben, amikor az összesítés megtörtént, akkor pedig írásban is. 
Minden lépésük, tettük mögött szakmát szerető emberek vannak, akik vele együtt szolgálják a 
lakosságot, a képviselőket, a városvezetést egyaránt és transzparens módon. Minden információ, 
amelyre a képviselőknek, a lakosságnak szüksége van és nem sért valamilyen jogi szabályt, 
rendelkezésükre bocsátanak, mindenkinek minden szükséges információt bármikor megadnak. Azt 
kéri a képviselőktől, hogy tegyék félre a politikusi szemléletmódot és azt nézzék, mit tett a szervezet, 
a Miskolci Önkormányzati Rendészet a városért, annak lakóiért, mindenkiért, és ennek tudatában 
fogadják el a beszámolót.   
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslatot. 

• Rendészeti Bizottság: többségében támogatta a határozati javaslatot. 
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szilágyi Szabolcs: Az első szó itt is, ahogy a rendőrség esetében, a köszöneté kell, hogy legyen. 
Köszönetet mond minden hivatástudattal rendelkező rendész áldozatos munkájáért és külön 
Vincze Csaba igazgató úrnak is, hiszen az elmúlt években volt egy határozott elképzelése arról, 
hogyan lehetne a Rendészetet megjavítani, eredményesebbé tenni. Úgy gondolja, hogy ezt a munkát 
sikerrel véghez is vitte. Még egyszer köszöni. A közbiztonság kérdése olyan ügy, amin mindig lesz 
mit javítani, ugyanis a problémák sosem fogynak el. Bármikor alakulhat olyan helyzet, amikor 
szolgálatot teljesítő rendészre van szükség. Akár egy tűzesetnél való mentés során, akár egy tolvaj 
fülön csípése esetén, mert korábban mindkettőre volt példa. Több, mint egy éve kezdték meg a 
Rendészet szervezeti struktúrájának átalakítását, amely az elmúlt évben eredményesen le is zárult, a 
közterületszolgálat javára kialakított új irányítási rendszer eredményes. A bevezetett váltásirányító 
beosztást a végrehajtó állományból képezték, a magas szintre emelt szakmai munka beváltotta a 
hozzáfűzött reményeket. A váltásirányítók a lakosság bejelentésének fogadásánál és a járőrök 
intézkedéseinek koordinálása során komoly ismereteket szereztek és azt jól alkalmazzák a 
gyakorlatban. Az elmúlt évben elindítottak egy új típusú területellenőrzési modellt. Ennek a lényege, 
hogy az egyébként is folytatott járőrtevékenység mellett annak kiegészítésével heti egy-két 
alkalommal a város egy adott területét nagyobb létszámmal, csapaterővel vonják ellenőrzés alá. 
Ezek az ellenőrzések kifejezetten a Rendészet hatáskörébe tartozó, elsősorban önkormányzati 
rendeletekben szabályozott jogsértések felderítésére, megszakítására, megszüntetésére irányultak. 
Az elmúlt évben a közterületi járőrtevékenységhez kapcsolódóan 43195 darab intézkedést 
folytattak, amely bármelyik rendészet számára hatalmas teljesítménynek számítana. Az elmúlt évben 
összesen 104 alkalommal korlátoztak intézkedés alá vont személyeket személyi szabadságukban, 
amelyek általában a rendőrség által történő előállítással végződtek. Az ilyen jellegű intézkedések egy 
része körözés hatálya alatt álló személyek elfogása, vagyon elleni, vagy erőszakos, garázda jellegű 
cselekményeket elkövető személyekkel szembeni intézkedések. Vannak persze kritikák a 
közbiztonság, vagy a Rendészet működését illetően, amelyeket figyelembe vesznek és mindig 
igyekeznek javítani. Azt nem szabad elfelejteni, hogy egy jól működő rendőrség esetén nem is lenne 
szükség Rendészetre. Tehát ebben a kérdésben leginkább Pintér Sándor belügyminiszter úr oldalán 
pattog a labda. De sajnos ez nem csak Miskolcon nincs így, például Debrecenben is jelnetős 
számmal működik közterület-felügyelet. A Velünk a Város Frakció tagjaiként igyekeznek minden 
tőlük telhetőt megadni, hogy a Rendészet működése minél hatékonyabb legyen, ezáltal 
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megteremtve a javuló közbiztonság alapjait. Ennek részeként elkezdték lecserélni azokat a 
gépjárműveket a Rendészetnél, amit már évekkel korábban meg kellett volna tenni az előző 
városvezetésnek. Az eltelt időszakban a gépjármű állomány meg is duplázódott a korábbiakhoz 
képest. Új, több funkciós rádiókat szereztek be. Lecserélték az előző városvezetés által a 
monitorfalként a közvélemény számára eladott háztartási tévéket ipari, a körülményekhez 
alkalmazkodó monitorokra. Meggyőződése, hogy jó úton járnak. Ezúton is köszöni a Rendészet 
munkatársainak áldozatos munkáját, további sikereket és jó szolgálatot kíván. 
 
Bazin Levente: Tíz évvel ezelőtti városvezetés hozott egy felelős döntést, hogy létrehozza a 
Rendészetet. Ők is látták azt, hogy a rendőrség és a közbiztonság területe alulfinanszírozott, nem 
képes megfelelően működni, mindazonáltal, hogy nagyon korrekt és elszánt hivatástudó emberek 
vannak, a területtel mégsem foglalkozik az állam. Ezt belátta az akkori városvezetés és létrehozta 
ennek érdekében nagyon helyesen a Miskolci Önkormányzati Rendészetet. Köszönik a munkáját a 
Rendészetnek, de természetesen a rendőrség és minden részt vevő munkáját. Perecesen volt egy 
közbiztonsági szakmai fórum, amelyen részt vett a Rendészet is, illetve üdvözli a tűzoltóságot is. 
Részt vettek katasztrófavédelem is. Az leginkább a közös észrevétel, hogy főként a 
peremterületeken, de a belterületi részeken is rengeteg olyan magántulajdonú ingatlan található, 
amely gazos, szemetes állapotú. Erről beszéltek már hosszasabban. Nagyon nehéz mit tenni, mert 
a szankciót törvény korlátozza, hogy mit lehet tenni. A Kormányhivatal nem vett részt, őket nem 
érdekelte a közbiztonsági fórum, hiába kaptak meghívást erre. De a Polgármesteri Hivatal 
Lakosságszolgálati Főosztály Hatósági Osztályának osztályvezetője részt vett, amit megköszön. 
Javasolja, hogy azt fontolják meg, hogy a gazos, gondozatlan ingatlanok esetében ne küldjenek 
felszólítást az ingatlantulajdonosok részére, hanem egyből pénzbírsággal kezdjék az eljárási 
folyamatot, ha erre van lehetőség, vagy mindenesetre egy magasabb összeghatárt szükséges 
megszabni, ami talán elrettentő mértékű lehet. Nyilván a behajtás már nehezebb. Örömmel hallotta, 
hogy az elmúlt negyedévben nem történt bűncselekmény a városrészben. Azt meg tudja erősíteni, 
ami már elhangzott, hogy a Bulgárföldön történt egy rablás, az illető elaludt a buszmegállóban és 
ellopták a táskáját. A térfigyelő kamera működött és elkapták az elkövetőt táskástól együtt. Ilyen a 
közbiztonság helyzete jelenleg a választókörzetben. A rend és a közbiztonság nem olyan dolog, 
amit egyszer beállítanak és úgy megy, biztos, hogy tenni kell érte a jövőben nagyon sokat. 
Megköszöni még egyszer a Rendészetnek és minden érintettnek a munkáját, annak, aki a 
közbiztonsággal foglalkozik. 
 
Pakusza Zoltán: Igazából pontosan azt szeretné megköszönni, ahogy rendőrségnek is, a 
Rendészet minden dolgozójának azt a munkát, amit végeztek és végezni fognak a jövőben, most 
már valóban egy évtizede. Ő maga is sokszor kísérte őket ezen útjaik során. Az ő helyzetük is 
hasonló, mint a rendőröké, hogy nehéz körülmények között teljesítenek szolgálatot, mert rengeteg 
a külterületi ingatlan, ahol szintén nehézségek vannak. Kitartást kíván az állománynak. Ugyanazt 
tudja elmondani, hogy Miskolc város közbiztonsági beszámolója is e tekintetben, így nem tudja 
támogatni.  
 
Dr. Nagy Ákos: A Rendészet beszámolójának értékelésekor abból kell kiindulniuk, mint egyéni 
választókerületben is megválasztott képviselő, mert másból nem tud kiindulni, hogy mit észlelnek 
a helyben lakók a Rendészet tevékenységéből. A záró mondataiban azt kérte Igazgató Úr, hogy ne 
politikusként közelítsék meg a Rendészet beszámolóját. Az a baj, hogy máshogy nem igen tudják. 
Ez a város Közgyűlése, politikusként vannak jelen a város életében, ők azok, akikhez 
becsatornázzák az itt élők a problémáikat. Kezdjék azzal, ami tetszik, nyilván nehezen tudják 
megkerülni. Amit bizottsági Elnök Úr is említett, nagy csapattal, erős mozgásokkal együttjáró 
ellenőrzések. Tetszik a gyors reagálás, tetszik az, ha kamerán megfigyelnek valakit, vagy 
bűncselekményt észlelnek, akkor a rendőrséggel együtt gyorsan tud mozdulni a Rendészet. Amit a 
Rendészetről elmondott Igazgató Úr, azzal nem tudnak maradéktalanul egyetérteni. Az alapvetés 
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az, amit politikusként ki kell mondani, egy politikai szakmai koncepció megvalósítója lett Igazgató 
Úr, ami arról szólt, amit a kezdetektől bizottsági ülésen is bíráltak. Nem vonuló és gyorsan odaérő 
rendészre van szükség, hanem a folyamatosan látható rendészre. A legnagyobb bűn, ami ennek 
kapcsán történhetett, hogy megszűnt és elsorvadt a serifrendszer. Aki egyéniben képviselő és 2010. 
óta képviselő volt, az pontosan tudja, milyen jó volt, hogy volt egy serif, aki a napi bejárásai során 
el tudta mondani, hogy mi van a területen. A serif telefonszáma ki volt rakva a lakóknál. Saját maga 
tudja a Ruzsinról, hogy milyen jó volt, mert egyből tudták hívni azt a rendészt, akivel dolgozott. 
Kár volt elsorvasztani. Éppen ez az új rendszer, ami megszületett, és az úgynevezett „gyorsan vonul 
és kimegy gyorsan” rendszer vezetett oda, hogy a létszámban durva csökkenés következett be, és 
ma már nehéz rendészt fogni. Ez vezetett oda, hogy ma a Rendészetnél egy stroke-on átesett 
kollégát vezényelnek közterületi szolgálatra. Tényleg ennyire rosszul áll a Rendészet, kedves 
miskolciak. Az a kérdése Igazgató Úrtól, ha nem veszi provokációnak, hogyan látja a Rendészet 
elsősorban szakmai jövőjét Miskolcon, kell-e számolni Rendészettel Miskolcon.  
 
Hollósi Endre András: Sokat vitatkoztak Igazgató Úrral az elmúlt időszakban a Rendészet 
megítélésével kapcsolatban. Természetesen elfogadva a szakmai álláspontot, de nyilván nekik is 
vannak politikai véleményük, amit ebben az esetben el kell, hogy mondjanak. Volt egy levelezésük 
és több képviselőtársát is megjelölte, talán Pakusza Zoltán képviselő urat is a levélváltásban, ami az 
Újgyőri főtéren történt cselekmények kapcsán fogalmaztak meg amblokk az általános közbiztonság 
romlásával kapcsolatban Miskolcon. Egyébként ezt a szubjektív biztonságérzet romlást, amit a 
miskolciak feléjük közvetítenek, most is így kell, hogy prezentáljon a Közgyűlés előtt, ugyanis 
valóban ezt tapasztalják. Sajnos azt kell mondja, hogy az Újgyőri főtér, ami rossz nyelvek szerint 
már Újdelhi főtérré változott, sok esetben látják azt, hogy a közrend, a közbiztonság eredményei 
javultak, de ugyanakkor bizonyos gócpontokba sűrűsödtek be ezek az események. Például az 
Újgyőri főtér térsége, vagy az Újgyőri Piac. Természetesen a Rendészet munkájában a kamerák 
elhelyezését és a gyorsreagálást köszönik, amit már nyilvános posztban meg is köszönt Igazgató 
Úrnak, ami adott esetben a fiatalkorúak vonatkozásában volt az Újgyőri főtéren. Azonban látni azt, 
hogy vannak tendenciózus romlások és látják azt, és talán a rendőrségi beszámolóban hangzott el 
az emelkedett prostitúciónak a száma, ami azt mutatja, hogy Badány Lajos alpolgármester úr által 
türelmi zónát kinevező koncepció megbukott. A baloldali városvezetés az elmúlt időszakban 
leépítette ilyesformán politikailag és gazdaságilag is a Rendészetet. Látni azt, hogyan növekednek 
ezek a számok, a szubjektív biztonságérzet hogyan romlik. Az MVK Zrt. vezérigazgatóját meg kell 
kérdezni, hogy az elmúlt másfél évben 3-4 alkalommal is követtek el villamosvezetők ellen 
atrocitásokat. Tudják esetleg ezeket kezelni? Sajnos most nem tudja megkérdezni Vezérigazgató 
Urat, hogy a villamoson lévő térfigyelő kamerák milyen állapotban vannak. Megoldható az, hogy 
bizonyos idősávokban a villamosokon legyen rendész, hogy védjék adott esetben az ellenőröket és 
a buszvezetőket? 
 
Veres Pál Polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Többször elmondják, hogy a türelmi zóna 
létrehozása adott lehetőséget arra, hogy büntethető legyen bármilyen más területen a prostitúció. 
Ezért emelkedett az intézkedések száma egyébként, amit meg lehet kérdezni a rendőrség 
képviselőitől is.  
 
Barta Gábor: A Miskolci Önkormányzati Rendészet 2022. évi beszámolója azzal a megállapítással 
kezdődik, hogy az utóbbi időben a lakosság ingerküszöbe csökkent és a jogsértéseket egyre 
nehezebben élik meg. Majd így folytatódik: „ez azonban nem probléma, hiszen teljesen jogos az 
igény arra, hogy élhetőbb környezetben biztonságosabb körülmények között és a jogsértések 
bekövetkezésétől egyre kevésbé tartva élhessék meg a hétköznapokat.” Ezzel 100 %-ban egyetért. 
Ez valóban nem probléma. Az már viszont igen, hogy a valóság sok esetben nincs 
köszönőviszonyban a leírtakkal. A közterületi jelenlét óriásit csökkent az utóbbi időben, pedig a 
Rendészet intézkedési és közterületi ellenőrzési feladatain kívül pont a személyes jelenlétével előzte 
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meg a jogsértéseket és a szabálysértéseket. A Közgyűlés által engedélyezett 160 fő 2021-ben 149 fő 
volt, ez a létszám 2022-ben a beszámoló szerint 111 főre csökkent. Kamerarendszer az ígéretek 
szerint van, csak nem fejlődik úgy, ahogy kellene, csak ha az önkormányzati képviselő meg nem 
finanszírozza azt, és arra is van példa, hogy egy éven túl kerül kihelyezésre az egyébként kifizetett 
kamera. Ezzel párhuzamosan a közkedvelt serif rendszert teljesen felszámolták. Személyes 
tapasztalata, mert nem régen volt fogadóórája, hogy az emberek elégedetlenek a Rendészet 
tevékenységével. Sokan hiányolják a területi rendészt, a lovas mezőőri szolgálatot is. Tévedés ne 
essék! Nem az állomány szakmaiságát és hozzáállását kritizálja, mert mindent megtesznek a 
lehetőségeikhez képest. A politikai felelősség azoké, akik megszüntetik a jól működő és sok 
település számára mintaként szolgáló rendszert, ami 2019-ig jellemezte a MIÖR tevékenységét. Erre 
nagyon sok példát tudna mondani. A tények ismeretében nem tudja támogatni a rendészeti 
beszámolót.  
 
Dr. Kovács László: Mindenekelőtt köszönetet mond Igazgató Úrnak, a kollegiális és emberi 
hozzáállás miatt, amit az első perctől kezdve tanúsított. Akkor is, amikor elindult a rendszer és most 
is, a második időszakában. Ha a Rendészetről beszélnek, akkor azt kell mondania, hogy a 
legnagyobb vívmány az, hogy létezik. Van egy olyan Rendészet, amelyiket egyrészt úttörő módon 
hoztak létre az országban elsőként tíz évvel ezelőtt, és hogy a mai napig létezik. Mint egy értéket 
őrizné tovább mindenféleképpen. A mostani helyzetét nézve, részben egyet kell értsen azokkal, 
akik azt mondták, hogy a Rendészet ebben a ciklusban aktuális baloldali vezetésnek az áldozata 
volt. A körzeti rendészetet, vagy leánykori nevén a serifrendszert megszüntették, nem értettek vele 
egyet. Azért hozták létre, hogy a rendész annak a területnek legyen a bejárója, aki ismeri a Mari 
nénit és a rossz gyerekeket és a csúzlisokat, így bizalommal fordulnak hozzá. Nem akarja újra a 
koncepcióbeli különbséget a két politikai oldal között előhozni, de láthatóan itt volt egy különbség. 
160 fő volt az engedélyezett létszámkeret és tavaly vagy tavalyelőtt már csak 149 és jelenleg 110 a 
dolgozói létszám. Már a harmadik beszámoló kapcsán mondják el a kutyás rendészeknek és a lovas 
járőröknek a helyzetét. Azért fontos megemlíteni, mert pont az egyik baloldali képviselő a 
rendőrségi beszámolónál kérte a kutyás rendőr jelenlétét. A kutyás rendőrök esetében más, mert 
ott van kiképző. Ettől függetlenül ez valóban továbbra is hiányzik. A tömegközlekedési eszközökön 
történő jelenlét kapcsán említi, hogy több esetben vertek meg sofőröket is. Ezen is érdemes lenne 
elgondolkodni a további fejlesztések irányában. Rendőri vagy rendészeti jelenlét legyen-e, annak 
jogszabályi hátterét nem tudja. Fájdalmas a számára, és fontosnak tartja, az állandó folyamatos 
pusztulást free direkciós helyeken, mint az Újgyőri főtér, a Diósgyőri városközpont, Villanyrendőr 
környéke és a Tiszai pályaudvar környéke. Köszönetet mond még egyszer Igazgató Úrnak és jó 
egészséget kíván a munkájához.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Először köszönetet mond Vincze Csaba igazgató úrnak a konstruktív 
munkavégzéssel kapcsolatban, amit felé tanúsított, tehát ha bármilyen problémája volt akármilyen 
választókerületet érintően, akkor ő mindig konstruktívan állt hozzá. A rendészeti beszámoló 
kapcsán azonban szólnia kell a választókerületét érintő és egyre nagyobb méreteket öltő külterületi, 
önkormányzati tulajdonú telkeken történő szemétlerakásról. Óriási szeméthalmok alakultak ki a 
gondozatlan, elhanyagolt önkormányzati tulajdonú telkeken, akár a Drenka hegy, az Őzugró, 
Lyukóvölgy környezetének tekintetében, közvetlenül az út mellett lerakva, ahol kóbor kutyák és 
patkányok lepik el a környéket. Lyukóvölgy dűlő vonatkozásában 77346-os helyrajzi számú 
önkormányzati tulajdonú telken kamionszámra rakták le az autógumikat. Kéri a lerakat 
megszüntetését és a felelősök felderítését, és hogy ki adott engedélyt rá, főleg az önkormányzati 
tulajdonú telkeken. De mivel elég jó a fantáziájuk ezeknek az embereknek, legújabb probléma a 
bontott ablakok lerakása. Egy neves ablakos vállalkozó által a tűzifa gyanánt, de a rengeteg 
üveghulladék sajnos az útra is jut és elárasztja a környéket. Szeretné, ha ezt a problémát is minél 
hamarabb orvosolnák, mert ezek nem magántulajdonú telken, hanem önkormányzati tulajdonú 
telken vannak lerakva. Végezetül szeretné Igazgató Úrnak azt is megköszönni, hogy a 
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választókerületét érintően három területen végzett az Önkormányzati Rendészet átfogó ellenőrzést 
december óta, az egyik a Vasgyár területén, másik a Drenka hegy, harmadik pedig Lyukóvölgy 
vonatkozásában, ahol rengeteg visszaélést derítettek fel. Bízik benne, hogy ezek az átfogó 
ellenőrzések továbbra is folytatódnak és mindent megtesznek közösen a lakosok szubjektív 
közbiztonságának növelése érdekében. Köszöni a szót.  
 
Szarka Dénes: Első szó természetesen a köszönetnyilvánításé ebben a helyzetben is. A Rendészet 
állományának valamennyi tagjának a munkáját szeretné megköszönni. Ebben a helyzetben külön 
köszöni Igazgató Úr eddigi munkáját, amit végzett és köszöni minden munkatársnak azt a 
konstruktív segítségnyújtást, azt a folyamatos párbeszédet, amit választókerülete kapcsán folytattak. 
Számos olyan probléma van, ami egy sűrűn lakott lakótelepre jellemző, érdekesség egyébként, hogy 
az illegális hulladék sem csak a külterületeken képződik, de még egy ilyen sűrűn lakott lakótelepen 
is előfordul bizony, ahol még több embert zavar. Ebben is és sok más területben is sokszor kért 
segítséget, sokszor tartottak bejárást, nagyon sok problémát sikerült is megoldani. Természetesen 
maradt is és még itt is el kell mondani, hogy tovább kell majd dolgozniuk annak érdekében, hogy 
felszámolják azokat a problémákat, ami őket érinti. Ezek közül, amit már korábban is említett, a 
közösségi együttélés szabályainak a be nem tartása az egy olyan probléma, ami közvetlenül érinti a 
miskolciaknak a saját otthonukban való nyugodt tartózkodás, nyugodt léthez való jogát. Ebben úgy 
érzi, hogy azért kell még fejlődni, nyilvánvalóan itt is a jogszabályi háttér nem minden esetben 
könnyíti meg a rendészeti dolgozók dolgát. Bízik benne, hogy ebben is előrelépést tudnak majd 
elérni és mindamellett, hogy hatékonyan megoldottak számos problémát a Rendészet munkatársai, 
azt szeretné továbbra is kérni, hogy még hatékonyabban, még határozottabban lépjenek fel a 
szemetelés, az elhagyott kutyapiszok, a guberálás problémájával szemben, ami sok gondot okoz egy 
lakótelepen is. Mindezekkel együtt viszont látszik az, hogy a Rendészet valamennyi dolgozója 
elkötelezett. Abból, hogy a Rendészetet még ilyen körülmények között is fejleszteni tudják, látható, 
hogy a városvezetés is elkötelezett a közbiztonság javítása érdekében, és természetesen ennek 
szellemében ő támogatni fogja a rendészeti beszámoló elfogadását, és ezt kéri képviselőtársaitól is.  
 
Bartha György: Már a kamerákkal kapcsolatos előterjesztésnél elmondta azokat az eseteket, 
amikor az illegális hulladéklerakókkal szemben sikeres intézkedés volt a választókerületében, két 
hét alatt kétszer is. Ahogy Deák-Bárdos képviselő úr is mondta, illetve többen is, ez városi 
probléma, most már nem csak a külterületen, hanem sajnos már szinte mindenhol. Mindig el szokta 
mondani, hogy ezeket a hulladékokat a magukat nagyon ,,prímának” gondoló miskolci 
állampolgárok rakják le és nem idegenek jönnek Felsőzsolcáról és Arnótról vagy Sopronból 
esténként. Biztosan nagyon kényesek a saját házuk környékére, de Miskolc város környezetére már 
egyáltalán nem. Nagyon jó kapcsolatban van a Rendészettel, folyamatosan próbálja hívni, értesíteni 
őket, ha olyat lát a városban. Az ingyenes telefonszám sokat segít, mert azokat az embereket is 
segíti, akiknek problémát okozna a telefon használatának költsége. A másik nagy gond – nemcsak 
az ő választókörzetében, hanem tudja, hogy más választókörzetekben is –, az a hajléktalanok 
kérdése. Egy-egy lakótelepen, jobb helyen jelennek meg, ahol kicsit nyugodtabb, békésebb a világ. 
Odatelepednek, isznak, ott végzik el a kisebb-nagyobb dolgukat, ha van rá lehetőségük. A rendészek 
rendszeresen próbálják őket figyelemmel kísérni. Az egyik nagyon jó tapasztalat az, hogy ha 
folyamatosan ,,érzik a törődést” a hajléktalanok, akkor elmennek onnan, de sajnos mindig találnak 
egy másik helyet. A seriff-rendszerrel kapcsolatban el szeretné mondani, hogy ő már akkor is 
képviselő volt, amikor a seriff-rendszer működött. Az aktuális seriffel szintén nagyon jó 
munkakapcsolatban volt, de egy dolgot meg kell jegyeznie. Akármilyen intézkedésbe kezdett a 
seriff, ő ott egyedül volt. Ha egyedül volt a lakossággal szemben, akkor nagyon nehéz dolga volt. 
Azzal, hogy elérhető az ingyenes telefonszám, azzal, hogy többen jönnek ki, sokkal hatékonyabban 
lehet működni. Nem azt mondja, hogy rossz volt a seriff-rendszer, mert sokan megállították őket, 
beszélgettek velük. Sajnálatát fejezi ki azzal kapcsolatban, hogy Vincze Csaba igazgató úr távozott, 
ő szeretné személyesen megköszönni azt a munkát, amit végzett két alkalommal is a Miskolci 
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Önkormányzati Rendészet élén. Tudja, hogy ez egy csapatmunka. Nem egyedül végezte, azok 
nélkül a kollégák nélkül nem lehetett volna, akikkel ő együtt dolgozott.  
 
Kozma István Jánosné: A Miskolci Önkormányzati Rendészet dr. Kriza Ákos polgármestersége 
alatt alakult meg és ahogy az a bevezetőben is olvasható, a mai napig kiemelkedő az ország szakmai 
szervezetei között. Mintaként, példaként szolgál azóta is. Sajnálatos, hogy ők, akik itt élnek 
Miskolcon, érzékelik, hogy az elmúlt három évben folyamatos hanyatlás tapasztalható a MIÖR 
vonatkozásában. Jelentős számmal csökkent a MIÖR-nél dolgozók száma, jelentős számmal 
csökkent a közterület-felügyelők száma. Ez sajnos látványos, a városban járva-kelve tapasztalható, 
szemmel is látható. Kevés számú járőrrel nehéz jól működtetni a Rendészetet. Tudnivaló, hogy 
pusztán a jelenlétük is nagyon sokat számít, biztonságot adnak a lakosságnak, elrettentést 
nyújthatnak a renitenskedőknek, a bűnelkövetőknek. Nagyon fontos lenne a járőrök számát 
megemelni, enélkül lehetetlen jól, a lakosság megelégedésére működtetni a Rendészetet. Úgy 
gondolja, hogy a létszám csökkentésének elsősorban pénzügyi okai vannak, de ahogy 
tanulmányozta az előterjesztést, a létszám adatoknál rácsodálkozott az állomány összetételére. A 
jelenlegi összlétszám 111, ebből 72-en járőrként, 39-en egyéb munkakörben dolgoznak. 
Elgondolkodtató, hogy mivel a MIÖR alapfeladata mégiscsak a járőrtevékenység, nem kellene-e 
ezen az arányon változtatni. Jelen felállásban ugyanis csupán az állomány 2/3-a végez tényleges 
járőrszolgálatot, vagyis végzi azt a munkát, amiért a MIÖR valójában megalakult. Javasolja, hogy 
amennyiben nem tervezik a járőrök létszámának emelését, legalább ezen az arányon változtassanak 
a közeljövőben. Szeretné megköszönni Vincze Csaba igazgató úr munkáját és sok sikert kíván a 
jövőre vonatkozóan.  
 
Dr. Mokrai Mihály: Elmondja, hogy nagyon rövid szeretne lenni és névrokona, Vörösmarty 
Mihály gondolatait szeretné megosztani, szeretné megköszönni Vincze Csaba úr munkáját, ,,jó 
mulatság, férfimunka” volt. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a napirend feletti 
vitát lezárja.  
Megkérdezi Igazgató Urat, hogy szeretne-e még hozzászólni. Igen jelzés okán megadja a szót.  
 
Vincze Csaba: Az elején szeretné kezdeni és dr. Nagy Ákos képviselő urat említi, valamint a 
politikai koncepciót. Ezt a messzemenőkig kívánja visszautasítani, mivel a város vezetése soha, 
semmilyen nyomást nem gyakorolt sem rá, sem a Rendészet más tagjaira olyan vonatkozásban, 
hogy a Rendészet milyen irányban mozduljon el. Kéri, hogy emlékezzenek rá, hogy három esetben 
küldött a képviselőknek kérést arra vonatkozóan, hogy jöjjenek el egy rendészeti találkozóra, ahol 
ismertetik, hogy miként működik a szervezet. Ez a lehetőség adott volt, a képviselők 1/3-a élt ezzel, 
mindezt szomorúnak tartja. Küldött levelet arra vonatkozóan, hogy minden hónapban menjenek 
ki az adott területre közösen és járják be az adott területet, nézzék meg, hogy mik azok a problémák, 
amelyeket kezelni kell. Amit a helyszínen meg tudnak oldani, azt megoldják, ha nem, akkor írásban, 
a későbbiek során válaszolni fognak. Nem éltek ezzel a lehetőséggel. Véleménye szerint ez is elég 
szomorú és sajnálatos. A strokeon átesett kollégával kapcsolatban elmondja, hogy Képviselő Úrtól 
ő ezt most hallja először, de ha ez valóban így van, akkor ez egy súlyos orvosi probléma, bár nem 
tudja, hogy kiről van szó. Mindegy, hogy milyen beosztásban dolgozik az adott személy, egy 
rendelet van, amely az orvosi alkalmasságot biztosítja. Igaz ugyan, hogy a holnapi napon tölti az 
utolsó napját, mint igazgató, de soron kívül intézkedni fog a kolléga soron kívüli azonnali orvosi 
vizsgálatának elrendeléséről. Nyilvánvalóan, ha strokeos, akkor nem lesz alkalmas a szolgálat 
végzésére. Ha odament volna hozzá a kolléga és tájékoztatta volna, akkor tudott volna róla, de nem 
tette. Van lehetőség soron kívüli vizsgálat kérésére, ő ezt a holnapi nap folyamán meg fogja tenni. 
Úgy gondolja, hogy aki strokeon átesett, az nem lesz alkalmas a közterületi szolgálat ellátására. Az 
utódai meg fognak tőle válni, amennyiben ez így van, azonnal intézkedni fog. Van az alkalmazásnak 
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egy úgynevezett egészségügyi feltétele. Senkit nem akar megsérteni, de ha valaki mondjuk fél lábbal 
rendelkezik, akkor szociális okokból ki fogják vezényelni az utcára? Számára ez így érthetetlen. Úgy 
gondolja, hogy mindenkinek teljesíteni kell azt az egészségügyi feltételt, ha közterület-felügyelőként, 
ha rendőrként dolgozik, rendszeres munkaalkalmassági vizsgálatok vannak szinte minden 
szakmánál. Ezt vagy tudja valaki teljesíteni, vagy nem. Ezt követően áttér Hollósy képviselő úr 
felszólalására. Az Újgyőri főtérrel kapcsolatosan elmondta már, hiszen beszéltek erről többször, 
hogy alapvetően ez az Újgyőri főtér kizárólagosan és elsősorban nem rendészeti kérdés. Ez az a 
közlekedési csomópont, ahol mindazok megállnak, átszállnak, várakoznak, akik Lyukóból, 
Perecesről, a Vasgyár szegregált részéről jönnek. Kétségtelen tény, hogy ahogy ők ott megállnak, 
viselkednek, kommunikálnak egymással, úgy, hogy nem veszekednek és vitatkoznak, csak az 50 
méterre lévő másik személy is hallja azt, amiről beszélnek, ez zavaró. Nyilván egy-egy szemetelés 
megtörténik, eldobnak ezt-azt, azonban felhívja a figyelmet arra, hogy bő két éve márciusban, 
amikor a jogalkotók úgy döntöttek, hogy a szemetelést a köztisztasági szabálysértés elkövetési 
magatartásai közül kiveszik, nem tették a Rendészet számára bírságolhatóvá a cselekményt. Ha 
valaki eldob egy papírzsebkendőt, sörös dobozt, vagy bármit, akkor elvileg küldhetnék a 
kormányhivatalhoz ezt az anyagot, hogy indítsanak el vele szemben közigazgatási eljárást. Ez így 
viccnek tűnik. Gyakorlatilag azt a hatékony intézkedési módszert és lehetőséget vette ki a jogalkotó 
a végrehajtó kezéből, amivel szemben valóban fel tudtak volna lépni. A prostitúcióval 
kapcsolatosan elmondja, hogy - bármennyire is nem szeretnék, hogy ez fennálljon -, a Rendészetnek 
nincs jogalapja prostitúciót folytató személyekkel szembeni intézkedés lefolytatására. Annyit 
tudnak tenni, hogy ha azt látják, hogy a Selyemréten áll a prostituált és vélelmezhetően árulja a saját 
testét, vagy ki tudja milyét, akkor azt jelzik a rendőrség felé és ők fognak intézkedni. Nekik ebben 
az esetben a visszatartáshoz sincs jogosultságuk. Egyetlen egy dolgot tudnak tenni, jelezni. Cáfolni 
kívánja a Rendészet leépítésére vonatkozó felszólalást. Itt kérte a jelenlévőket egy évvel ezelőtt, 
hogy nem csak a lovas, hanem a kutyás járőrök tekintetében is segítsenek neki alkalmas jelöltet 
találni, egyetlen egy jelzés sem érkezett. Folyamatosan hirdetik a lehetőséget, igen, elmentek, mert 
átmentek a büntetés-végrehajtási intézethez, leszereltek, a rendőrséghez csatlakoztak. A 
rendőrségnél bruttó 390.000.- Ft-al kezdenek, a náluk elérhető, tavalyi adat szerinti 220.000.- Ft-al 
szemben. Úgy gondolja, hogy ezzel nem lehet vitatkozni. Az MVK Zrt.-vel kapcsolatosan 
elmondja, hogy valóban van olyan vonal, amely tényleg indokolja, hogy minden villamoson állhatna 
egyenruhás. Az mindegy, hogy ez rendőr, rendész vagy biztonsági őr, valaki, akinek tartanak a 
jelenlététől. Szerződésük van az MVK Zrt.-vel és amit lehet, megpróbálják megtenni és jelen lenni 
és segíteni. Korlátozottak a lehetőségek. A létszámra vonatkozóan a bevezetőjében elmondta, hogy 
hogy néznek ki a létszám tekintetében. Ő is szeretett volna több emberrel dolgozni. Két nagyon 
fontos dolgot szeretne elmondani. Az egyik, amiről már beszélt, azok a bérek, a másik az 
alkalmasság. Nagyon jól néz ki egy ,,látványpékség”, ahol vannak n+1-en, de a hatékonyság az 
intézkedés tekintetében nem lesz olyan színvonalú. Felvehetnek olyan embereket, akiktől a többiek 
a fejüket fogják, a vezetők szintén, erre nincs szükség. Amit a tavalyi rendészeti beszámolójában 
leírt és az állománygyűlésen is elmondott, az az, hogy ,,inkább 90 sas, mint 120 veréb”. Ezt a 
mondást nagyon igaznak és fontosnak tartja ezzel kapcsolatban. Kovács képviselő úr felszólalását 
tekintve hasonló a válasza. Deák-Bárdos Mihály képviselő úr által elmondottakra szeretne reagálni. 
Ha információ van a tevékenységgel kapcsolatban, kéri ennek a megosztását. Volt egy ilyen sorozat, 
ahol a Kiss Ernő utca közelében volt egy telek, ahová iszonyatos mennyiségben hordták és sikerült 
felszámolni. Ugyanezt majd az utóda és az itt maradó rendész kollégák igyekeznek megtenni, 
beszéljenek róla. Szarka Dénes képviselő úr által elhangzottakkal kapcsolatosan elmondja, hogy a 
kollégái igyekeznek odafigyelni azokra is, akik guberálnak és kiszórják a szemetet, de pontosan 
ugyanez lesz a helyzet, a köztisztasági probléma nehezíti a munkájukat. Szóbeli figyelmeztetéssel 
tudnak élni, de véleménye szerint ez nem mindig elegendő. A seriff-rendszerrel kapcsolatban 
előadja, hogy vajon rendben volt-e korábban – és itt nem a teljes rendszerre érti, mert maga az 
alapötlet már akkor megjelent tőle is, amikor először kezdett itt dolgozni 2013-ban, hogy ezt létre 
kell hozni, de ez félresiklott –, az, hogy néhány seriff azt állította, hogy ő a Rendészettől csak a 
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fizetést kapja, a feladatot viszont az önkormányzati képviselőtől. Ebből adódóan ezzel a rendszerrel 
baj van, át kell alakítani, meg kell reformálni. A szünetelését illetően elmondja, hogy ezek az 
emberek nem lettek kirúgva, aki akart az elment. Azt sem szabad elfelejteni, hogy ezek az emberek 
túlnyomó többségben hivatali időben, 8:00-16:00-ig, hétvégén elvétve, éjszaka szinte egyáltalán 
nem, ünnepnapokon alig-alig teljesítettek szolgálatot. Véleménye szerint a Rendészetnek 
egységesnek kell lennie és ezeknek a kollégáknak is intézkedniük kell. Tény, hogy az alapötlet jó, az 
elv szintén, de ehhez megfelelő jelöltek és állomány szükséges. Személyére terelné a szót, miszerint 
bő két és fél éve, hogy visszajött és volt szerencséje ismét a Miskolci Önkormányzati Rendészetnél 
dolgozni. Megköszöni a munkája során résztvevőknek, akikkel együtt dolgozott, a közös munkát 
és akikkel konstruktív módon együtt tudtak működni. Megpróbáltak megtenni mindent annak 
érdekében, hogy mindenféle jelzésre, egyeztetésre, megbeszélésre úgy reagáljanak a Rendészettel, 
amilyen gyorsan csak lehet, valamint amilyen hatékonyan csak lehet. Ha valaki nem ezt tapasztalta, 
az jelezze és akár itt, akár a folyosón megbeszélik. Nem volt könnyű ez az időszak, a gazdasági 
helyzet miatt sem, a Covid és az állomány létszámának csökkenése miatt sem. Más szektorok elszívó 
erővel rendelkeznek, ha ez a köztisztviselői bértábla változna, akkor ők is jobb lehetőségekhez 
jutnának. Zárszóként köszöni mindenkinek ismét a lehetőséget, a telefonszáma megmarad, 
nyugodtan kereshetik.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni még egyszer Vincze Csaba igazgató úr munkáját és ezt a 
beszámoló kiegészítést. Elmondja, nagyon nehezen vette tudomásul, és még nehezebben fogadta 
el a döntését, bár kénytelen volt megérteni, hogy váltani kíván. Azt kell mondja, hogy egy egészen 
új szemléletet, feszes és a szervezetet fejlesztő gondolkodásmódot és irányítást valósított meg a 
rendészetben. Azt gondolja, hogy a rendészet és a rendőrség együttműködésében, a rendészeti 
munka minőségének javításában elévülhetetlen érdemeket szerzett. Kíván egy kicsit nyugodtabb 
szolgálatot az elkövetkezendő időszakban, feltételezi, kicsit ez is vezérelte, hiszen ez egy nagy város, 
sok problémával. Egy ilyen nehéz gazdasági és egyébként a coviddal sújtotta helyzetben azokat a 
feladatokat, amelyeket elvállaltak, hiszen pont a covid alatt Miskolc egyik legmeghatározóbb 
gondoskodói voltak, ami a rászorulókat illeti. Külön köszöni a rendészetnek. További sok sikert és 
jó egészséget kíván! Reményeit fejezi ki aziránt, hogy még találkoznak.  
A napirendről történő szavazás következik. Egy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
hogy szavazzanak. 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
71/2023. (IV.27.) számú határozatot 

 
Tárgy: a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2022. évi beszámolójának elfogadása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Önkormányzati Rendészet 2022. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Önkormányzati Rendészet 
2022. évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. 

évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a kései időpontban is megjelent katasztrófavédelmi vezetőket, 
Tóth Attila tűzoltó ezredes, igazgatóhelyettest, Dócs Róbert tűzoltó ezredes, kirendeltségvezetőt 
és Bajnok István tűzoltó ezredes, tűzoltóparancsnok urat. Elnézést kér, hogy megvárakoztatták az 
Urakat. A beszámoló ismertetésére felkéri Bajnok István tűzoltó ezredes, tűzoltóparancsnok urat. 
 
Bajnok István: Egy nagyon rövid kiegészítést szeretne tenni, hiszen a beszámoló tartalmazza az 
alapvetéseket. Miskolc tűzvédelmi helyzetét, ha jellemezni kellene 2022. tekintetében, akkor azt 
tudja mondani, hogy kihívásokkal teli, összetett, széles látókört igénylő évet tudhatnak maguk 
mögött. A Miskolci Tűzoltóságra az elmúlt évben 2401 jelzés futott be, melyből miskolci esemény 
1073 volt, melyből 390 téves tűzjelzés történt. Ez utóbbi azt jelenti, hogy valamiféle esemény 
történt, de tűzoltói beavatkozásra nem került sor, ezeket többségében tűzoltó rendszerek 
generálják. Ezeket tűzoltóként nagyon szeretik, mert ezek a tűz korai szakaszában jeleznek, és a 
nagyobb bajt meg tudják akadályozni. 235 tűzoltói beavatkozást igénylő tűzeset történt, melynek 
közel a fele külterületi szárazfű tűz, melyre sajnos nagymértékben az elmúlt évi aszály is rásegített, 
egy nagyon száraz évet tudhatnak maguk mögött. Megemlíti, hogy Miskolcon közel 600 darab 
középmagas épület van, panel. 18 paneltűzhöz riasztották őket, melyből egy igényelt komolyabb 
beavatkozást, az ominózus december 31-i Középszer utcai tűzeset, melyet sikeresen felszámoltak. 
Műszaki mentések közül egy lényeges eseményt említ, ami a tapolcai pinceomlás. Itt egy több 
tonnás tufa kőzettömb szakadt le és omlott be, három dolgozóra esett ez rá, akik szerencsétlenül 
ott is maradtak. Egy komoly munkával sikerült őket ebből a szerencsétlen helyzetből kihozni. 
Sajnos nem élték túl ezt az eseményt, viszont további baleset, további kár ezzel kapcsolatban nem 
történt. A számokkal kapcsolatban a tűzoltóságról ennyit szeretett volna mondani. Ami munkájukat 
értékeli, és év elején meg szokták mindig nézni, hogy lakossági bejelentés, panasz érkezik-e. 
Elmondja, hogy egyetlen tűzoltói beavatkozással kapcsolatban sem érkezett ilyen. Kicsit dicsekedve 
elmondja, hogy 15 fő tűzoltó részesült az elmúlt évben elismerésben. Két fő miskolci tűzoltó 
miniszteri tanácsosi címet kapott, illetve többen bátorság érdemjelet, valamint hősies helytállásért 
is lettek kitüntetve. Ennyivel szerette volna kiegészíteni a beszámolót. Nem tartozik a 
beszámolóhoz, azonban két évfordulós eseményre szeretne megemlékezni. 1843. július 19. napján, 
180 évvel ezelőtt történt az a sajnálatos tűzeset, amikor 6 óra alatt Miskolcnak a 90%-a 
megsemmisült. Erre a tényre mindig megemlékeznek, ez mindig erősíti a tűzoltóságot, hogy 
szükség van a tűzoltókra, a folyamatos jelenlétre. A másik már egy vidámabb évszám. 1873. 
augusztus 31-én alakult meg az akkori Városházán a Miskolci Tűzoltóság, ennek lesz az évfordulós 
ünnepsége. Augusztus 21-től 26-ig terveznek eseményeket, rendezvényeket, a Herman Ottó 
Múzeumban kiállítást, emléknapot, középiskolákat, általános iskolákat be fogják vonni ebbe az 
eseménysorozatba. Mindenféleképpen méltó módon szeretnének erről a 150 éves megalakulásról 
megemlékezni.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Rendészeti Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
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A vitában hozzászóló: 
 
Szilágyi Szabolcs: Megköszöni a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság beszámolóját, és 
minden tűzoltó áldozatkész munkáját. A tavalyi évben összesen, ahogy elhangzott, 2401 esetben 
szálltak ki a tűzoltók helyszínre, átlagosan naponta több mint 6 mentést láttak el. A beszámolóból 
kitűnik, hogy az állomány fluktuációja igen kedvező, évente csupán egy-két ember cserélődik. 
Látható, hogy egy összetartó, konstruktív közösséget alkotnak, amelyet a miskolci lakosság 
megnyugtatónak érezhet, hiszen csak jó csapat tud jó csapatmunkát végezni. A tavalyi év a 
szokásosnál jóval aszályosabb volt, a Parancsnok Úr erre is kitért. Ennek következtében lobbant 
lángra például az országosan hírt kapó Jávorkút, amely közel 100 hektár területen égett. A tüzet 
megfeszített munkával, sikeresen fékezték meg, mezőcsáti, bükkszentkereszti, répáshutai tűzoltó 
kollégákkal vállvetve. Sajtónyilvánosságot kapott még, amit szintén említett Parancsnok Úr, 
augusztus 31-én beomló tapolcai borospince, ahol 7 tonna tufa kőzettömb szakadt be. A mentési 
munkálatok alatt a tűzoltók derekasan helytálltak, sajnálatos módon azonban a beomlás három 
áldozatot követelt. Az eset sajnálatos precedense annak, mennyire fontos a munka- és 
balesetvédelmi előírások szigorú betartása. Megemlíti még azt az országos összefogásra buzdító 
esetet, amely szilveszterkor történt, amikor a petárdázás következtében szinte porig égett a 
Középszer utcai panellakás. Hatalmas veszteséget elszenvedett családnak számos cég, szervezet és 
magánember segített az újrakezdésben. Bár sokadjára köszönik meg, a hálát soha nem lehet 
elégszer, és az összefogás is példaértékű. A Miskolci Tűzoltóság munkája igen komplex, és az 
egymásra épülő struktúrában nekik civileknek is van bőven feladatuk. Ilyen például a rendszeres 
kéménytisztítás és karbantartás, a füstjelzők és szén-dioxid jelzők használata, túlzás nélkül életet 
menthet. Kérik továbbá a lakosságot, hogy a tűzcsapok környezetét és a felvonulási területet mindig 
hagyják szabadon, hiszen nem tudni, hogy mikor lesz rá szükség, és egy ott parkoló autó hosszú 
percekre megbéníthatja a tűzoltás megkezdését. Összességében látható, hogy a Miskolci Hivatásos 
Tűzoltó Parancsnokság munkáját mindig professzionálisan, kompetensen és kiemelkedően végzi, 
melyben képviselőként is maximálisan támogatják őket a továbbiakban is.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Az előterjesztés kapcsán gratulálni szeretne a hivatásos tűzoltók 
munkájához, illetve, aki a beszámolót készítette, annak is, mert korrekt és tárgyszerű módon 
mutatta be a 2022-ben végzett tevékenységüket. Nem lehetnek elég hálásak nekik az elvégzett 
munkájukért. Szeretné felhívni a városvezetés figyelmét egy problémára, amely egyre nagyobb 
méreteket ölt, sokszor vezethet tűzesetet kiváltó okhoz is. Ez nem más, mint a külterületeken az 
elhagyott, gazos önkormányzati tulajdonú ingatlanok elhanyagoltsága. Újabb tűzeseteket okozhat 
egy eldobott gyufa, cigi csikk és már meg is van a baj. Úgy gondolja, hogy az elhanyagolt, gazos, 
önkormányzati tulajdonú ingatlanok rendberakása a környék lakóinak is segítséget jelentene, mert 
nem veszélyeztetné egy adott tűzeset a személyi és anyagi biztonságukat. Kéri a városvezetést, hogy 
az elkövetkező időkben jobban figyeljenek oda az elhagyott és elhanyagolt önkormányzati 
tulajdonú ingatlanokra, mert ezek sajnos sok esetben a tűzesetek kiváltó okai.  
 
Bartha György: Nagyon örül, hogy még itt van Vincze Csaba úr, mert egy olyan problémára 
szeretné felhívni a figyelmet, ami a lakótelepeken, és különösen a magas bérházaknál komoly gond. 
Választókörzetében is több ilyen van, a magasházak melletti parkolás. A lakótelepeken vannak 
többségében ezek a magasházak, általában 9-10 emeletesek. Ki van táblázva, hogyan lehet parkolni, 
hogyha esetleg tűzoltó felvonulási terület. Szeretné kérni, hogyha erre van lehetőség, hogy ezeknél 
a magas épületeknél az arra járó kollégák ellenőrizzék. Rendszeresen látja, hogy gond van, 
különösen a választókerületében. Ilyen a Dorottya utca 1., a Csillagvizsgáló épülete előtt állandóan 
parkolnak autók. Remélhetőleg nem lesz probléma, de akkor szokott lenni a gond, amikor valami 
akadályozó tényező van. A Miskolci Tűzoltó Egyesület már évek óta szervezi a gyerektábort 
Bükkszentkereszten. Tudja, hogy több képviselőtársa is segíti és támogatja őket, ahogy ő is. Arra is 
bíztatja őket, hogy jöjjenek el, mert rendszeresen egyedül szokott lenni képviselőként. Megjegyzi, 



81 
 

tudja, hogy mindenki kap meghívót a tábornyitásra, külföldi vendégeik is vannak, nagyon jó 
hangulatú és jól szervezett történetről van szó. Kérdése, hogy a lakótelepeken egyre több helyen 
vannak kiépített szalonnasütők, kő ülőkékkel, süllyesztett tűztérrel, tehát elvileg biztonságosnak is 
mondható lenne. Egy örök dilemma az, hogyha tűzgyújtási tilalom van elrendelve, akkor például 
ezeken a helyeken lehet-e tüzet gyújtani, és szalonnát sütni. Többször fordultak hozzá ezzel a 
kérdéssel a lakók. Utolsó kérdése, hogy a tűzcsap, az ugye vízcsap? 
 
Szarka Dénes: Szeretné megköszönni azt az áldozatkész munkát, amit a miskolciak érdekében 
végeztek. Az, hogy milyen hatékonyan és gyorsan tudnak dolgozni, azt sajnos maga is láthatta a 
Középszer utcán, ottani lakóként. Nemcsak a szilveszteri alkalommal, hanem több más alkalommal 
is volt már lakástűz idén is, korábban is, sajnos ez jellemző dolog. A tűzoltók ottani helytállását és 
munkáját, amit ott végeztek, azt külön is szeretné megköszönni. Természetesen bármiben 
képviselőként – szerinte a többi képviselő nevében is mondhatja – állnak rendelkezésre, hogy az 
ilyen tűzesetek megelőzésével kapcsolatban, bármiben tudnak segíteni, akkor állnak rendelkezésre. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. A 
vita során elhangzottakkal kapcsolatos reagálásra megadja a szót Bajnok István tűzoltó 
parancsnoknak. 
 
Bajnok István: Egy kérdést kapott, a lakótelepi tűzrakó helyekkel kapcsolatban. Az a válasza, hogy 
nem. Amennyiben tűzgyújtási tilalmat hirdetnek ki, akkor ezekre nem vonatkozik. 
Kirendeltségvezető Úrhoz tartozik a Hatósági Osztály, aki majd részleteiben is kifejti a választ.  
 
Dócs Róbert: Erről már tavaly is volt szó, hogy a 2012-es szervezeti átalakítást követően a 
tűzoltóságnál a tűzoltás műszaki mentési, tehát mentő, tűzvédelmi feladatok vannak. A katasztrófa-
védelmi kirendeltséghez tartozik a hatósági, szakhatósági feladatok, illetve a tűzoltóságok irányítása. 
A szalonnasütő kapcsán elmondja, hogy nem vonatkozik rá, a tűzgyújtási tilalomban ugyanúgy lehet 
szalonnát sütni. A tűzgyújtási tilalom az erdő tűzvédelmére vonatkozik. Amikor tűzgyújtási tilalmat 
rendelnek el, akkor erdő, erdősávtól számított 200 méteren belül tűzet gyújtani tilos, sőt, a kijelölt 
tűzrakóhelyen sem lehet, de erdőben. Hangsúlyozza, nyugodtan lehet szalonnát sütni ellenőrzött 
körülmények között a lakóknak. Inkább arra kell figyelni, hogy azt a szalonnasütőt hogyan alakítják 
ki. Azokat a használati szabályzatokat be kell tartani, amit egy ilyen alkalomszerű tűzveszélyes 
tevékenység tekintetében be kell tartani. Meglévő oltóvízzel, illetve a lakók éberségével ezek 
orvosolhatóak. 
 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a választ. Köszöni továbbá valamennyiük nevében a 
tűzoltóság, a katasztrófavédelem egész éves munkáját. A bükki tűz kapcsán tőlük telhetően, de egy 
kis kedvességgel próbálták megköszönni a munkát, amit a továbbiakban is megtesznek. Örömmel 
várják a meghívásokat, ahogy a vezetés is fog irányukba meghívással élni. Úgy véli, elég harmonikus 
és jó a kapcsolatuk a katasztrófavédelmi, és azon belül a tűzoltósági területen is. A napirendről 
történő szavazás következik. Egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

 
(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
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72/2023. (IV.27.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi munkájáról szóló 
beszámoló elfogadása 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a Miskolci 
Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokság 2022. évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal 
elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:          Stratégiai és Koordinációs Osztály 
Határidő:    azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Meghívó szerinti 13. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi 

ellenőrzési jelentés és összefoglaló éves ellenőrzési 

jelentésének jóváhagyására  

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Csikászné Serfőző Mónika 
osztályvezető asszonyt. 
 
Csikászné Serfőző Mónika: A 2022. évi ellenőrzési jelentés és összefoglaló éves ellenőrzési 
jelentés készítése jogszabályi kötelezettségen alapul. Ezt mind az államháztartási törvény, mind 
pedig a költségvetési szervek belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 
kormányrendelet írja elő.  Az előterjesztés ennek tesznek eleget, amelyben beszámolnak az 
Önkormányzat 2022. évi Ellenőrzési Tervének végrehajtásáról. Az előállított anyag, illetve a 
mellékletei számot adnak a Belső Ellenőrzési Osztály munkájáról. Látható, hogy milyen 
ellenőrzéseket végeztek, milyen típusokat és milyen intézkedéseket, javaslatokat hoztak meg, illetve 
a plusz tevékenységeket is szemlélteti. A szerkezetére szintén előírás van, amire az említett 
kormányrendelet, illetve a Pénzügyminisztérium kiadott útmutatója ad konkrét előírásokat. 
Ezeknek az előterjesztés és a mellékletei megfelelnek. Amennyiben kérdés merül fel, arra szívesen 
válaszol. Kéri az előterjesztés támogatását.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a kiegészítést.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a határozati javaslatot támogatta. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot.  

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslatot. 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a javaslatot 
többségében támogatta. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: többségében 
támogatta a határozati javaslatot. 

• Rendészeti Bizottság: többségében támogatta a javaslatot.  
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Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező, a vitát lezárja. Az előterjesztés szerinti egy határozati javaslatról kell dönteni.  
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 14 igen, 5 nem szavazattal, 2 
tartózkodás (nem szavazott: 5 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

53/2023. (IV.27.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A költségvetési szervek belső kontrollrendszerére vonatkozó vezetői nyilatkozatok 
elfogadása  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet 
megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a költségvetési szervek belső 
kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 
11. § (1) bekezdése értelmében tett vezetői nyilatkozatokat a jelen határozat 1-8. számú mellékletei 
szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 14. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Az önkormányzati törvény, illetve az Önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzata is biztosítja azt a jogkört a polgármester részére, hogy önkormányzati ügyben a két ülés 
között döntést hozzon és erről utólagosan tájékoztassa a Közgyűlést. Az elmúlt időszakban 
Polgármester Úr élt ezzel a jogkörével, négy ügyben hozott döntést. Az egyik az Ellipsum Élmény 
és Strandfürdő, valamint a Selyemréti Strandfürdő ingatlanjainak és felépítményeinek üzemszünet 
időtartama alatti állag- és vagyonmegóvására vonatkozó üzemeltetési megállapodások 
megkötéséről szólt. Egy határozatot hozott a Miskolc Holding Zrt. 2022. évi ingatlangazdálkodási 
tervének módosítása tárgyában. Egy döntést hozott a Miskolc 49645/32 hrsz.-ú ingatlan ideiglenes 
térítésmentes használatba adása a Tiszáninneni Református Egyházkerület részére. Egy határozat 
született az MKMK és a MIOVI közötti munkamegosztási megállapodás jóváhagyásáról. Kéri a 
határozat támogatását.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
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Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

• Pénzügyi Bizottság: támogatta a javaslatot. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező, így a vitát lezárja. 
A napirendről történő szavazás következik. Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról 
kell dönteniük.  

 
 (Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 14 igen, 7 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 5 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

74/2023. (IV.27.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A Közgyűlés utólagos tájékoztatása a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben 
meghozott polgármesteri döntésekről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Közgyűlés 
utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ban foglaltak 
alapján, tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást a Közgyűlés két ülése közötti időszakban a 
halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott, a jelen határozat 1-4. számú mellékletét 
képező polgármesteri határozatok vonatkozásában. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
 
Veres Pál polgármester: A napirendi pontokat nem érintő közérdekű bejelentések következnek. 
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Felszólalók: 
 
Szarka Dénes: Néhány, a választókerületét érintő ügynek az állását szeretné megosztani. 
Lakótelepükön, azon belül is választókerületében több mint tíz olyan lakóközösség akadt, aki 
előkert gondozásához igényelt a Városgazdánál vezetett választókerületi alap terhére virágföld és 
virágok kiosztását, illetve ilyen téren támogatást. Szeretné őket tájékoztatni, hogy a virágföld 
kiosztása folyamatban van, de az elmúlt hetek esős időjárása miatt lassú a folyamat, de mindenki 
meg fogja kapni, és valamennyi lakó megelégedésére folytathatják az előkertek munkáját, tovább 
virágosodhat a lakótelep. A virágok szintén megérkeznek majd, ezúton is köszöni a türelmet és 
belefektetett munkát. Tájékoztatásul elmondja, hogy párbeszéd indult kutyafuttatók fejlesztéséről 
is, ebben a tárgykörben fognak több megbeszélést szervezni, várják az ott lakó kutyásokat, nem 
kutyásokat, annak érdekében, hogy egyrészt a kutyafuttatók fejlesztéséről, másrészt a kutyás, nem 
kutyás együttélésnek az ügyeiről beszélgessenek egymással. Amint az időjárás lehetővé teszi, több 
helyen, több utcában járda és lépcső javítások kezdődnek. Ezekről részleteiben igyekszik 
folyamatosan tájékoztatást adni. Valószínűleg lesz még képviselőtársa, aki majd elmondja, hogy 
május 27-én, május utolsó szombatján ismételten megrendezik a Mozdul az Avas nagysikerű 
hagyományos rendezvényüket, főzőverseny és számos egyéb programmal. Egy nappal később 
esedékes gyereknaphoz köthető rendezvényes program várja majd az avasi, miskolci és nem 
miskolci látogatókat, érdeklődőket is. Minden évben nagyon nagy siker és nagyon sok embert 
mozgat meg. Sok szeretettel hívja oda nemcsak a miskolci polgárokat, nemcsak az avasiakat, de 
természetesen képviselőtársait is. Szintén szervezés alatt áll gyereknapra is egy program, melynek 
részleteiről később szintén tájékoztatást fog nyújtani. Párbeszéd indul továbbá néhány helyen – 
ahol még ez egyáltalán lehetséges – parkoló építésre, kijelölésre. Folytatódni fog a parkolóhelyek 
felfestése is a kihasználtság és a hatékonyság növelése érdekében. Erről is tájékoztatni fogja az 
érintetteket, és várja őket több helyszínen is fórumra, fogadóórára, beszélgetésre. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Az előző Közgyűlésen is szóvá tette, és ugyanezzel a problémával fordul most 
is a Közgyűléshez. Azt a választ kapták akkor, hogy április 30-ig lesz műszaki átadása és átvétele a 
turbó körforgalomnak. Szeretné jelezni a Közgyűlés felé, hogy semmi nem történt. A következő 
négy napban nem hiszi, hogy két buszmegállót és a vízelvezetés problémáját megoldják. 
Gyakorlatilag a turbó körforgalom használhatatlan, százasával kapja a panaszokat az ott lakóktól. 
A víz nem folyik el a csapadékvíz elvezetésbe, így az elhaladó autók a gyalogosakat folyamatosan 
lefröcskölik. Továbbra is az a tiszteletteljes kérése, hogy valamilyen megoldást találjanak, a 
kivitelezőt szorítsák rá azokra a műszaki problémáknak a megoldására, amit el se kellett volna 
követnie. Valahogy ezt orvosolni kell, mert esőben az embereknek nincs buszmegállója. 
Hangsúlyozza, hogy három buszmegállót elbontottak az út szélesítése miatt. Az ott lakók kérik tőle 
folyamatosan a buszmegállók pótlását. Demeter Úrral beszélt, aki azt mondta, hogy nem történik 
semmi. Ez még mindig valami kft.-nek a sara, és semmi nem történik. Átadnak valami jó dolgot az 
embereknek, akik megtanulják használni, és utána gyakorlatilag a kelletlenség és a problémák 
tömkelegével találják magukat szemben a kivitelező trehány munkája miatt. Szerinte ebben 
valamilyen lépést eszközölni kell. Már foglalkozott valamennyi média ezzel a problémával. 
Foglalkoznak vele, de még mindig nincs megoldás. Másik dolog, amivel szeretne 
választókerületében élőkhöz fordulni, hogy május utolsó vasárnapján gyereknapot rendeznek a 
Vörösmarty téren. Sok szeretettel várja a gyerekeket.  
 
Veres Pál polgármester: Válaszában elmondja, hogy többszöri írásbeli megkeresése történt a 
cégnek, egyszerűen nem értik. Eddig az együttműködésük nagyon normális volt a kivitelezés idején. 
Megoldási javaslatokkal is éltek, pont a buszmegállókat érintően, a cég egyszerűen nem csinál 
semmit. Megpróbálják a személyes kapcsolatokat, vagy valamiféle hatósági dolog irányába is eltolni 
őket, de egyelőre ahogy Képviselő Úr is mondta, nem csinálnak semmit, és ezt a vezetés sem érti, 
hiszen ez a cég érdeke is, hogy ne a rossz hírüket keltsék.  



86 
 

 
Borkuti László: Ott szeretné folytatni, akol Mokrai képviselőtársa abbahagyta. Szeretné 
bejelenteni, hogy választókerületében e hónap 24-től a 33-as és 34-es számú körzeti orvosi 
rendelésre alkalmas orvosi rendelő átadásra és belakásra került. Megépítettek pályázati forrásból egy 
színpad tetőszerkezetet, amely a nyári rendezvényekre biztosít megfelelő hajlékot. Ennek az 
avatására vasárnap kerül sor, egy délutántól kezdődő egész késő estig tartó programra. Erre szeretné 
meghívni a jelenlévőket is és a miskolciakat. Szeretné továbbá megerősíteni azt, hogy május 1-jén 
a Csanyikban Nosztalgia majális lesz. Várják valamennyi miskolci lakost erre a nagy rendezvényre. 
Ismét csak arra kérne mindenkit, hogy ha teheti, gyalogosan közelítse meg a rendezvény helyszínét. 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Tapolcával kapcsolatban szeretne szólni. Polgármester Úr mondta 
a Közgyűlés elején, hogy keresik a lehetőségeket, a kapcsolatot a turisztikai vállalkozásokkal. 
Kérdése arra vonatkozna, hogy tudomása szerint két éve született döntés arról, hogy a Tapolcai 
Strand végében lévő büfé sornak mi legyen … illetve, hogy kié a földterület, kié a felépítmény. Itt 
van április vége, kezdődik a turista szezon, a vállalkozók, akik a faházat működtetik várják a 
megoldást az Önkormányzat részéről. Az most már nem lehet akadály, hogy valamilyen szerződést 
is kössenek velük, de egyelőre ott tartanak még – elmondásuk alapján –, hogy azt sem tudják kivel 
kell szerződést kötni, senki nem kereste őket. Azt tudja mondani, amit neki is mondtak. Szeretné, 
ha a nyár nem úgy telne el, hogy a büfé ki sem nyit, hiszen az nagyon régóta ott van. Amennyiben 
az nem nyit ki, akkor annyi hely sem lesz Tapolcán, ha az őspark átadásra kerül, sokan fognak 
kilátogatni, és annyi hely sem lesz, hogy leüljenek valahova egy üdítőt meginni vagy lángost 
megenni. Efelől szeretne érdeklődni, hogyan áll ez a dolog. 
 
Veres Pál polgármester: Foglalkoznak az üggyel, Jegyző Úrnak mindjárt meg is adja válaszadásra 
a szót. Elmondja, hogy érdekes nagyon a helyzet. Született egy döntés, ami eddig a peres eljárást 
akadályozta az ottani ügyeket. Hangsúlyozza, érdekes volt a hozzáállás, mert lehetett azzal 
indokolni, hogy az egyiknek nem, mert a másik kéri, és a másiknak nem, mert az egyik kéri. Most 
ez rendeződött, Jegyző Úr ebben az ügyben intézkedett. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Üzleti ingatlanról van szó, tehát nyilván az Önkormányzat volt az, aki 
ebben a peres ügyben folyamatosan eljárt. A tavalyi esztendőben végre lekerült a perfeljegyzési jog 
az ingatlanokról, tehát jelenleg tiszta ezen ingatlanok tulajdoni lapja. Ahogy minden évben, így most 
is egyenlegközlő került kiküldésre a tulajdonosok számára, illetve személyes egyeztetésre és 
behívásra kerültek a Miskolc Holding Zrt.-hez. Elmondja, furcsa válaszok születtek. Előtte van egy 
e-mail, mely szerint nem üzleti partnere a bérlőnek Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, 
és ők úgy gondolják, hogy alapvetően nekik semmiféle kötelezettségük nincs az Önkormányzattal 
szemben. Ezért mondja, hogy ebben még jó néhány kört kell lefolytatniuk. Elmondja, van olyan 
bérlő is, aki körülbelül két héttel ezelőtt Alpolgármester Úrnál is bent volt, és abszolút 
közreműködőként a közös jövő érdekében szerette volna tudni, hogy adott esetben felújításra, 
beruházásra vagy a jogszerű működésre vonatkozó alapok megteremthetőek-e. Tehát minden egyes 
bérlővel egyenként kell egyeztetni, hogy hajlandó-e együttműködni a terület tulajdonosával, azaz az 
Önkormányzattal, vagy sem. Tudni kell, hogy vegyes a kép. Pont a rendezetlen ingatlan 
tulajdonviszony miatt valaki fizetett az Önkormányzatnak, van, aki nem. Természetesen ezeket a 
típusú hátralékokat, ezeket mindenképpen behajtják, és a megfelelő jogi intézkedéseket megteszik, 
tehát mindez folyamatban van.  
 
Dr. Nagy Ákos: Jegyző Úrhoz csatlakozva a büfésor kapcsán – mint a választókerülete része – 
elmondja, hogy ők megpróbálkoztak egy csekély idővel ezelőtt, hogy a bírósági letétbe teljesítsenek, 
mivel nem volt a jogosult személye biztos. Az, aki fel van heccelve, igyekszik a megfelelő ötletekkel 
ellátni őket, hogy kinek kell teljesíteni. Tényleg szükséges lenne megoldani a problémát. Szintén 
tapolcai téma, visszatérő kérdés, hogy a Miskolc-Tapolca orvosi rendelő felújítása hogyan áll, mert 
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tőle is érdeklődnek a tapolcaiak. Harmadik kérdés témakörében ma már ejtettek szót, hogy az Avas-
hegy oldalán volt egy ellenőrzés, és erről beszéltek is Parancsnok Úrral, hogy tervezi-e a rendészet 
azt, hogy más területeken is lesz ilyen nagy volumenű ellenőrzés, vagy ez minden esetben az 
önkormányzati képviselővel való egyeztetést igényel. Elmondja, volt Parancsnok Úrnál annak 
idején erről beszélni, hogy ilyen más területeken is lesz, máris mondaná az utcaneveket, hogy hol 
az, ahol kérik, és ahol erre szükség lenne.  
 
Veres Pál polgármester: Megadja Főosztályvezető Úrnak a szót válaszadásra. 
 
Miklós Viktor: A két orvosi rendelőre, de most tulajdonképpen egy orvosi rendelő van, két TOP-
os élő pályázat van folyamatban, ami a meglévő orvosi rendelő felújítására, illetve a mellette 
található – amit régen a polgárőrök használtak épület – hivatott felújítani. A felnőtt orvosi rendelő, 
ami a mostani orvosi rendelőre vonatkozóan az engedélyes és kiviteli tervek elkészültek, minden 
szükséges engedélyt megszereztek. Ott elindították a kivitelezésére vonatkozó közbeszerzési 
eljárást. Ennek az időigénye 4-5 hónap, utána elindulhat a kivitelezés. A másik épületnek a felújítása, 
ami a gyerekkörzetnek lesz az orvosi rendelője, illetve a védőnői szolgálatnak, annak a tervezése 
során a csapadékvíz elvezetésnél abba ütköztek, hogy ez vízjogi létesítési engedélyköteles lesz majd, 
mivel a telekről nem tudják elvezetni a vizet, csak a meglévő vízgyűjtőbe tudják átvezetni. 
Egyeztettek a MEFI-vel, hogyan tudják megoldani azt, hogy felújítsák úgy a mostani épületet, hogy 
akadálymentesen tudják biztosítani a háziorvosoknak a működését a körzetnek. A mostani orvosi 
rendelőnek még az éven elindul a kivitelezése, és körülbelül rá egy évre pedig megújul a másik is. 
Arra az egy évre marad abban az egy épületben a két felnőtt, illetve a gyerekorvosi rendelő. 
Elmondja, hogy Képviselő Asszonnyal együtt egyeztették ezt a MEFI-nél.  
 
Veres Pál polgármester: Kiegészítésként elmondja, hogy a nagy gond, hogy a tervezés tudomása 
szerint kétszer volt sikertelen, sőt, most mondják, háromszor. Tehát nem volt akkora volumen a 
tervezők irányába, hogy erre rámozduljanak. Ez akadályozta, húzta ezt el. Ez a vezetésnek is 
kellemetlen, hiszen ők a TOP-ból ebben az évben be akarták fejezni.  
 

Főosztályvezető Úr megerősíti az elhangzottakat. 
 
Veres Pál polgármester: Így sajnos át fog csúszni a következő TOP Pluszba, valószínűleg. 
 
Molnár Péter: Bármennyire furcsa lesz, Mokrai képviselőtársát szeretné abban erősíteni, hogy neki 
is nagyon sokan jelzik mindezt. Egész konkrétan három buszmegállóról van szó, ami nem került 
visszahelyezésre. Elmondja, hogy ahol régen befordult a 3 és 3/A-s busz, a Bors vezér utcán pedig 
ott van a megálló, amely már nem működik, de a fedett beálló ott van, amit szerinte el kellene 
onnan távolítani. Az állami beruházás részeként már úgy látszik, hogy elkészült, de átadásra nem 
került az a kerékpárút, amely Martin-kertvárostól a Szinva-parti kerékpárútra ráköt. Egy elég 
komplex kerékpárutat sikerült készíteni, amely a miskolci kerékpárosokat jól fogja szolgálni. 
Szeretne még arra rámutatni a belváros kapcsán, és a Városgazda irányába jelezné, hogy a Király 
utca 16., 26. szám mögötti négyemeletes bérházsor mögött a nagy esőzések után balkáni állapotok 
vannak. Azzal már nagyon régóta és többször kellett foglalkozni, volt, amikor a képviselői alapjából 
tetette rendbe, de zúzalékolásra, helyreállításra mindenképpen szükség lenne. Kérdése továbbá, 
hogy Miskolc több pontján kátyúzásra nagyon nagy szükség lenne, már az önkormányzati utakon 
is. Ezt mikor végzi, végezteti el az Önkormányzat? Kettő szakaszt kiemel, mert azok a szokásostól 
nagyobb igénybevételnek voltak kitéve az elmúlt 1,5-2 évben, pont az Y-híd beruházás miatt. A 
Szirmáról a Pesti útra átkötő Bogáncs utca, illetve a Szinva, Fonoda utca, amely nagyobb 
terhelésnek volt kitéve, mert ezeken gyakorlatilag katasztrofális állapotok uralkodnak, nagyon sokan 
panaszkodnak rá. Minimum egy nagy és profi kátyúzásra lenne szükség. Kérdése, hogy ezek mikor 
történnek meg ott, és a város más pontján is? 
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Veres Pál polgármester: Válasza, hogy a Városgazda egy ütemezés szerint végzi a tevékenységét. 
Igazgató Úr jelzi, hogy írásban válaszolnak. A 30 méteres bicikliúttal kapcsolatban még jelzi, hogy 
amikor arról beszélnek, hogy rossz hírét keltik a városnak, ilyen hírekre szoktak utalni. 
Főosztályvezető Úr az országos, iderendelt televíziónak, ami politikai célokat szolgált (ők mondták, 
nem ő), elmondta pontosan, hogy ez a beruházás mekkora területet és milyen megvalósítást érint, 
és ennek csak egy 30 méter szakasza az, amit ők lefotóztak és úgy gondolták, hogy az 40 millió 
forintba került. Szeretné megvédeni ezt a beruházást, és felhívni a figyelmet, valamint 
visszautasítani minden olyan rosszhírt keltő sajtó és politikai célokat szolgáló hírt, ami nem valós. 
Ez az, amiről a vezetés itt elég sokat szokott beszélni. Ez egy nagy kerékpárút fejlesztésnek a része, 
amit a kerékpáros egyesületekkel közösen alakítottak ki, egy új szakasz az, amire rászállt egy nagyon 
szemfüles lakos, akinek aztán erre a hírére rámozdult a politika. Kéri a tárgyilagos tájékoztatást. 
 
Bajusz Gábor: Két nappal ezelőtt választ kapott a levelére, melyet ezúton is megköszön. Annyi a 
probléma, hogy ezt két hónappal ezelőtt írta, akkor a szél lefújt egy veszélyesen rögzített karácsonyi 
világítást. Köszöni a reagálást. A levélből kiderül, hogy már megoldották ezt a problémát. Kérdése, 
ezt kinek jelezze, hogy hatékonyabb legyen ez, vagy hova érdemes küldenie ezeket a jelzéseket, 
hogy ne kéthónapos csúszással kapjon rá választ. Másik téma, amit szeretne elmondani, hogy egy 
ügy kapcsán keresték meg a lakók, egy utcában elöntött elég sok pincét és alagsort a víz a fölötte 
kialakított lakóparknak köszönhetően. Megint ez lenne a kérdése, hogy kinek jelezze ezt, hogy 
foglalkozzanak vele. A bicikliúttal kapcsolatban azt szeretné mondani, hogy a bicikliút mellé 
forgalomlassító akadályok is kikerültek, melyek egy virágkaspó betonnal kiöntve és abba beállítva 
egy útjelző tábla, ami rendszeresen, minden második, harmadik nap félre hajigálják az ott lakók, 
mert purhabbal van rögzítve az aszfalthoz. Kéri, ezt is vizsgálják felül, hogyan lehetne ezt megoldani 
úgy, hogy legyen értelme. 
 
Veres Pál polgármester: Ez egy projekt terület, megvizsgálják annak a műszaki tartalmát, hogy 
mi az oka ennek. Kéri Főosztályvezető Urat, hogy tegye meg. Az adott aktuális üggyel kapcsolatban, 
ha beérkezik, akár hozzá, polgármesterhez egy ilyen levél, akkor természetesen az ügyet elindítják. 
Kéri a külön jelzést, ha ilyen hosszú ideig nem történik válasz, akkor közvetlenül neki is lehet 
jelezni. Hangsúlyozza, erre allergiás, és teljesen jogos a felháborodás, hogy két hónapot kell várni 
egy levélre. Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező. Ezzel a Közgyűlés végére értek.  
Megerősíti azt, hogy május 1-jén egy majálist szervez az MKK a Majális parkba. Nagy szeretettel 
várnak mindenkit. A tavalyi rendezvény jól sikerült. Egy dologra hívják fel a figyelmet, hogy itt a 
megközelítés és parkolás korlátozott. Mindenki inkább tömegközlekedési eszközt használjon, 
igyekeznek sűríteni a járatokat, illetve gyalogosan közelítse meg. Nagy tisztelettel szeretné kérni a 
Közgyűlés valamennyi tagját, a jelenlévő köztisztviselőket is, hogy egy ünnep van májusban, május 
11-e, a város születésnapja, Miskolc város napja. Ezt követő néhány nap rendezvények sorozatával 
emlékeznek és ünnepelnek a város alkalmából. Azt gondolja, hogy ez tényleg egy politikamentes 
ünnepe a városnak, független attól, hogy milyen városvezetés van, nagy szeretettel hív, és elvár 
mindenkit ezekre a rendezvényekre. Úgy az ünnepi közgyűlésre, mint az azt követő esti, ünnepi 
koncertre, valamennyi rendezvényre, ami ehhez kapcsolódik. Az azt követő hétvégén van a 
Borangolás, szintén várják oda a miskolciakat, az érdeklődőket, és természetesen képviselőtársait 
is. Mindenkinek jó egészséget kíván, várják, hogy végre tavaszodjon ki minden értelemben.  
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a soron következő ülésre előreláthatólag 2023. május 25-én kerül 
sor. Megköszöni mindenki munkáját. Mindenkinek jó pihenést kíván a mai napra. Az ülést 17 óra 
22 perckor bezárja. 

k.m.f. 
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